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Μ
ετά και την επιβολή κομματικής πειθαρχίας
έχει αρχίσει να ξεδιαλύνει το θολό τοπίο
της ιδιοσυγκρασίας Κασσελάκη. Ο αρχη-

γός της αξιωματικής αντιπολίτευσης κατά τρόπο
ανορθόδοξο προσπαθεί να χτίσει ένα κεντροδεξιό
προφίλ, να γίνει ο αντι-Μητσοτάκης. Ενώ πέρασε
στην κατοχή του ένα, υποτίθεται, αριστερό-ριζοσπα-
στικό κόμμα κι ενώ ο ίδιος αρχικά δήλωνε μετ’ επιτά-
σεως ότι είναι γνήσιος αριστερός, η ρητορική του και
οι πράξεις του φανερώνουν το εντελώς αντίθετο. Ο
Στέφανος Κασσελάκης υιοθετεί τη λογική της «αντί-
στροφης μίμησης». Παρακολουθεί βήμα βήμα τη
στρατηγική του πρωθυπουργού και κάνει τα ακριβώς
αντίθετα μήπως και καταφέρει να ψηλώσει πολιτικά
και μπει στο κάδρο ως αντίπαλο δέος έναντι του αρ-
χηγού της ΝΔ. Πάνω σε αυτό τον καμβά δεν διστάζει

να ανατρέπει τα αφηγήματά του από τη μια στιγμή
στην άλλη. Ενώ, για παράδειγμα, αρχικά κατηγορού-
σε την κυβέρνηση για δειλία στο νομοσχέδιο για τους
γάμους και την τεκνοθεσία των ομόφυλων ζευγα-
ριών, ξαφνικά λέει ότι θα το «περάσει» ο ίδιος. «Με
λένε Ρίζο κι όπως θέλω τα γυρίζω», επί το λαϊκότε-
ρον…

Αφήστε δε που ζει πλέον κάτω από τη σκιά του
Κυριάκου Μητσοτάκη. Λέει ο Μητσοτάκης «όχι
στην κομματική πειθαρχία»; Την επιβάλλει ο Κασ-
σελάκης για να δείξει ότι ελέγχει δήθεν το κόμμα
του και επειδή τους παρέχει και δανεικά κάνει ό,τι
θέλει. Διαρρέει ότι δήθεν το 2019 ο πρόεδρος της
ΝΔ τού πρότεινε να γίνει υπουργός και όταν τον
ρωτούν «ποιο υπουργείο;», απαντάει «δεν θα σας
πω γιατί δεν θέλω να γίνω κουτσομπόλης».

Ο άνθρωπος νομίζει ότι είναι παρουσιαστής «με-
σημεριανάδικου» και δεν έχει καταλάβει ότι είναι
πολιτικός αρχηγός. Ο εισαγόμενος πρόεδρος του
ΣΥΡΙΖΑ από την πρώτη μέρα που ήρθε στην Ελλάδα
ασχολείται μόνο με το κουτσομπολιό και την προ-
σωπική του κλειδαρότρυπα. Προφανώς αγνοεί ότι
«το κουτσομπολιό είναι το όπιο των καταπιεσμέ-
νων», όπως εύστοχα έχει πει η Αμερικανίδα συγ-
γραφέας Έρικα Γιονγκ.

Για να σας δώσουμε και μια σημαντική λεπτομέ-
ρεια, το «κουτσομπολεύω» παράγεται από το ρήμα
«κοψομπολιάζω», δηλαδή κόβω και μπολιάζω, που
σημαίνει «συρράπτω - επικολλώ» με την ευρύτερη
έννοια του όρου. Κάτι που κάνει κατά κόρον ο Στέ-
φανος της Ελλάδας… 

Κασσελάκης: «Με λένε Ρίζο κι όπως θέλω τα γυρίζω»
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Σ
ΥΡΙΖΑ και ΠΑΣΟΚ πήγαν για μαλ-
λί και βγήκαν κουρεμένοι… Ο
Στέφανος Κασσελάκης και ο

Νίκος Ανδρουλάκης μετά την
απαλλαγή της εισαγγελέως της
ΕΥΠ Βασιλικής Βλάχου από την
πειθαρχική έρευνα για την εμπλο-
κή της στην υπόθεση των νόμιμων
επισυνδέσεων, έσπευσαν να ζητήσουν
την άμεση σύγκληση της Επιτροπής Θε-
σμών και Διαφάνειας για να ξανανοί-
ξουν το ίδιο επικοινωνιακό γαϊτανάκι με
το οποίο τα κόμματά τους (υπό την καθο-
δήγηση του Αλέξη Τσίπρα) επιχείρησαν
να ρίξουν την κυβέρνηση της ΝΔ την
προηγούμενη τετραετία.

Προφανώς δεν κατάλαβαν απολύτως
τίποτα, αφού ο ελληνικός λαός όχι μόνο
δεν πίστεψε το αφήγημά τους, αλλά τους
καταδίκασε πολιτικά σε τέσσερις συνε-
χόμενες εκλογικές αναμετρήσεις.

Επικίνδυνα αφελείς;
Έρχεται λοιπόν τώρα ο Άρειος Πάγος

με ένα ηχηρό χαστούκι και γκρεμίζει για
άλλη μια φορά τη στημένη σκευωρία της
Κουμουνδούρου και της Χαριλάου Τρι-
κούπη. Και όχι μόνο αυτό. Οι αρχηγοί της
αντιπολίτευσης υπέπεσαν ξανά σε ένα
σοβαρό θεσμικό ατόπημα που αποδει-
κνύει πως είτε δεν γνωρίζουν τις νομικές
διαδικασίες, είτε είναι επικίνδυνα αφε-
λείς και οι ίδιοι και οι σύμβουλοί τους. Και
βεβαίως είναι πολιτικά κενοί, αφού μη
έχοντας άλλο αφήγημα γυρίζουν πάλι στο
ξαναζεσταμένο φαγητό των παρακολου-
θήσεων που τους οδήγησε σε βατερλό!

«Αντίθετη προς το Σύνταγμα» χαρα-
κτηρίζει ο Άρειος Πάγος την αποστολή
στη Μόνιμη Επιτροπή Θεσμών και Δια-
φάνειας της Βουλής στοιχείων της πειθαρ-
χικής διαδικασίας που αφορούν την άσκηση
των καθηκόντων της εισαγγελέως Βασιλι-
κής Βλάχου για το ζήτημα των υποκλοπών.

Τι λέει λοιπόν το Ανώτατο Δικαστήριο για
το σχετικό αίτημα που έχει υποβληθεί από
το ΠΑΣΟΚ και τον ΣΥΡΙΖΑ; «Η εκ μέρους
των δικαστικών αρχών διαβίβαση εγγρά-
φου ή αναφορά στο περιεχόμενο πειθαρχι-
κής διαδικασίας, πολλώ δε μάλλον η παρο-
χή εξηγήσεων και πληροφοριών σχετικά
με δικαιοδοτική κρίση επί πειθαρχικής
διαδικασίας εκ μέρους δικαστικών και ει-
σαγγελικών λειτουργών, ενώπιον της ανω-
τέρω Επιτροπής ή οποιουδήποτε άλλου
πολιτειακού οργάνου είναι αντίθετες προς
τις ανωτέρω διατάξεις του Συντάγματος και
της νομοθεσίας», επισημαίνει η κοινή ανα-
κοίνωση του Αρείου Πάγου και της Εισαγ-
γελίας του Αρείου Πάγου.

Η ανακοίνωση του Αρείου Πάγου
«Σχετικά με τα από 10/1/2024 αιτήματα,

που υπέβαλαν τα κόμματα της Αντιπολί-
τευσης, ΣΥΡΙΖΑ-Προοδευτική Συμμαχία
και ΠΑΣΟΚ-Κίνημα Αλλαγής, στη Μόνιμη
Επιτροπή Θεσμών και Διαφάνειας του
Κοινοβουλίου για αποστολή στοιχείων της
προκαταρκτικής πειθαρχικής διαδικα-
σίας, που αφορούσε στην άσκηση υπηρε-
σιακών καθηκόντων της εισαγγελικής
λειτουργού κ. Β. Βλάχου και την κλήση
προς εμφάνιση ενώπιον αυτής, τόσο της
Αντιπροέδρου του Αρείου Πάγου κ. Ελ.
Φραγκάκη, Προέδρου του Συμβουλίου
Επιθεώρησης των Πολιτικών και Ποινικών
Δικαστηρίων, που αρχειοθέτησε το πόρι-
σμα της προκαταρτικής πειθαρχικής εξέ-
τασης, όσο και της Αντεισαγγελέως του
Αρείου Πάγου κ. Ευδ. Πούλου, που ειση-
γήθηκε αυτό, επισημαίνουμε προς κάθε
κατεύθυνση τα ακόλουθα:

Θεμελιώδης αρχή του Δημοκρατικού
Πολιτεύματος είναι η διάκριση των Λει-
τουργιών του Κράτους, της Νομοθετικής,
της Εκτελεστικής και της Δικαστικής. Ου-
σιώδης έκφραση της αρχής αυτής είναι η
ανεξαρτησία των δικαστικών και εισαγγε-
λικών λειτουργών κατά την άσκηση των
καθηκόντων τους και η απαγόρευση των
άλλων λειτουργιών να παρεμβαίνουν με
οποιονδήποτε τρόπο σε αυτήν.

Στο πνεύμα αυτό ο συνταγματικός και ο
κοινός νομοθέτης, ρυθμίζοντας τις σχέσεις
των λειτουργιών, μεταξύ άλλων, έχουν κα-
θορίσει ότι ο πειθαρχικός έλεγχος όλων
των δικαστικών και εισαγγελικών λειτουρ-
γών κάθε βαθμίδος δεν μπορεί να αναφέ-
ρεται στη δικαιοδοτική τους κρίση και διε-
ξάγεται αποκλειστικά από τα αρμόδια κατά
περίπτωση δικαστικά όργανα, με διαδικα-

σία η οποία είναι μυστική έναντι πάν-
των, με μόνη εξαίρεση τη δημόσια συ-
νεδρίαση πειθαρχικών δικαστηρίων.

Στο άρθρο 43Α παρ.1 του Κανονι-
σμού της Βουλής προβλέπεται ότι η
Μόνιμη Επιτροπή Θεσμών και Δια-
φάνειας μπορεί να καλεί σε ακρόαση

τον Πρόεδρο και τους Αντιπροέδρους
των Ανωτάτων Δικαστηρίων, τον Εισαγ-
γελέα του Αρείου Πάγου, τον γενικό
επίτροπο της Επικρατείας του Ελεγκτι-
κού Συνεδρίου και τον γενικό επίτροπο
των διοικητικών δικαστηρίων “για θέ-
ματα που αφορούν σε λειτουργικά ζη-
τήματα της δικαιοσύνης προς τον σκο-
πό της ενίσχυσης της διαφάνειας”. Από
τη σαφή και ρητή διατύπωση της ανω-
τέρω διάταξης ουδόλως προκύπτει ότι
στα ζητήματα αυτά ανήκει ο εξατομι-
κευμένος πειθαρχικός έλεγχος δικα-
στικών και εισαγγελικών λειτουργών.

Συνεπώς, η εκ μέρους των δικαστι-
κών αρχών διαβίβαση εγγράφου ή ανα-
φορά στο περιεχόμενο πειθαρχικής
διαδικασίας, πολλώ δε μάλλον, η παρο-
χή εξηγήσεων και πληροφοριών σχετι-
κών με δικαιοδοτική κρίση επί πειθαρ-
χικής διαδικασίας εκ μέρους δικαστι-
κών και εισαγγελικών λειτουργών,
ενώπιον της ανωτέρω Επιτροπής, ή
οποιουδήποτε άλλου πολιτειακού ορ-
γάνου είναι αντίθετες προς τις ανωτέρω
διατάξεις του Συντάγματος και της νο-
μοθεσίας. Επισημαίνεται, εξάλλου, ότι
ως Εισαγγελέας της ΕΥΠ κατά το άρθρο
5 παρ.3 του ν. 3649/2008 ορίσθηκε με
σημερινή απόφαση του αρμοδίου προς
τούτο, δυνάμει του άρθρου 48 του Ορ-
γανισμού Δικαστηρίων και Κατάστασης
Δικαστικών Λειτουργών, Ανωτάτου, Δι-

καστικού Συμβουλίου ο Αντεισαγγελέας
Εφετών κ. Νικ. Ορνεράκης σε αντικατάστα-
ση της Εισαγγελέως Εφετών κ. Β. Βλάχου.
Επιπλέον η Αντεισαγγελέας του Αρείου
Πάγιου Κ. Ευδ. Πούλου έχει οριστεί ως ει-
σαγγελέας του άρθρου 4 παρ.2 του ν.
5002/2022 και όχι ως εισαγγελέας του άρ-
θρου 5 παρ.3 του ν. 3649/2008.

Από τις ανωτέρω διατάξεις καθίσταται
σαφές ότι τα αρμόδια πειθαρχικά όργανα
του Αρείου Πάγου και της Εισαγγελίας του
Αρείου Πάγου κατά την άσκηση των καθη-
κόντων τους έναν μόνον τρόπο γνωρίζουν
για την υπεράσπιση της ανεξαρτησίας της
Δικαστικής Λειτουργίας: την αυστηρή τή-
ρηση του Συντάγματος και των Νόμων. Αν-
τίστοιχα, σαφές είναι ότι η αυστηρή τήρηση
των ανωτέρω αρχών και κανόνων είναι κα-
θήκον και υποχρέωση όλων», αναφέρει η
ανακοίνωση που υπογράφουν ο αρεοπαγί-
της Παναγιώτης Λυμπερόπουλος και ο αν-
τεισαγγελέας του Αρείου Πάγου Κωνσταν-
τίνος Τζαβέλλας.
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Ηχηρό χαστούκι 
σε ΣΥΡΙΖΑ-ΠΑΣΟΚ 

για την απαλλαγή της 
εισαγγελέως Βλάχου

Αντισυνταγματικό το αίτημα Κασσελάκη και Ανδρουλάκη για σύγκληση
της Επιτροπής Θεσμών και Διαφάνειας - Νέο θεσμικό ατόπημα

ΑΡΕΙΟΣ ΠΑΓΟΣ



Α
λλαγή... φρουράς στους αρχηγι-
κούς θώκους των Ενόπλων Δυνά-
μεων και «βαθιά τομή» στη στρα-

τιωτική ηγεσία με τέσσερις νέους αρχη-
γούς σε ΓΕΕΘΑ, ΓΕΣ, ΓΕΝ και ΓΕΑ.

Με στόχο την ανανέωση και την αναθεώ-
ρηση του τρόπου με τον οποίο λειτουργούν
οι επικεφαλής και το προσωπικό, το Κυ-

βερνητικό Συμβούλιο
Εθνικής Ασφάλειας (ΚΥ-
ΣΕΑ) προχώρησε σε σαρω-
τικές αλλαγές, προσπερ-
νώντας μάλιστα την αρχαι-
ότητα και κάνοντας άλμα
στην επετηρίδα, καθώς η
νέα ηγεσία των Ενόπλων
Δυνάμεων ανήκει σε τά-

ξεις που αποφοίτησαν από τις Στρατιωτι-
κές Σχολές το 1987.

Νέος αρχηγός ΓΕΕΘΑ ορίστηκε ο Αντι-
στράτηγος Δημήτριος Χούπης, μέχρι χθες
διοικητής της Διοίκησης Ειδικού Πολέμου
του ΓΕΕΘΑ. Στη θέση του αρχηγού ΓΕΣ το-
ποθετείται ο αντιστράτηγος Γεώργιος Κω-
στίδης, μέχρι χθες επικεφαλής της ΑΣΔΥΣ,
ενώ στη θέση του αρχηγού ΓΕΝ αναβαθμί-
ζεται ο μέχρι χθες αρχηγός Στόλου Δημή-
τριος-Ελευθέριος Κατάρας. Νέος αρχηγός
ΓΕΑ θα είναι ο Δημοσθένης Γρηγοριάδης,
μέχρι πρότινος διοικητής Αεροπορικής
Υποστήριξης.

Με ευγένεια και ήθος
Πάμε καταρχάς να... γνωρίσουμε τον νέο

αρχηγό ΓΕΕΘΑ, στρατηγό Δημήτριο Χού-
πη, έναν αξιωματικό που φημίζεται για τις
σπουδές του, το πάθος του για το λειτούρ-
γημα που επιτελεί, την ευγένεια και το
ήθος του. Γεννήθηκε το 1965 στα Νέα Κερ-
δύλλια Σερρών. Εισήχθη το 1983 στη Στρα-
τιωτική Σχολή Ευελπίδων, από την οποία
αποφοίτησε το 1987 με τον βαθμό του αν-
θυπολοχαγού Διαβιβάσεων. Ως τεταρτοε-
τής εύελπις (1986-1987) διετέλεσε αρχη-
γός αρχιλοχίας της Στρατιωτικής Σχολής
Ευελπίδων. Φοίτησε με άριστα σε όλες τις
σχολές και τα σχολεία του όπλου του, επί
διετία στη ΣΤΗΑΔ (Ραδιοηλεκτρολόγος Α’),
καθώς και στη Σχολή Πολέμου με διακε-
κριμένη φοίτηση.

Εκπαιδεύτηκε σε Σχολεία Εξειδίκευσης
του Όπλου και Ειδικών Δυνάμεων στην
Ελλάδα και στα αντίστοιχα του ΝΑΤΟ-Γερ-
μανία (Περιπόλων Μακράς Ακτίνας Δρά-
σης, Επικοινωνιών-Κρυπτογραφίας, Σχε-
δίασης Επιχειρήσεων Ηλεκτρονικού Πο-
λέμου, Διαχείρισης Ανθρώπινων Πόρων).
Είναι εν ενεργεία αλεξιπτωτιστής ελευθέ-
ρας πτώσης. Το 2012 επελέγη και φοίτησε
στη Σχολή Εθνικής Άμυνας του ΝΑΤΟ.

Κατά τη διάρκεια της σταδιοδρομίας του
υπηρέτησε σε Μονάδες Διαβιβάσεων,
Ηλεκτρονικού Πολέμου, Ηλεκτρονικής

Επιτήρησης και Ειδικών Δυνάμεων. Υπη-
ρέτησε επί τριετία ως ομαδάρχης του Ειδι-
κού Τμήματος Αλεξιπτωτιστών (ΕΤΑ). Ως
επιτελής υπηρέτησε σε επιτελεία Σχηματι-
σμών, Μειζόνων Σχηματισμών και στο
ΓΕΣ. Ως διοικητής υπηρέτησε επί διετία
στον Λόχο ΗΠ του Δ’ ΣΣ (Ξάνθη), διοικητής
στον Λόχο ΔΒ της ΕΛΔΥΚ, διοικητής ΔΒ
της II Μ/Κ ΜΠ ( Έδεσσα) και διοικητής Μο-
νάδας στο 472 Τάγμα Επιτήρησης-Πληρο-
φοριών της ΑΣΔΕΝ (Μη Επανδρωμένα Αε-
ροχήματα).

Έχει υπηρετήσει επί τριετία στο Διεθνές
Επιτελείο της Στρατιωτικής Αντιπροσω-
πείας της Ελλάδος στο ΝΑΤΟ στις Βρυξέλ-
λες (2006-2009) ως επιτελής Σχεδιασμού
των Επικοινωνιών της Συμμαχίας στο Αφ-
γανιστάν (ISAF) μετά την επιτυχή πιστο-
ποίησή του ως διαχειριστή Έργων από το
NATO, ως επιτελάρχης της 80 ΑΔΤΕ (Κώς)
(2013-2014), τμηματάρχης Τρεχουσών
Επιχειρήσεων (ΓΕΣ/Α1) του ΓΕΣ (2014-
2015) και ως διευθυντής στο Επιτελικό
Γραφείο του Α’ Υπαρχηγού ΓΕΣ (Επιχειρή-

σεις - Αμυντική Σχεδίαση - Εκπαίδευση)
(2015-2016).

Ως ανώτατος αξιωματικός (ταξίαρχος)
προήχθη το έτος 2016, τοποθετήθηκε ως
δ/ντής της Δ/νσεως Οπλιτών Θητείας του
ΓΕΣ (2016-2017), διοικητής Ταξιαρχίας της
80 ΑΔΤΕ (Κως) (2017-2018), υποδιοικητής
της Στρατιωτικής Σχολής Ευελπίδων
(2018-2019) μέχρι και της προαγωγής του
σε υποστράτηγο. 

Μετάλλια και τίτλοι
Το έτος 2019 προήχθη σε υποστράτηγο

και τοποθετήθηκε ως διοικητής στη Στρα-
τιωτική Σχολή Ευελπίδων, το 2020 ως διοι-
κητής Μεραρχίας της 95 ΑΔΤΕ (Διαγορι-
δών) και το 2021 ως διευθυντής Ε’ Κλάδου
(Στρατιωτικών Πληροφοριών-Ασφαλείας)
του ΓΕΕΘΑ. Την 9η Μαρτίου 2022 προήχθη
σε αντιστράτηγο και τοποθετήθηκε ως δι-
οικητής της ΑΣΔΕΝ.

Τη 17η Ιανουαρίου 2023, με απόφαση
του ΚΥΣΕΑ, του ανατέθηκαν τα καθήκοντα
του διοικητή της Διοίκησης Ειδικού Πολέ-

μου. Τιμήθηκε με όλα τα προβλεπόμενα
παράσημα, μετάλλια και διαμνημονεύσεις,
καθώς και με τις πτέρυγες αλεξιπτωτιστών
πέντε χωρών του ΝΑΤΟ.

Είναι διδάκτωρ με άριστα του τμήματος
Ηλεκτρολόγων Μηχανικών και Μηχανι-
κών Η/Υ του ΕΜΠ στα Συστήματα Μετάδο-
σης της πληροφορίας. Διαθέτει τίτλους
μεταπτυχιακής εξειδίκευσης στα αντικεί-
μενα «Στρατηγική και Διπλωματία», στον
«Στρατηγικό Σχεδιασμό και Διαχείριση
Κρίσεων», καθώς και είναι απόφοιτος της
7ης ΕΣ μεταπτυχιακού σεμιναρίου «διά βί-
ου μάθησης» στο Ινστιτούτο Διαρκούς Επι-
μόρφωσης, υπό την αιγίδα του ΓΕΕΘΑ.

Είναι τακτικό μέλος της Ακαδημίας
Στρατηγικών Αναλύσεων, όπως επίσης
έχει δημοσιεύσει πλήθος επιστημονικών
εργασιών, άρθρων, μελετών και ανακοινώ-
σεων σε διεθνή περιοδικά και συνέδρια σε
αντικείμενα της διδακτορικής του διατρι-
βής, κρυπτασφάλειας (χαοτική κρυπτο-
γραφία-fractals), στρατηγικής κυβερνο-
πολέμου και ειδικά θέματα Μη Επανδρω-
μένων Συστημάτων.

Ομιλεί άριστα την αγγλική και τη γαλλική
σε επίπεδο εργασίας. Είναι παντρεμένος
και έχει τρία παιδιά (μία θυγατέρα, κλινική
διαιτολόγο, και δύο γιους αξιωματικούς
των Ειδικών Δυνάμεων).
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Γράφει 
o Bασίλης 

Σκουλαράκος
skoularb@gmail.com

Αυτοί είναι οι 4 νέοι αρχηγοί
στις Ένοπλες Δυνάμεις

Στη χθεσινή συνεδρίαση του ΚΥΣΕΑ για τη μετά Φλώρο εποχή 
νέος αρχηγός ΓΕΕΘΑ ανέλαβε ο διοικητής Ειδικού Πολέμου,

αντιστράτηγος Δημήτρης Χούπης 

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Ο νέος αρχηγός
ΓΕΕΘΑ, 

αντιστράτηγος
Δημήτρης Χούπης
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Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Μ
ε βαριά βιογραφικά είναι και οι νέοι αρχηγοί των τριών
Σωμάτων των Ενόπλων Δυνάμεων, όχι μόνο από άποψη
ακαδημαϊκών σπουδών, αλλά και με θητείες σε κρίσι-

μες θέσεις των Ενόπλων Δυνάμεων και του ΝΑΤΟ. Οι προκλήσεις
που καλούνται να αντιμετωπίσουν, πολλές, μεγάλες και σύνθετες.
Εξοπλιστική ενίσχυση, αξιοποίηση και στήριξη του προσωπικού,
συνέχιση της αμυντικής διπλωματίας, στήριξη της Πολιτείας όποτε
και αν απαιτηθεί. 

Αρχηγός ΓΕΣ, αντιστράτηγος Γεώργιος Κωστίδης 
Ο αντιστράτηγος Γεώργιος Κωστίδης γεννήθηκε το 1965 στην

Καστοριά. Εισήχθη το 1983 στη Στρατιωτική Σχολή Ευελπίδων από
την οποία αποφοίτησε το 1987 με τον βαθμό του ανθυπολοχαγού
των Τεθωρακισμένων. Φοίτησε σε όλες τις σχολές και τα σχολεία
του Όπλου του, στην Ανώτατη Σχολή Πολέμου του Στρατού Ξηράς
(ΑΣΠ) και στη Σχολή Εθνικής Άμυνας (ΣΕΘΑ). Τιμήθηκε με όλα τα
προβλεπόμενα παράσημα, μετάλλια και διαμνημονεύσεις. Είναι
κάτοχος μεταπτυχιακού τίτλου στη Διεύθυνση Επιχειρησιακού
Σχεδιασμού του Nottingham Trent University. Είναι γνώστης της
αγγλικής γλώσσας.

Κατά τη διάρκεια της σταδιοδρομίας του υπηρέτησε σε Μονά-
δες Τεθωρακισμένων και ως διοικητής υπηρέτησε στη 289 ΙΜΑ
(Σαμοθράκη), στην 6η ΕΜΑ (Βυρώνεια), στη 212 ΕΜΑ (Λαγός) και
ως διοικητής ΝΑΤΟ Operational Mentor and Liaison Team (Αφγα-
νιστάν). Έχει υπηρετήσει ως επιτελής στις Επιχειρήσεις ISAF-HQ
στο Αφγανιστάν, διευθυντής 3ου ΕΓ στην 7η Μ/Κ Ταξιαρχίας, επι-
τελής Επιχειρήσεων South Eastern Europe Brigade (SEEBRIG),
τμηματάρχης J7 NRDC-GR, διευθυντής Έδρας της Επιχειρησια-
κής Σχεδίασης στην ΑΔΙΣΠΟ, υποδιοικητής της 34 Μ/Κ Ταξιαρχίας
καθώς και διευθυντής ΔΕΠΙΧ της 1ης Στρατιάς. 

Ως ανώτατος αξιωματικός (ταξίαρχος) προήχθη το έτος 2017 και
τοποθετήθηκε ως διοικητής της ΕΛΔΥΚ/3/1 ΔΕΜ. Το έτος 2019
προήχθη σε υποστράτηγο και τοποθετήθηκε ως διοικητής της ΜΕ-
ΡΥΠ. Τον Μάρτιο του 2020 τοποθετήθηκε υποδιοικητής του Δ’ΣΣ.
Στις 9 Μαρτίου 2021 τοποθετήθηκε ως διοικητής της Στρατιωτικής
Σχολής Ευελπίδων. Στις 8 Μαρτίου 2022 προήχθη στον βαθμό του
αντιστράτηγου και τοποθετήθηκε ως διοικητής ΑΣΔΥΣ. Είναι παν-
τρεμένος και έχει δύο γιους.

Αρχηγός ΓΕΑ, αντιπτέραρχος 
Δημοσθένης Γρηγοριάδης

Ένα από τα πλέον έμπειρα «γεράκια» της HAF, με πάνω από
4.000 ώρες πτήσεις σε μαχητικά αεροσκάφη, ιδίως σε F-16, ανα-
λαμβάνει να ηγηθεί των καλύτερων πιλότων του ΝΑΤΟ. 

«Μπαρουτοκαπνισμένος», με πολλές αερομαχίες στο ενεργητι-
κό του, επικεφαλής απαιτητικών αποστολών και με θητεία σε κρί-
σιμες θέσεις της Πολεμικής Αεροπορίας, ο αντιπτέραρχος Γρηγο-
ριάδης ανεβαίνει στον αρχηγικό θώκο του ΓΕΑ με στόχο η Πολεμι-
κή Αεροπορία να συνεχίσει να κυριαρχεί στο Αιγαίο και να οδηγη-
θεί με ασφάλεια, γρήγορα και αποφασιστικά στη νέα εποχή με τα
κορυφαία μαχητικά της Δύσης. 

Το βιογραφικό του, βαρύ: Εισήλθε στη Σχολή Ικάρων το 1983 και
ονομάστηκε ανθυποσμηναγός το 1987. Είναι απόφοιτος της Ανώ-
τατης Διακλαδικής Σχολής Πολέμου, του Σχολείου Θαλάσσιας
Επιβίωσης, του Σχολείου Εκπαιδευτών Εδάφους, του Σχολείου

Ηλεκτρονικού Πολέμου, της Σχολής Πολέμου Αεροπορίας Κατωτέ-
ρων, του Σεμιναρίου Δοκιμαστών Αέρος, του Σεμιναρίου Επίβλε-
ψης Πτήσεων, του Σχολείου Εκπαιδευτών Πτήσεων F-16, του Σεμι-
ναρίου Διοικητών-Υποδιοικητών Μονάδων, του NATO Staff Offi-
cers, του NATO Joint Aviation EW School, του Defense Language
Institute, του Arms Control Implementation (Daytone Treaty)
Course, του OSCE Inspector/Escont Course, του Lantirn
training/IP Upgrade USAF Flight Training, του Σεμιναρίου ΕΚΠΑ
«Ευρωπαϊκή Διαχείριση του Μεταναστευτικού στην Ανατολική Με-
σόγειο», του Σεμιναρίου ΝΑΤΟ Defence College «Generals, Flag
and Ambassadors», του Σεμιναρίου EKΠΑ «EU Policies Towards
East Mediterranean Sea: Energy and Security», του Σεμιναρίου
Φορέα Επιθεώρησης και Πιστοποίησης TÜV Hellas (TÜV Nord
Group) «Risk and Crisis Leadership Meeting». Από ξένες γλώσσες
ομιλεί την αγγλική.

Αρχηγός ΓΕΝ, αντιναύαρχος
Δημήτριος-Ελευθέριος Κατάρας

Ένας σπουδαίος αξιωματικός του Πολεμικού Ναυτικού, με ένα
βιογραφικό γεμάτο από σπουδές, τίτλους και διακρίσεις. Εκτός της
επιχειρησιακής του εμπειρίας σε φρεγάτες, κανονιοφόρους, αλλά
και το Κέντρο Επιχειρήσεων, ο νέος αρχηγός ΓΕΝ, αντιναύαρχος
Δημήτριος Κατάρας έχει υπηρετήσει σε κρίσιμες επιτελικές θέσεις
των Ενόπλων Δυνάμεων. Υπέρμαχος της λογικής «πολλές και νέες
πλώρες», καλείται να φέρει αέρα αισιοδοξίας στο Πολεμικό Ναυτι-
κό και να το οδηγήσει στο μέλλον με αποφασιστικές κινήσεις. 

Γεννήθηκε στον Βόλο Μαγνησίας το 1965 και εισήχθη στη Σχολή
Ναυτικών Δοκίμων το 1983, από την οποία αποφοίτησε και ονομά-
στηκε μάχιμος σημαιοφόρος το 1987. Η επιχειρησιακή του εμπει-
ρία περιλαμβάνει υπηρεσία σε φρεγάτες του Στόλου ως αξιωματι-
κός Αεράμυνας, αξιωματικός Κέντρου Επιχειρήσεων, αξιωματικός
Συνεννόησης, διευθυντής Επιχειρήσεων και ύπαρχος, ενώ διετέ-
λεσε κυβερνήτης στη Κ/Φ ΔΟΞΑ και στη Φ/Γ ΣΑΛΑΜΙΣ.

Έχει υπηρετήσει ως επιτελής Διοικητού 1ης Μοίρας Φρεγατών, ως
διευθυντής Επιχειρησιακής Αξιολογήσεως του Στόλου (ΑΣ/ΔΕΠΑ),
ως τμηματάρχης σε Διευθύνσεις Επικοινωνιών (ΓΕΝ/Α4), Σταδιο-
δρομίας (ΓΕΝ/Β3) και Εξοπλισμών (ΓΕΝ/ΔΕΞ), ως διευθυντής Διευ-
θύνσεως Διοίκησης και Σταδιοδρομίας (ΓΕΝ/Β3), ως αρχιεπιστολέ-
ας Στόλου (ΑΕ/ΑΣ), ως διευθυντής Κλάδου Οπλικών και Ηλεκτρονι-
κών Συστημάτων, Πολιτικής ΔΜ, Υποδομών και Δημοσίων Έργων
(ΔΚΓ/ΓΕΝ) και ως ναυτικός ακόλουθος της Ελλάδας στη Ρώμη.

Έχει διατελέσει διοικητής 2ης Μοίρας Φρεγατών, διοικητής Διοι-
κήσεως Φρεγατών, διοικητής Σχολής Ναυτικών Δοκίμων, υπαρχη-
γός Στόλου και διοικητής Διοικήσεως Ναυτικής Εκπαιδεύσεως.

Το 2023 προήχθη σε αντιναύαρχο και ανέλαβε καθήκοντα αρχη-
γού Στόλου. Ο αντιναύαρχος Δημήτριος Κατάρας ΠΝ έχει διέλθει
όλα τα σταδιοδρομικά σχολεία του Πολεμικού Ναυτικού και των
Ενόπλων Δυνάμεων, καθώς επίσης εκπαιδεύσεις Ην Πολέμου, ΑΕ-
ΛΑ, Επιτελών Αξιωματικών Ναυτικού (ΣΕΑΝ), την Ανωτάτη Δια-
κλαδική Σχολή Πολέμου (ΑΔΙΣΠΟ) και NATO Defense College. Επί-
σης, κατέχει πτυχία MSc in Electrical Engineering και MSc in Aero-
nautical Engineering από το US Naval Postgraduate School, ενώ
είναι διπλωματούχος ηλεκτρολόγος μηχανικός ΕΜΠ.

Κατέχει όλα τα προβλεπόμενα από τον βαθμό του μετάλλια και
παράσημα των ελληνικών Ενόπλων Δυνάμεων, καθώς και διαμνη-
μονεύσεις συμμετοχής σε Επιχειρήσεις Διατήρησης Ειρήνης ΟΗΕ
(δις) και συμμετοχής σε Επιχειρήσεις UNIFIL. Τέλος ήταν Τακτικός
Διοικητής (OTC) σε επιχείρηση εκκένωσης 182 αμάχων (Επιχείρη-
ση ΑΓΗΝΩΡ) το 2014, από την Τρίπολη της Λιβύης. Είναι παντρεμέ-
νος και πατέρας δύο γιων.

Η νέα ηγεσία στα τρία Σώματα

O πολύπειρος και διορατικός, 
το… μπαρουτοκαπνισμένο «γεράκι», 
και η «ήρεμη δύναμη» 

Αντιναύαρχος Δημήτριος-Ελευθέριος Κατάρας

Αντιστράτηγος Γεώργιος Κωστίδης

Αντιπτέραρχος Δημοσθένης Γρηγοριάδης
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E
πειτα από 44 χρόνια στις Ένοπλες Δυ-
νάμεις και εξαντλώντας την ιεραρχία
από το ύπατο αξίωμά τους, αυτό του

αρχηγού ΓΕΕΘΑ, ο στρατηγός Κωνσταντίνος
Φλώρος βγάζει τη στρατιωτική στολή που τί-
μησε με ιδρώτα, πόνο και θυσίες. Ηγετική
προσωπικότητα, δυναμικός χαρακτήρας,
αποφασιστικός τις κρίσιμες στιγμές, μεθοδι-
κός και επίμονος απέναντι σε αντιπάλους, με
όραμα και σχέδιο για Ένοπλες Δυνάμεις που
θα μπορούν να αντεπεξέρχονται σε όλα τα
σύγχρονα πεδία μάχης.

Στα τέσσερα χρόνια της θητείας του ως αρ-
χηγός ΓΕΕΘΑ κλήθηκε να αντιμετωπίσει με-
γάλες κρίσεις. Από τον Έβρο και την ασύμμε-
τρη απειλή της απόπειρας εισβολής χιλιάδων
παράνομων μεταναστών, μέχρι την έξοδο του
τουρκικού στόλου από το Ακσάζ, το… κυνήγι
του «Oruc Reis» στην Ανατολική Μεσόγειο
και τις καθημερινές προκλήσεις των Τούρ-
κων στο Αιγαίο. 

Χωρίς φοβικά σύνδρομα, κατάφερε να θω-
ρακίσει τα σύνορα σε στεριά, αέρα και θάλασ-
σα, διαμηνύοντας προς τους Τούρκους πως η
χώρα μας είναι πανέτοιμη κάθε στιγμή για
κάθε ενδεχόμενο. 

Η εκτίμηση και η εμπιστοσύνη του πρωθυ-
πουργού, προφανείς, μιας και τον διατήρησε
στο ανώτατο αξίωμα των Ενόπλων Δυνάμεων
τέσσερα χρόνια. Μετά τη χθεσινή συνεδρίαση
του ΚΥΣΕΑ, ο πρωθυπουργός έσπευσε να
βγάλει ανακοίνωση για τον πρασινοσκούφη
στρατηγό, ευχαριστώντας τον για την «υπερ-
πολύτιμη συμβολή του».

«Η τετραετής θητεία του στρατηγού Κων-
σταντίνου Φλώρου ως αρχηγού του ΓΕΕΘΑ
συνέπεσε με μια περίοδο μεγάλης γεωπολιτι-
κής ρευστότητας και κρίσεων. Αλλά και με
χρόνια σημαντικής αμυντικής και διπλωματι-
κής αναβάθμισης της χώρας. Η συμβολή του
υπήρξε υπερπολύτιμη. Τόσο απέναντι σε
προκλήσεις συμβατικής ή και υβριδικής μορ-
φής όσο και στον σχεδιασμό και την υλοποί-
ηση του κυβερνητικού προγράμματος για την
ποσοτική και ποιοτική ενίσχυση των Ενόπλων
Δυνάμεων.

Ο στρατηγός επέβλεψε την εφαρμογή του
σχεδίου μας για τη θωράκιση της Εθνικής
Άμυνας, ύστερα από χρόνια αδράνειας.
Προώθησε τη διακλαδική συνεργασία. Τον
ενισχυμένο ρόλο των Ειδικών Δυνάμεων.
Και τη συνεργασία με τους συμμάχους μας.
Πρωτοστάτησε στη στρατηγική μας συμπό-
ρευση με τις ΗΠΑ, τη Γαλλία, την Αίγυπτο, το
Ισραήλ, τα ΗΑΕ και άλλες χώρες. Ενώ εργά-
στηκε μεθοδικά για τη στρατιωτική αναβάθ-
μιση της Ελλάδας στο πλαίσιο του ΝΑΤΟ και
της Ευρώπης.

Τέλος έδωσε νέα διάσταση στην παράδοση
της καθοριστικής συμβολής των Ενόπλων
Δυνάμεων στην αντιμετώπιση φυσικών κατα-
στροφών και έκτακτων καταστάσεων. Ως αλη-
θινός αρχηγός, πάντοτε υπηρέτησε πρώτος το

καθήκον προς την πατρίδα. Στρατηγέ, σε ευ-
χαριστούμε για μια τόσο παραγωγική θητεία,
που βοήθησε να γίνει η Ελλάδα ακόμη πιο
ισχυρή και περήφανη. Αυτά τα χρόνια είναι
ένα ακόμη παράσημο στα πολλά που συνο-
δεύουν το στήθος σου δίπλα στο εθνόσημο
που τίμησες». 

Συνάντηση Παπασταύρου 
με τον απερχόμενο αρχηγό ΓΕΕΘΑ

Κατ’ ιδίαν συνάντηση με τον στρατηγό Κων-

σταντίνο Φλώρο είχε μετά τη συνεδρίαση του
ΚΥΣΕΑ ο υπουργός Επικρατείας Σταύρος Πα-
πασταύρου. Ο κ. Παπασταύρου ευχαρίστησε
τον κ. Φλώρο για την προσφορά του, την ευ-
δόκιμη ολοκλήρωση της θητείας του, καθώς
και για την αποτελεσματική συνεργασία με
την κυβέρνηση Μητσοτάκη στην αντιμετώπι-
ση σημαντικών προκλήσεων και υβριδικών
απειλών.

Αναλυτικότερα, η δήλωση του υπουργού
Επικρατείας κ. Παπασταύρου: «Σας ευχαρι-

στώ για τις πολύτιμες υπηρεσίες σας προς
την πατρίδα. Η τετραετής θητεία σας συν-
δυάστηκε με την αναβάθμιση και ενίσχυση
των Ενόπλων Δυνάμεων και της αποτρεπτι-
κής ικανότητας της χώρας μας, που είναι σή-
μερα ισχυρότερη από ποτέ. Ταυτόχρονα, η
Ελλάδα εμβάθυνε περαιτέρω τις στέρεες
στρατηγικές σχέσεις με σημαντικούς συμ-
μάχους ανά τον κόσμο.

Σε ιδιαίτερα δύσκολες στιγμές διατηρήσα-
τε στο ακέραιο το αξιόμαχο, το επίπεδο ετοι-
μότητας, καθώς και το φρόνημα των Ενό-
πλων Δυνάμεων, προασπίζοντας τις αξίες
του Ελληνισμού και την εδαφική μας ακε-
ραιότητα. Το όνομά σας, αρχηγέ, εμπνέει
αναγνώριση και σεβασμό σε όλους, συμμά-
χους και μη, και αυτό θα σας συνοδεύει πάν-
τα ως παρακαταθήκη».

Η υποδοχή του νέου αρχηγού
Λίγο μετά τη συνεδρίαση του ΚΥΣΕΑ, ο νέ-

ος αρχηγός ΓΕΕΘΑ, στρατηγός Δημήτριος
Χούπης μετέβη στο στρατόπεδο Παπάγου. Ο
απερχόμενος αρχηγός, στρατηγός Κωνσταν-
τίνος Φλώρος είχε φροντίσει να υποδεχτεί
τον διάδοχό του στον αρχηγικό θώκο, όπως
ακριβώς αρμόζει στο αξίωμα. Στο Μνημείο
των Αθανάτων του Έθνους, άγημα απέδωσε
τιμές στον νέο αρχηγό ΓΕΕΘΑ, με τον στρατη-
γό Φλώρο να καταθέτει και στεφάνι στον εμ-
βληματικό βωμό. 

Ακολούθησε ενημέρωση του νέου αρχη-
γού από τον κ. Φλώρο στο γραφείο του αρχη-
γού ΓΕΕΘΑ. 

Η σπουδαία θητεία Μπουρολιά, Χουδε-
λούδη και Δρυμούση

Έχοντας πραγματοποιήσει σπουδαίες κα-
ριέρες στους Κλάδους τους, οι πρώην αρχη-
γοί πλέον, ΓΕΑ Θεμιστοκλής Μπουρολιάς,
ΓΕΣ Άγγελος Χουδελούδης και ΓΕΝ Ιωάννης
Δρυμούσης, αποστρατεύονται. 

Ο κ. Μπουρολιάς έχει κάθε λόγο να αισθά-
νεται περήφανος για την πορεία του στην Πο-
λεμική Αεροπορία. Κορυφαίος αεροπόρος,
σπουδαίες ικανότητες, ηγετική φυσιογνωμία
που ενέπνεε σιγουριά. Έφτασε κοντά ακόμα
και στην ηγεσία του ΓΕΕΘΑ, όμως το ΚΥΣΕΑ
αποφάσισε ριζική ανανέωση.

Καμία στενοχώρια προφανώς για το άξιο
«γεράκι» της HAF που είχε υποσχεθεί στην
κηδεία του πατέρα του, επίσης πιλότου της
Πολεμικής Αεροπορίας που έπεσε εν ώρα
καθήκοντος, πως θα φτάσει ακόμα πιο ψηλά
από εκείνον, και το έπραξε. 

Σπουδαία καριέρα και για τον Ιωάννη Δρυ-
μούση, ο οποίος προσπάθησε στον έναν χρό-
νο που έμεινε στην ηγεσία του ΓΕΝ να λύσει
χρόνια προβλήματα για το Πολεμικό Ναυτικό.
Ανάλογη καριέρα και για τον Άγγελο Χουδε-
λούδη, που αν δεν είχε συμβεί η καταστροφή
στο Στεφανοβίκειο, ίσως το όνομά του να μην
ήταν σήμερα σε αυτούς που αποστρατεύονται. 

«Η συμβολή σου υπήρξε 
υπερπολύτιμη! Στρατηγέ, 

σε ευχαριστούμε»

Το μήνυμα του υπουργού Άμυνας Νίκου Δένδια
Τις εθνικές προτεραιότητες που καλείται να εφαρμόσει η νέα ηγεσία των Ενό-

πλων Δυνάμεων περιέγραψε ο υπουργός Άμυνας Νίκος Δένδιας, σε δήλωσή του
μετά το ΚΥΣΕΑ. «Η επιλογή της νέας ηγεσίας των Ενόπλων Δυνάμεων σηματοδοτεί τη
νέα προσέγγιση της κυβέρνησης για την εθνική ασφάλεια. Την εθνική στρατηγική για
τις Ένοπλες Δυνάμεις του 2030. Ένα σύγχρονο αμυντικό δόγμα», ανέ-
φερε ο κ. Δένδιας επισημαίνοντας ότι «η νέα ηγεσία καλείται να υπη-
ρετήσει αυτή την αλλαγή».

Όπως τόνισε, στόχος της αλλαγής που ξεκινά είναι ο πολύπλευ-
ρος εκσυγχρονισμός των Ενόπλων Δυνάμεων, με προσαρμογή στα
σύγχρονα δεδομένα και τις ανάγκες. «Μια εθνική προσπάθεια για
την αποτελεσματική θωράκιση της πατρίδας μας απέναντι σε κάθε
μορφής απειλή, συμβατική ή υβριδική», σημείωσε.

Η αλλαγή, σύμφωνα με τον υπουργό, αφορά τρεις βασικούς πυλώνες: Πρώτος πυ-
λώνας η πλήρης αναδιοργάνωση της δομής και λειτουργίας των Ενόπλων Δυνάμεων.
Ο δεύτερος πυλώνας αφορά τα οπλικά συστήματα των Ενόπλων Δυνάμεων. Τρίτος
πυλώνας, οι ανθρώπινοι πόροι των Ενόπλων Δυνάμεων. 

ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ ΣΕ ΦΛΩΡΟ:
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Απίκο τις επόμενες μέρες Κικίλιας-Χαρδαλιάς 
Την πρώτη υπηρεσιακή σύσκεψη είχαν ο υπουργός Πολιτικής Προστασίας Βα-
σίλης Κικίλιας, ο περιφερειάρχης Αττικής Νίκος Χαρδαλιάς και δήμαρχοι βό-
ρειας, βορειανατολικής και δυτικής Αττικής. Στο επίκεντρο της σύσκεψης
βρέθηκαν ο συντονισμός και η ετοιμότητα όλων των εμπλεκόμενων φορέων για
την αντιμετώπιση επιπτώσεων από ενδεχόμενα έντονα καιρικά φαινόμενα στο
λεκανοπέδιο. Επειδή έχει μάθει ο Κικίλιας το υπουργείο και ξέρει ότι «πριν
πεινάσουν μαγειρεύουν», πρότεινε κλείσιμο σχολείων και δημόσιων υπηρε-
σιών ή ιδιωτικών, εκ περιτροπής εργασία, τηλεργασία και προληπτικές απαγο-
ρεύσεις μετακίνησης των αυτοκινήτων. Βέβαια, όλα θα εξαρτηθούν από τις τε-
λευταίες προγνώσεις της ΕΜΥ. Σε κάθε περίπτωση και οι δύο φορείς θα είναι
απίκο τις επόμενες μέρες. 

ΓΙΑ ΝΑ ΞΕΡΕΤΕ…
Το Μέγαρο Μαξίμου επιστράτευσε και
τον Άδωνι Γεωργιάδη στις συναντήσεις
ανώτερων στελεχών (Σκέρτσος, Μπρα-
τάκος, Καλαφάτης, Συρεγγέλα) με τους
βουλευτές της ΝΔ που θα γίνουν τα
απογεύματα της ερχόμενης Δευτέρας
και Τρίτης. Ο λόγος είναι διότι ο Άδωνις
προέρχεται από τη δεξιά πτέρυγα, πεί-
στηκε για το νομοσχέδιο και έτσι μπο-
ρεί να εξηγήσει (και να πείσει με τη σει-
ρά του) καλύτερα στους βουλευτές τα
κρίσιμα σημεία του νομοσχεδίου… 

Νέο νομοσχέδιο
που θα δίνει 
14ο μισθό 
στους δημόσιους
υπαλλήλους

Ένα νέο νομοσχέδιο που θα προ-
σφέρει μεγάλη επικοινωνιακή και
πολιτική υπεραξία στην κυβερνώ-
σα παράταξη είναι αυτό που ετοιμά-
ζει το υπουργείο Εσωτερικών με τα
μπόνους που θα παίρνουν πλέον οι
δημόσιοι υπάλληλοι. Το νέο σύστη-
μα θα δομηθεί πάνω σε προϊστάμε-
νους που θα επιλέγονται μέσω
ΑΣΕΠ αλλά και στην επίτευξη στό-
χων πάνω σε κρίσιμα πρότζεκτ της
δημόσιας διοίκησης και το λιγότε-
ρο που θα δίνεται είναι 500 ευρώ,
ενώ το ανώτατο μπορεί να ξεπερνά
και τα 1.500 ευρώ. Αν σκεφτούμε
ότι με τις αυξήσεις στους μισθούς
των δημοσίων έχουμε πλέον έναν
13ο μισθό, με το μπόνους εξασφα-
λίζεται και 14ος μισθός και επα-
νέρχονται όλα προ μνημονίου…
Αυτό θα μετρήσει για τους δημόσι-
ους υπαλλήλους… 

Υποσχέθηκε αντιπολίτευση στον Δούκα
Έτοιμος για δυναμική αντιπολίτευση είναι ο Κώστας Μπα-

κογιάννης. Ο μέχρι πρότινος δήμαρχος Αθηναίων είναι απο-
φασισμένος να κάνει γόνιμη και δημιουργική αντιπολίτευση,
κάτι που σύμφωνα με πληροφορίες ανέφερε στους δημοτι-
κούς συμβούλους της παράταξής του κατά τη διάρκεια της
κοπής της πρωτοχρονιάτικης πίτας. Στενοί συνεργάτες του
σημειώνουν ότι το κλίμα ήταν ενωτικό και όλα τα στελέχη της
παράταξης τόνισαν την ανάγκη για μια στιβαρή αντιπολίτευση, που θα έχει τις ανάγκες των Αθηναίων
ως προμετωπίδα στις καθημερινές μάχες που θα δίνει στις 129 γειτονιές της πόλης. Υπενθυμίζεται
ότι ο Κώστας Μπακογιάννης αποδέχθηκε πρόσφατα την τιμητική πρόταση του Χάρβαρντ να διδάξει
για το εαρινό εξάμηνο στο διεθνώς αναγνωρισμένο πανεπιστήμιο της Μασαχουσέτης. Θα συμμετέ-
χει, φυσικά, ενεργά στο Δημοτικό Συμβούλιο της Αθήνας, ασκώντας τεκμηριωμένη κριτική και κα-
ταθέτοντας εποικοδομητικές προτάσεις που θα βοηθήσουν την πόλη να προχωρήσει μπροστά.

Αστεία Τζήμερου 
για τον γάμο 
ανθρώπων-δέντρων... 
Ότι ο Θάνος Τζήμερος έχει κακόγουστο χι-
ούμορ όλοι το ξέραμε. Ότι θα προσπαθούσε
να επικρίνει τη νομοθετική πρωτοβουλία
της κυβέρνησης για την οποία υπάρχει στην
ουσία συμφωνία από τα μεγάλα κόμματα
της Βουλής, δη-
λαδή την πλει-
οψηφία της Βου-
λής, ήταν επίσης
σίγουρο. Ότι θα
εξίσωνε, όμως,
το ανθρώπινο δι-
καίωμα στη συν-
τροφιά και την
αγάπη με τα δέν-
τρα, αυτό μόνο
ένας Τζήμερος
θα το προσπα-
θούσε… Κοινώς,
για αστεϊσμό (τρομάρα του) και παίρνοντας
ως σοβαρή μια είδηση στο βαθύ διαδίκτυο
έκανε γνωστό το αίτημα προς την κυβέρνη-
ση να επιτρέπεται ο γάμος μεταξύ ανθρώ-
πων και δέντρων θέλοντας να αναδείξει τη
woke κουλτούρα που υπάρχει στη σύγχρο-
νη κοινωνία… Βέβαια με εντελώς γελοίο
τρόπο για έναν επίδοξο πολιτικό…

Μέγας 
σκακιστής 
ο Μητσοτάκης 

O
τι ο Κυριάκος Μητσοτάκης
είναι μέγιστος σκακιστής
αποδεικνύεται για άλλη μία

φορά. Ένας κεντροδεξιός φέρνει
ένα νομοσχέδιο που κανονικά θα
έπρεπε να φέρει ο ΣΥΡΙΖΑ και η
Αριστερά στην Ελλάδα, που ποτέ
δεν έφερε 4,5 χρόνια που ήταν στην
εξουσία… Καταφέρνει για αυτό το
νομοσχέδιο να τσακωθούν ΣΥΡΙΖΑ
και ΠΑΣΟΚ για τη στάση που θα
κρατήσουν στη Βουλή, καταφέρνει
να δημιουργήσει έριδες βουλευτών
του ΠΑΣΟΚ και ΣΥΡΙΖΑ και των ηγε-
σιών τους, ενώ με τα όρια που θέτει
στην παρένθετη μητρότητα κατα-
φέρνει να είναι πιο σοβαρός και πιο
προοδευτικός από την αντιπολίτευ-
ση. Ακόμα και ο κόσμος ξέχασε τις
αντιδράσεις των «γαλάζιων» (που
πλέον είναι λίγες) σε σχέση με τα
όσα συμβαίνουν στην αντιπολίτευ-
ση για το επίμαχο νομοσχέδιο… 



O
τι υπήρξε σκέψη στα κορυφαία στελέχη
του ΣΥΡΙΖΑ για καταψήφιση του νομο-
σχεδίου της ΝΔ για τα ομόφυλα ζευγάρια

είναι δεδομένο, κι ας διατείνεται ο Στέφανος Κασ-
σελάκης ότι ο ΣΥΡΙΖΑ δεν θα εμφανιζόταν ποτέ
τόσο καιροσκόπος.
Το λένε καθαρά τα
στελέχη του. Ο κοι-
νοβουλευτικός εκ-
πρόσωπος Νίκος
Παππάς έλεγε πως
«η ψήφος του ΣΥ-
ΡΙΖΑ δεν θα είναι
τσάμπα» και ο δι-
ευθυντής της ΚΟ
Γιώργος Τσίπρας
ότι «έχω τη γνώμη
πως δεν πρέπει να
διευκολύνουμε τη
ΝΔ». Τι σημαίνουν
λοιπόν αυτά; Ότι
υπήρξε σκέψη ο
ΣΥΡΙΖΑ να αρνηθεί
να ψηφίσει το νο-
μοσχέδιο, διεκδι-
κώντας δήθεν πε-
ρισσότερες παρα-
χωρήσεις από την
κυβέρνηση, η
οποία είναι ήδη
πιεσμένη από τις
διαρροές στις ψή-
φους των βουλευ-
τών της και, ως εκ
τούτου, δεν θα
μπορούσε να τις κάνει. Αφού ο Κυριάκος Μητσο-
τάκης θα αρνούνταν τις «παραχωρήσεις», ο ΣΥΡΙ-
ΖΑ θα καταψήφιζε και η κυβέρνηση θα δυσκο-
λευόταν να περάσει το εν λόγω νομοσχέδιο. Αν
δεν είναι αυτό καιροσκοπισμός, τότε τι είναι;

ΣΑΒΒΑΤΟ 13 IANOYAΡΙΟΥ 2024

ΡOLITICAL ΚΕΝΤΡΙ8

Δικαιοσύνη αλά καρτ
Τελικά τι δικαιοσύνη θέλουν ο Στέφανος

και ο Νίκος; Κασσελάκης και Ανδρουλάκης

δηλώνουν μεν ότι εμπιστεύονται τη δικαιοσύ-

νη για να διερευνήσει κατά τον τρόπο που

αναλύουν στο κείμενο της πρότασής τους την

υπόθεση, αλλά την ίδια στιγμή αρνούνται την

ετυμηγορία της δικαιοσύνης με βάση την

οποία απαλλάχθηκε από την πειθαρχική

έρευνα η Βασιλική Βλάχου! 

Δεν το θέλουν 
το νομοσχέδιο 
οι αριστεροί

Χ
ρο

νι
κό

 τ
ου

Χ
ρό

νο
υΟ πολυγραφότατος

Τσιόδρας
Βιβλίο για την

ευρωπαϊκή

ενοποίηση συ-

νέγραψε ο δι-

ευθυντής του

Γραφείου Τύ-

που του πρω-

θυπουργού

Δημήτρης

Τσιόδρας. Η

παρουσίασή

του με τίτλο

«Ευρωπαϊκή

ενοποίηση - Οι

περιπέτειες

ενός οράμα-

τος» θα γίνει

τη Δευτέρα 5 Φεβρουαρίου στο Μέγαρο

Μουσικής στις 7μμ. Για το βιβλίο θα μιλήσει

ο πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης,

ενώ θα ακολουθήσει συζήτηση στην οποία

θα μετέχουν οι πρώην επίτροποι της Ελλά-

δας στην ΕΕ Δημήτρης Αβραμόπουλος, Μα-

ρία Δαμανάκη, Σταύρος Δήμας και Άννα Δια-

μαντοπούλου. Παρέμβαση θα κάνει και ο αν-

τιπρόεδρος του Ευρωπαϊκού Λαϊκού Κόμμα-

τος στο Συμβούλιο της Ευρώπης Θεόδωρος

Ρουσόπουλος. Τη συζήτηση θα συντονίζει η

ειδική σύμβουλος του πρωθυπουργού για

ζητήματα διεθνούς πολιτικής, δημοσιογρά-

φος Αριστοτελία Πελώνη.

Τρέχουν και βγαίνουν...
τελευταίοι

Τρέχουν μπας και προλάβουν να κατέβουν

ως κόμμα στις ευρωεκλογές τα στελέχη της

Νέας Αριστεράς που αποχώρησαν προ καιρού

από τον ΣΥΡΙΖΑ, αλλά μέχρι στιγμής δείχνουν

να περνούν κάτω από τον πήχη του 3% που θα

τους διασφάλιζε μελλοντική συμμετοχή τους

στη Βουλή. Με ορατό τον κίνδυνο του πολιτικού

αφανισμού, μετά τη διήμερη διοργάνωση χθες

και σήμερα στο Σαράφειο Μέγαρο του Πειραιά

προγραμματίζουν συνελεύσεις φίλων του στα

Γιάννενα, τη Φλώρινα, την Κρήτη και την Πελο-

πόννησο. Τα μηνύματα ωστόσο δεν είναι θετικά

και η γκρίνια περισσεύει…

Προβληματισμός επικρατεί στη ΝΔ με «γα-

λάζια» κυρία-στέλεχος του κόμματος η

οποία, όπως μου λένε, στηρίζει συγκεκριμένο

υποψήφιο στις επικείμενες αρχαιρεσίες των συνδι-

καλιστικών οργάνων της ΕΛΑΣ. Από την άλλη μεριά,

η ΝΔ στηρίζει άλλον υποψήφιο και, όπως αντιλαμβά-

νεστε, έχει δημιουργηθεί ένας μικρός χαμός. Έχω

μεγάλη αγωνία να δω πού θα καταλήξει όλο αυτό. 

Η Βουλή υιοθετεί 
τα ανήλικα παιδιά του
επισμηναγού Κωστέα

Τα ανήλικα παιδιά του επισμηναγού Επα-

μεινώνδα Κωστέα υιοθετεί η Βουλή ύστερα

και από σχετική επικοινωνία των Κώστα Τα-

σούλα και Νίκου Δένδια. Η υιοθεσία της Βου-

λής αφορά την παροχή οικονομικής βοήθει-

ας στην οικογένεια μέχρι και τη συμπλήρωση

του 25ου έτους της ηλικίας των παιδιών, εφό-

σον επιλέξουν να σπουδάσουν. Θυμίζουμε

ότι ο άτυχος επισμηναγός Επαμεινώνδας

Κωστέας συμμετείχε σε άσκηση εγγύς αερο-

πορικής υποστήριξης μαζί με ακόμη δύο αε-

ροσκάφη, που αφορούσε αρχικά αποστολή

αναχαίτισης στο Αιγαίο και στη συνέχεια την

προσβολή αεροδρομίου σε μεσαίο και χαμη-

λό ύψος. Πρόκειται για μια δύσκολη άσκηση

που γίνεται σε ρεαλιστική βάση και πάντα ελ-

λοχεύει ο κίνδυνος ατυχήματος, καθώς γίνε-

ται, σύμφωνα με τους ιπτάμενους, «όπως

ακριβώς θα χρειαστεί να πολεμήσεις».
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«Αυτοί που μας κατηγορούν,
4,5 χρόνια που ήταν στην
εξουσία δεν έφεραν τίποτε
από όσα μετά θυμήθηκαν».
Αυτό μου έλεγε κορυφαίο
κυβερνητικό στέλεχος με
αφορμή το θέμα με τα ομό-
φυλα ζευγάρια… Για τα
εσωτερικά της ΝΔ μού έλε-
γε ότι αξιολογούνται στά-
σεις και συμπεριφορές… 

ΓΙΑ ΝΑ ΞΕΡΕΤΕ…
Μια ενδιαφέρουσα συνάντηση... διοργάνωσε το βράδυ της Τετάρτης ο Κώστας Καρα-

μανλής. Ο πρώην πρωθυπουργός βρέθηκε στον «Κυνηγό» στον Χορτιάτη με εκλεκτή πα-
ρέα αυτοδιοικητικών της Θεσσαλονίκης, όπως επίσης και με πρώην συνεργάτες του στη
Νέα Δημοκρατία. Συγκεκριμένα, στο τραπέζι παρευρέθηκαν ο περιφερειάρχης Απόστο-
λος Τζιτζικώστας, ο πρόεδρος της ΚΕΔΕ, δήμαρχος Αμπελοκήπων-Μενεμένης, Λάζαρος
Κυρίζογλου, ο πρόεδρος της ΠΕΔ-ΚΜ και δήμαρχος Πυλαίας-Χορτιάτη Ιγνάτιος Καϊτεζί-
δης, ο πρόεδρος του ΦοΔΣΑ Μιχάλης Γεράνης, οι δήμαρχοι Λαγκαδά Νίκη Ανδρεάδου,
Ωραιοκάστρου Παντελής Τσακίρης, Βόλβης Διαμαντής Λιάμας και ο πρώην πρόεδρος της
Διοικούσας ΝΔ και προσωπικός φίλος του Κώστα Καραμανλή Βάκης Φραντζής. Η συζή-
τηση στο τραπέζι αφορούσε κυρίως αυτοδιοικητικά θέματα αλλά και ζητήματα της κεντρι-
κής πολιτικής σκηνής και της επικαιρότητας, όπως το ζήτημα για τα ομόφυλα ζευγάρια.

Το τραπέζι Καραμανλή στον «Κυνηγό»

Ο Στέφανος θα αλλάξει και τον ΣΥΡΙΖΑ-Προ-

οδευτική Συμμαχία, να το θυμάστε… Προς το πα-

ρόν ξεκινάει από το κτήριο της Κουμουνδούρου κι

έπονται και τα άλλα. Σε «Μίμης Δαρειώτης» μετο-

νομάζονται τα γραφεία στην Κουμουνδούρου. Το

όνομα του εκλιπόντος οικονομικού διευθυντή του

Συνασπισμού και του ΣΥΡΙΖΑ Μίμη Δαρειώτη, ο

οποίος πέθανε στα 79 του χρόνια τον Φεβρουάριο

του 2022, θα πάρουν τα γραφεία του ΣΥΡΙΖΑ στην πλατεία Κουμουνδούρου. Την

πρόταση, που εγκρίθηκε ομόφωνα από την Πολιτική Γραμματεία, έκανε ο πρό-

εδρος του κόμματος στη χθεσινή συνεδρίαση του οργάνου. Λίγο καιρό νωρίτερα

βέβαια ο Στέφανος Κασσελάκης είχε φροντίσει να... σπιλώσει τη μνήμη του

χρεώνοντας ο ίδιος και συνεργάτες του, ανοιχτά ή μέσω διαρροών, εμμέσως

πλην σαφώς οικονομική κακοδιαχείριση στις προηγούμενες ηγεσίες του κόμ-

ματος. Να σε κάψω... αείμνηστε Μίμη, να σ’ αλείψω λάδι, δηλαδή.

Τα
..

. Π
ρό

σω
πα

O Χάρης δίνει
συμβουλές

Ο πρώην υπουργός του ΠΑΣΟΚ Χά-
ρης Καστανίδης σταμάτησε να ασχο-
λείται με το ΠΑΣΟΚ του Νίκου Αν-
δρουλάκη και πλέον δίνει συμβουλές
(διαδικτυακά) στον Στέφανο Κασσε-
λάκη… «Δεν θέτεις ποτέ θέμα κομ-
ματικής πειθαρχίας στους βουλευτές
σου όταν δεν έχεις καν πάρει στα χέ-
ρια σου το νομοσχέδιο που θα ειση-
γηθεί η κυβέρνηση και, συνεπώς, δεν
γνωρίζεις το σύνολο των ρυθμίσεων
και των προτεινομένων νομοτεχνι-
κών διατυπώσεων». Λέτε ο Χάρης να
περάσει από την άλλη πλευρά; Μ

ε χθεσινή του απόφαση το δευτε-
ροβάθμιο πειθαρχικό συμβούλιο
του Εφετείου Αθηνών αποφάσισε

οριστική δίμηνη αναστολή άσκησης λει-
τουργήματος για τον δικηγόρο Αλέξη Κού-
για αναφορικά με υπόθεση που είχε απα-
σχολήσει το πανελλήνιο (σ.σ.: η απόφαση,
σύμφωνα με πληροφορίες, θα καθαρογρα-
φεί εντός τριμήνου). Οι αποφάσεις των πει-
θαρχικών συμβουλίων, με εξαίρεση εκείνες
που επιβάλλουν τη σύσταση ή την επίπληξη,
υπόκεινται στο ένδικο μέσο της έφεσης που
εκδικάζεται από το Ανώτατο Πειθαρχικό
Συμβούλιο. Υπενθυμίζεται ότι πειθαρχική
δίωξη σε βάρος του αντιπροέδρου του
Ολυμπιακού Αλέξη Κούγια άσκησε πριν από
λίγα 24ωρα ο αναπληρωτής υπεύθυνος
Άσκησης Πειθαρχικών Διώξεων Ποδο-
σφαιρικών Αδικημάτων, αντεισαγγελέας
Νικόλαος Μαργαρίτης, για άλλη υπόθεση:
αφορά όσα ανέφερε μετά τη λήξη του
ντέρμπι Ολυμπιακός - ΑΕΚ την περασμένη
Κυριακή.

«Καμπάνα» με δύο μήνες αναστολή
άσκησης λειτουργήματος

Αλλάζει όνομα η Κουμουνδούρου

Τι θα πει τώρα 
ο Κασσελάκης
στον μπαμπά του;

Στον ΣΥΡΙΖΑ έχουν φέρει σε πολύ

δύσκολη θέση τον πρόεδρό τους,

τον αυτοδημιούργητο εφοπλιστή.

Τους το είπε ο ίδιος ο Κασσελάκης

στη συνεδρίαση της Πολιτικής Γραμ-

ματείας. «Δεν ήταν εύκολη η από-

φαση να δανειοδοτήσω τα κομματι-

κά ΜΜΕ, έπρεπε να δώσω εξηγή-

σεις και στην οικογένειά μου». Ψυ-

χούλα μου, τι τραβάς κι εσύ; Πρέπει

τώρα να απολογηθεί στον μπαμπά

του και τη μαμά του για τις 230.000

ευρώ που δάνεισε στο κόμμα. Αυτό

και αν είναι δράμα... 

Μαθαίνω ότι

ο Χάρης

Δούκας

επιμένει

να βολέ-

ψει (συγ-

χωρήστε με,

«να τοποθετή-

σει» ήθελα να γράψω) στο δη-

μοτικό ραδιόφωνο της Αθή-

νας σε επιτελική θέση κομ-

ματικό δημοσιογράφο του ΣΥ-

ΡΙΖΑ επί θητείας Αλέξη Τσί-

πρα. Τώρα κατάλαβα γιατί φο-

βήθηκε να μην του πάρει η

περιφέρεια τον σταθμό. Από

την άλλη μεριά, τον καταλα-

βαίνω τον Χάρη διότι ο ΣΥΡΙΖΑ

τον στήριξε με νύχια και με

δόντια στον 2ο γύρο...

LOCK

Έχει πάρει
σβάρνα την
Εκκλησία ο

Στέφανος για να
αναθερμάνει τις

σχέσεις του ΣΥΡΙΖΑ με την
Ορθοδοξία. Μετά την επίσκε-
ψη στον Οικουμενικό
Πατριάρχη, σή-
μερα θα δει
και τον Αρ-
χιεπίσκοπο
Αθηνών και
Πάσης Ελλά-
δας Ιερώνυμο.
Ο Στέφανος θέλει
όλες τις ψήφους, και τις χρι-
στιανικές… 

ΑΛΕΞΗΣ ΚΟΥΓΙΑΣ
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Τ
ο 2024 ξεκίνησε με την
ΕΕ να αναζητεί τον κοινό
τόπο σχετικά με την επι-

πλέον οικονομική βοήθεια των
50 δισ. ευρώ προς την Ουκρανία.
Μια στήριξη που κρίνεται από
κορυφαίους πολιτικούς αναλυ-
τές καθοριστική ώστε η ηγεσία
του Κιέβου να μπορέσει να αν-
ταποκριθεί στις τεράστιες ανάγ-
κες που έχουν προκύψει από τη διετή
πλέον ρωσική εισβολή στην ανατολική
πλευρά της χώρας.

Η εκκρεμότητα αυτή μετά το βέτο του
Βίκτορ Όρμπαν στην τελευταία συνε-
δρίαση του Ευρωπαϊκού Συμβουλίου
έχει μετατραπεί σε απόλυτη προτεραι-
ότητα για τα υψηλά κλιμάκια των ευρω-
παϊκών θεσμών, αφού αγγίζει συνολι-
κά την εξωτερική πολιτική της ΕΕ και
την απόφασή της να στηρίξει με κάθε
τρόπο την αντίσταση των ουκρανικών
δυνάμεων απέναντι στον ρωσι-
κό αναθεωρητισμό αλλά και
στην ευρωπαϊκή προοπτική
της Ουκρανίας.

Στις Βρυξέλλες οι συζητή-
σεις είναι διαρκείς, ενώ έχει
ήδη ανοίξει δίαυλος επικοινω-
νίας με την ουγγρική πλευρά
προκειμένου στις επόμενες
περίπου δύο εβδομάδες και
μέχρι να διεξαχθεί η έκτακτη
Σύνοδος Κορυφής του Ευρω-
παϊκού Συμβουλίου την 1η Φε-
βρουαρίου να έχουν καμφθεί
οι αντιστάσεις της πλευράς
Όρμπαν και το αναγκαίο οικο-
νομικό πακέτο να κατευθυνθεί
προς το Κίεβο. Κάποιοι στους
διαδρόμους της ΕΕ μιλούν
ακόμη και για έναν αναγκαίο
συμβιβασμό με αντάλλαγμα
την απόσυρση του βέτο. Υπεν-
θυμίζεται ότι ο κ. Όρμπαν συ-
νεχίζει να διεκδικεί μέρος των
κονδυλίων εκείνων από το Τα-
μείο Ανάκαμψης που είχαν πα-
γώσει από τις Βρυξέλλες εξαι-
τίας συγκεκριμένων πολιτικών
επιλογών της κυβέρνησης της
Βουδαπέστης, οι οποίες απεί-
χαν κατά πολύ από το ευρω-
παϊκό κεκτημένο. Εξάλλου, ο
Ούγγρος πρωθυπουργός συ-
νηθίζει να εμφανίζεται ως ο
σκληρός διαπραγματευτής στο
εξωτερικό με στόχο να διατη-
ρήσει τον μύθο του σκληρού
αντιευρωπαϊστή στο εσωτερι-
κό, ώστε να πετυχαίνει τους
εκλογικούς στόχους και να δι-

αιωνίζει την πολιτική του κυριαρχία.
Μέσα σε αυτές τις συνθήκες η Ουκρα-
νία θα επιχειρήσει κατά την τρέ-
χουσα χρονιά να διαχειριστεί
την πίεση των ρωσικών δυνάμε-
ων με την αναχαίτιση δεκάδων
πυραύλων και με σοβαρά πλήγ-
ματα εντός της ουκρανικής επι-
κράτειας να αποτελούν πια κα-
θημερινό φαινόμενο.

Η ουκρανική αντεπίθεση του
καλοκαιριού δεν είχε τα επιθυ-
μητά αποτελέσματα, ενώ η ρωσι-

κή πλευρά διατηρεί το πλεονέκτημα
της αριθμητικής υπεροχής και σε προ-

σωπικό και σε στρατιωτικό εξο-
πλισμό. Και ενώ η Ευρώπη συ-
νεχίζει να προσφέρει απλόχερα
στήριξη στην Ουκρανία, η Μεγά-
λη Βρετανία προχωρά ένα βήμα
πιο πέρα ανοίγοντας ουσιαστικά
ομπρέλα προστασίας πάνω από
το Κίεβο, μέσα από μια στοχευ-
μένη στρατιωτική βοήθεια
ύψους 2,5 δισ. ευρώ τη διετία
2023-24. Υψηλού συμβολισμού

υπήρξε η χθεσινή επίσκεψη του
Βρετανού πρωθυπουργού Ρίσι Σού-
νακ στη χώρα, σε μια εποχή δε που
στις ΗΠΑ η παράμετρος των εκλο-
γών επηρεάζει και τη διαχείριση του
ουκρανικού προβλήματος. Ο κ.
Σούνακ έστειλε ένα ξεκάθαρο μή-
νυμα στήριξης της Ουκρανίας σε
αυτή την κρίσιμη καμπή του πολέ-
μου, τονίζοντας ανάμεσα σε άλλα ότι

η Βρετανία θα σταθεί δίπλα στους αμυ-
νόμενους και στις καλές, αλλά πολύ
περισσότερο στις δύσκολες στιγμές.

Έχει ιδιαίτερη σημασία το γεγονός
ότι η βοήθεια σε απόλυτους αριθμούς
είναι μεγαλύτερη κατά 200 εκατ. λίρες
σε σχέση με την περασμένη διετία. Στο
μεταξύ, επικρατεί εύλογα μεγάλος
προβληματισμός στην κοινή γνώμη και
τους διεθνείς οργανισμούς για την τρο-
πή που μπορεί να πάρουν οι πολεμικές
συγκρούσεις στην Ουκρανία αλλά και

για το ενδεχόμενο να υπάρξει
ευρύτερη ανάφλεξη, με ό,τι
αυτό συνεπάγεται για την παγ-
κόσμια ειρήνη. Η ανησυχία αυ-
τή εντείνεται ακόμη περισσότε-
ρο, καθώς υπάρχει και ο κίνδυ-
νος της πυρηνικής εμπλοκής
από την πλευρά της Ρωσίας, ο
οποίος ανασύρεται ανά τακτά
χρονικά διαστήματα από το
συρτάρι των υψηλόβαθμων
αξιωματούχων της Μόσχας ως
απειλή και προειδοποίηση
προς τη Δύση και τους συνερ-
γάτες της.

Παρά τις απειλές, γειτονικές
με τη Ρωσία χώρες, όπως η Λε-
τονία, εμφανίζονται αμετακί-
νητες στη γραμμή στήριξης των
αμυνομένων. Η Ρίγα θα παρέ-
χει πρόσθετη στρατιωτική βοή-
θεια, με το πακέτο στήριξης να
περιλαμβάνει, σύμφωνα με
πληροφορίες, οβίδες, πυρομα-
χικά πυροβολικού 155 mm, αν-
τιαρματικά και αντιαεροπορικά
συστήματα, καθώς και εκτο-
ξευτές ρουκετών, οχήματα
παντός εδάφους, χειροβομβί-
δες, ελικόπτερα και άλλον εξο-
πλισμό.

Η ΕΕ αλλά και ολόκληρη η
Δύση βλέπουν ως μονόδρομο
την ολιστική απάντηση στον
ρωσικό επεκτατισμό, καθώς τα
όσα διαδραματίζονται στο ου-
κρανικό μέτωπο επηρεάζουν
σαφέστατα τη σταθερότητα αλ-
λά και το μέλλον συνολικά στην
ευρωπαϊκή επικράτεια.

Γράφει 
o Σπύρος 
Καπράλος

Aναλυτής 
Eυρωπαϊκής 

Πολιτικής 

Ζυμώσεις και πιέσεις
για την οικονομική

βοήθεια στην Ουκρανία
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Ο κύριος Μπάμπης ήταν χουντικός. Βασιλοχουντικός για την

ακρίβεια. Στη βιτρίνα του μαγαζιού του -«ψιλικά/τσιγάρα/Τύ-

πος»- είχε χωμένη ανάμεσα σε εκατοντάδες ετερόκλητα αντι-

κείμενα μια μεγάλη φωτογραφία του Κωνσταντίνου απ’ όταν ήταν στα νιά-

τα του και δίπλα μια με το πουλί. Τον Φοίνικα με τον στρατιώτη στη μέση.

Δεν έχει σημασία που ο βασιλιάς και η χούντα τα σπάσανε, αυτό δεν επη-

ρέασε καθόλου τον κύριο Μπάμπη και όλους εκείνους που συνέχισαν να

πιστεύουν ότι η Ελλάδα θα μεγαλουργούσε ξανά κάποια μέρα με πρω-

τεύουσα την Κωνσταντινούπολη, κυβερνήτες κάποιους γαλονάδες και

κορόνα της τον εξαδάκτυλο.

Η χούντα πέρασε, ο βασιλιάς μάς τελείωσε, οι φωτογραφίες στη βιτρίνα

του κυρίου Μπάμπη παρέμεναν στη θέση τους, όμως, και όσο περνούσαν

τα χρόνια ξεθώριαζαν μαζί με τα εκατοντάδες ετερόκλητα αντικείμενα

από τον ήλιο που τα χτυπούσε

κάθε απόγευμα. Είχε δυτικό

προσανατολισμό η βιτρίνα του

και παρότι γύρω της υψώθη-

καν με τα χρόνια πενταώρο-

φες (και μισός όροφος «κλεμ-

μένος» από τον μηχανικό) πο-

λυκατοικίες, ο ήλιος πάντα

έβρισκε ένα πέρασμα προς

αυτήν. Όπως βρίσκει ένα πέ-

ρασμα προς τα πάντα. 

Ό,τι κι αν έλειπε στο σπίτι, η

απάντηση ήταν μία: «Πετάξου

στου Μπάμπη να πάρεις». Το

κουμπί που χάθηκε από το

παντελόνι του μπαμπά, κορδό-

νια για τα καινούργια σου

αθλητικά, τσιγάρα, τσιμπιδά-

κια για τα μαλλιά της μαμάς,

ένα νάιλον καλσόν γιατί το

προηγούμενο σκίστηκε˙ τις

εφημερίδες τους, πάνω απ’

όλα, για τις οποίες τσακώνον-

ταν κάθε μέρα...

Η μαμά διάβαζε μετά μανίας

την «Απογευματινή», «ανά-

γνωσμα τουαλέτας» την αποκαλούσε ο μπαμπάς, επειδή η καλή

εφημερίδα είχε μια έφεση στον αισθησιασμό. Όχι τον σεξουαλικό

απαραίτητα, που κι αυτός έπαιζε πάντα λίγο, συγκεκαλυμμένος πί-

σω από τη σωτήρια ομπρέλα του αστυνομικού δελτίου. Γλαφυρές

περιγραφές για οικογενειακά εγκλήματα, ανεξιχνίαστες δολοφο-

νίες, ιστορίες που θα ζήλευαν οι καλύτεροι συγγραφείς του είδους,

ακονισμένες πένες στην υπηρεσία της καθημερινής αναγνωσιμό-

τητας από βαρεμένες νοικοκυρές, δεν είχε πολύ άδικο ο μπαμπάς

και ταυτόχρονα είχε.

Ο ίδιος αγόραζε τον «Ριζοσπάστη» για να ενισχύει το κόμμα και το

«Βήμα» που διάβαζε φανατικά. Γιατί χαμογελάτε; Αυτή είναι η ιστορία της

μισής Ελλάδας και παραμένει. Ο μπαμπάς, αστός ως το μεδούλι, πέθανε

λίγο πριν πέσει το τείχος. Καλύτερα. Παρέμεινε με τη φαντασίωση αυτού

που δεν θα άντεχε ο ίδιος ποτέ.

Όσο τσακώνονταν, λίγο στ’ αστεία και λίγο στα σοβαρά, κανείς τους δεν

φανταζόταν ότι το παιδί τους θα γινόταν κάποια μέρα δημοσιογράφος, για

άλλα πράγματα το προόριζε καθένας τους. Ούτε το ίδιο το παιδί το φαντα-

ζόταν. Και ότι κάποιοι θα τσακώνονταν κάποια μέρα, «μην τη διαβάζεις

αυτήν», «μα μ’ αρέσει». 

Περιμέναμε πώς και πώς να μας στείλουν στον Μπάμπη για κουμπιά,

καλσόν ή κλωστές. Για να αγοράσουμε «ΜΕΖ», εμένα οι αγαπημένες μου

ήταν με γεύση ούζο. Κι όπως έμπαινες, αριστερά, πίσω από την πόρτα,

ήταν στριμωγμένα τα περιοδικά. Σε στοίβες. Δεν ήταν πολλά τότε, εβδο-

μαδιαία συνήθως, παιδικά, εφηβικά και για μεγάλους, όλα μαζί. Το μαγαζί

μύριζε χαρτί, η μυρωδιά του χαρτιού σκεπάζει όλες τις άλλες ή εμένα

έτσι μου φαινόταν πάντα. Ήξερα ποιες μέρες έρχεται το τάδε περιοδικό

και ποιες το δείνα, χουντοβα-

σιλικός ο Μπάμπης, αλλά μας

άφηνε να ξεφυλλίζουμε τα πε-

ριοδικά πίσω από την πόρτα,

ρουφώντας με λύσσα τη μυρω-

διά του χαρτιού που σκέπαζε

την πλαστικούρα των αντικει-

μένων που έχτισαν τη ζωή μας

εκείνα τα χρόνια, αλλά και

πολλά χρόνια μετά.

Έφυγα από το πατρικό, ο

Μπάμπης ξεχάστηκε, αλλά η

μυρωδιά του χαρτιού όχι. Λίγα

χρόνια αργότερα άρχισα να

βλέπω ένα όνειρο: Ήμουν, λέει,

σε περίπτερα, ψιλικατζίδικα ή

μικρομάγαζα κάθε είδους, σε

διάφορα μέρη και μπροστά μου

είχα μια στοίβα από περιοδικά.

Τα τελευταία σε έκδοση, φρέ-

σκα σαν κουλούρια που μόλις

βγήκαν από τον φούρνο. Τα πε-

ρίπτερα, τα περιοδικά, οι επο-

χές, τα σκηνικά, όλα αυτά άλλα-

ζαν, το μόνο που έμενε ίδιο

ήταν η προσδοκία.

Η λαχτάρα. Η μυρωδιά του

χαρτιού. Η στοίβα. Η αγωνία:

Είναι εκεί ακόμη τα περιοδικά και οι εφημερίδες; Θα προλάβω το

τελευταίο τεύχος ή θα το πάρει άλλος; Θα μάθω τη συνέχεια; Αυτό

που έγραψε σήμερα ο αγαπημένος μου αρθρογράφος; Θα χαϊδέψω

το πρωτοσέλιδο; Θα πάρω το τεύχος/το φύλλο σπίτι μου να μου κά-

νει παρέα, να μου εξηγήσει με τον τρόπο του τον μεγάλο και ανεξή-

γητο κόσμο εκεί έξω, όσο μια «ΜΕΖ», με γεύση ούζο, λιώνει στο

στόμα μου;

Πέρασα πρόσφατα από του Μπάμπη, έπειτα από πολλά, πάρα

πολλά χρόνια. Η βιτρίνα είχε αδειάσει, μέσα ήταν ένας που του

έμοιαζε πολύ, μάλλον ο γιος του, σκέφτηκα να μπω, αλλά το απέ-

φυγα.

Θα υπάρχει πάντα, σκέφτηκα, ένα πιτσιρίκι πίσω από την «πόρτα» που

θα περιμένει τη συνέχεια της ιστορίας. Και, όπως βρίσκομαι πλέον στη

θέση αυτού που πρέπει να του τη δώσει, επιτάχυνα το βήμα για το σπίτι.

Για να γράψω. 

Σχόλιο
Μαρία
Δεδούση

dedoussimaria@hotmail.com

Η συνέχεια 
της ιστορίας



Π
άνω στο χαλί που έστρωσε ο Κυριάκος
Μητσοτάκης ξεδιπλώνεται η αντεπί-
θεση της κυβέρνησης για το νομο-

σχέδιο που αφορά τα ομόφυλα ζευγάρια
και το δικαίωμα στην τεκνοθεσία. Ως εμ-
προσθοφυλακή της Ηρώδου Αττικού, οι
Άκης Σκέρτσος, Παύλος Μαρινάκης και
Δημήτρης Τσιόδρας συνεχίζουν το μπα-
ράζ επικοινωνιακών χτυπημάτων.

Κεντρικός στόχος, να κρατήσουν στο
προσκήνιο τα κεντρικά μηνύ-
ματα που εξέπεμψε ο πρωθυ-
πουργός ανοίγοντας τη δημό-
σια συζήτηση για το θέμα-
ταμπού και στο οποίο με βάση
την πρόταση που παρουσίασε
στην ΕΡΤ ο Κυριάκος Μητσο-
τάκης δεν συμπεριλαμβάνε-
ται η παρένθετη μητρότητα,
που δοκιμάζει και τις κυβερ-

νητικές αντοχές.
Ταυτόχρονα η ομάδα κρούσης του Μεγάρου

Μαξίμου, εκτός από την εκτόνωση των εσω-
κομματικών αντιδράσεων, ήθελε να κλείσει
και τις διαρροές στα δεξιά της κυβέρνησης.
Από αυτή την πλευρά άλλωστε βγήκε στη Νέα
Δημοκρατία και ο Στέφανος Κασσελάκης, κα-
τορθώνοντας να αιφνιδιάζει περισσότερο
τους συντρόφους του παρά να καταφέρει ένα
πολιτικό πλήγμα στην κυβέρνηση.

Επίδειξη πυγμής
Ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ μέσω του Star, θέ-

λοντας να κάνει επίδειξη δεξιάς πυγμής, ανα-
κοίνωσε ότι οι βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ θα πάνε
στην ψηφοφορία με μοναδική επιλογή την
υπερψήφιση του νομοσχεδίου, κατηγορώντας
τον πρωθυπουργό για «πολιτική δειλία», γιατί
δεν επέβαλε κομματική πειθαρχία στους βου-
λευτές της ΝΔ. Ο κ. Κασσελάκης, αναζητών-
τας μια παροχή για το πολιτικό οξυγόνο που
λιγοστεύει προτού καλά καλά κλείσει μισό
χρόνο στην ηγεσία του ΣΥΡΙΖΑ, λησμόνησε ότι
το κόμμα του διαχειρίστηκε τις τύχες της χώ-
ρας για τεσσεράμισι χρόνια.

Η Ηρώδου Αττικού σήκωσε το γάντι που της
πέταξε ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ και σε ερώτη-
ση της «Political» κυβερνητικό στέλεχος
«κάρφωσε» τον Στέφανο Κασσελάκη με τα
πεπραγμένα της διακυβέρνησης Τσίπρα: «Αυ-
τοί που μας κατηγορούν, 4,5 χρόνια που ήταν
στην εξουσία δεν έφεραν τίποτα από όσα μετά
θυμήθηκαν», ανέφερε χαρακτηριστικά.

Στη φράση Κασσελάκη ότι «το νομοσχέδιο
θα περάσει χάρη στις ψήφους του ΣΥΡΙΖΑ» το
ίδιο στέλεχος καθιστούσε σαφές ότι η κυβέρ-
νηση δεν θα επιτρέψει τη διεκδίκηση της πα-
τρότητας αυτής της πρωτοβουλίας, υπενθυμί-
ζοντας ότι πάρθηκε από τον πρωθυπουργό
που την εισηγήθηκε.

Σε αυτή την περίοδο η κυβέρνηση του
προκατόχου του, του Αλέξη Τσίπρα, όπως
υπενθύμισαν από το Μέγαρο Μαξίμου στον
Στέφανο Κασσελάκη, δεν έφερε ούτε τον μι-
σό νόμο της Νέας Δημοκρατίας. Η κυβέρνη-
ση Τσίπρα δεν έφερε ούτε την ολοκληρωμέ-
νη πρόταση που παρουσίασεασθμαίνοντας
πολιτικά ο κ. Κασσελάκης, για να προλάβει

τον Κυριάκο Μητσοτάκη που πρώτος πήρε
την πρωτοβουλία και συγκροτημένα άνοιξε
τον δημόσιο διάλογο.

«Ο πρωθυπουργός είναι αυτός ο οποίος
φέρνει το νομοσχέδιο. Είναι αυτός που φέρ-
νει κάτι που δεν έφεραν οι προκάτοχοί του.
Δηλαδή, κατηγορείται αυτός ο οποίος φέρνει
το νομοσχέδιο, εισάγει το νομοσχέδιο σε συ-
ζήτηση, ζητάει από τη μεγαλύτερη Κοινο-
βουλευτική Ομάδα να το ψηφίσει. Κατηγο-
ρείται για ποιο πράγμα ακριβώς; Δεν κατα-

λαβαίνω», διερωτήθη χρησιμοποιώντας δη-
κτικό τόνο ο κυβερνητικός εκπρόσωπος
Παύλος Μαρινάκης.

Ο κ. Μαρινάκης στο ραδιόφωνο του ΣΚΑΪ
πρόσθεσε αιχμηρά: «Για να τελειώνουμε με
αυτό το παιχνίδι αντιπολίτευσης χωρίς καμία
ουσία από τον ΣΥΡΙΖΑ, μιλάει ο πρόεδρος του
κόμματος ο οποίος μάλιστα ψέγει μια άλλη
Κοινοβουλευτική Ομάδα και έχει χάσει δεν
ξέρω κι εγώ πόσο ποσοστό της δυναμικής της
Κοινοβουλευτικής του Ομάδας».

Αστήριχτοι ισχυρισμοί
Σε κάθε περίπτωση, το Μέγαρο Μαξίμου θέ-

λει να κλείσει με ξεκάθαρο τρόπο τη συζήτηση
που στηρίζεται σε αστήριχτους -όπως χαρακτη-
ρίζονται- ισχυρισμούς για τον κώδικα λειτουρ-
γίας στην επικείμενη ψηφοφορία υπουργών και
βουλευτών. Σε όλους τους τόνους επαναλαμβά-
νουν ότι παραδοσιακά η ΝΔ δεν θέτει κομματι-
κή πειθαρχία στα ζητήματα δικαιωμάτων.

Αντικρούοντας τα επικριτικά βέλη που εξα-
κοντίζονται από τον πρόεδρο του ΣΥΡΙΖΑ, από
την κυβέρνηση διεμήνυαν για ακόμη μια φορά
ότι ο Κυριάκος Μητσοτάκης ουδέποτε ενθάρ-
ρυνε την αποχή από τη διαδικασία της ψηφοφο-
ρίας, αντιθέτως ζήτησε την υπερψήφιση του νο-
μοσχεδίου.

Σε ό,τι αφορά το ζήτημα της αποχής, από την
ίδια γραμμή ενημέρωσης επαναλάμβαναν ότι ο
Κυριάκος Μητσοτάκης στη συνέντευξή του στην
ΕΡΤ έκανε μια διάκριση ανάμεσα στην καλύτε-
ρη διέξοδο που δίνει η αποχή από την καταψή-
φιση. Ο πρωθυπουργός, όπως ανέφερε το ίδιο
πρόσωπο, έβαλε συγκεκριμένο κώδικα για τη
στάση των υπουργών, με την αναφορά του «για
αυξημένη θεσμική υποχρέωση λόγω συλλογι-
κών αποφάσεων του υπουργικού».

Για το θέμα της ψηφοφορίας πάντως από την
ίδια γραμμή πληροφοριών σημείωναν ότι η μη
επιβολή κομματικής πειθαρχίας δεν συνεπάγε-
ται πως δεν αξιολογείται η στάση του καθενός.
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του Γιώργου 

Παπακωνσταντίνου

georgepapakonstantinou79@gmail.com

Για μια ακόμη φορά ο πρόεδρος
του ΣΥΡΙΖΑ, διεκδικώντας 
την πατρότητα του νομοσχεδίου
για τα ομόφυλα ζευγάρια,
προσπάθησε να κλέψει λίγο 
από το πολιτικό ανάστημα 
του Κυριάκου Μητσοτάκη

«Καρφιά» Σαμαρά για τη... διέξοδο
της αποχής σε βουλευτές

Αντίθετος με τη διέξοδο της αποχής, που δίνεται από την κυ-
βέρνηση στους βουλευτές της πλειοψηφίας που δεν διάκεινται
θετικά στο νομοσχέδιο για τα ομόφυλα ζευγάρια και την τεκνο-
θεσία, εμφανίστηκε ο πρώην πρωθυπουργός Αντώνης Σαμα-
ράς, ο οποίος σε δηλώσεις που παραχώρησε στο περιθώριο
εκδήλωσης στην Καλαμάτα υποστήριξε: «Εγώ ξέρω ότι επί

χρόνια όλοι οι πολιτικοί λέμε στον ελληνικό λαό ότι πρέπει να μην απέχει από τις
εκλογές και να ψηφίζει για το καλό της δημοκρατίας. Θα λέμε λοιπόν στον ελληνικό
λαό να ψηφίζει και να μην απέχει και λέμε ταυτόχρονα στους βουλευτές και τους
υπουργούς να απέχουν;». Από την άλλη, ο πρώην πρωθυπουργός προανήγγειλε ότι
θα παρέμβει στη συζήτηση στη Βουλή. Από το Μέγαρο Μαξίμου πάντως δεν σχολία-
σαν την τοποθέτηση του Αντώνη Σαμαρά.

Ο Κασσελάκης...
ζυγίστηκε, μετρήθηκε
και βγήκε πάλι λίγος



από το ψηλότερο βουνό της Ελλάδος

ΔΔώσε στον εαυτό σου και πρόσφερε σε αυτούς που αγαπάς, 
το νερό που τους αξίζει, 

το νερό που έπιναν μόνο οι θεοί του Ολύμπου 
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H
υφυπουργός Εσωτερικών Βιβή Χαραλαμπογιάννη
μιλάει στην «Political» για όλες τις μεταρρυθμίσεις
που έχει προωθήσει και θα προχωρήσει το υπουρ-

γείο με σκοπό να αλλάξει για πάντα η εικόνα του Δημοσίου
στα μάτια του Έλληνα πολίτη. Αναφέρει την εμβλημα-
τική αλλαγή με την επιστολική ψήφο στις ευρωεκλο-
γές, αναλύει τους δείκτες μέτρησης απόδοσης των
δήμων, μιλάει για τις προσλήψεις που θα γίνουν το
2024 αλλά και για τις νέες διοικήσεις οργανισμών που
θα βγουν με τον νέο νόμο, βάσει ΑΣΕΠ. Τέλος, αναφέ-
ρει τον καινούργιο μηχανισμό κινήτρων που θα καθο-
ρίζει τα μπόνους στους δημόσιους υπαλλήλους και θα
ενδυναμώσει το εισόδημά τους, αλλά και τον Ενιαίο
Κώδικα Αυτοδιοίκησης που θα καταστήσει τις τοπικές και πε-
ριφερειακές διοικήσεις πολύ πιο αποτελεσματικές. 

Υπάρχουν αρκετές προσδοκίες με την επιστολική
ψήφο στις ευρωεκλογές ότι θα καταπολεμήσει τη

μεγάλη αποχή που παρατηρείται. Το σχόλιό σας. Πότε
θα έρθει και για τις εθνικές εκλογές; 

Η πολιτική της κυβέρνησης είναι να δίνει όσο το δυνατόν πε-
ρισσότερες δυνατότητες στους πολίτες, προκειμένου αυτοί

να μετέχουν στην εκλογική διαδικασία. Ξεκινήσαμε,
όπως θυμάστε, με τη δυνατότητα να ψηφίζουν στις
βουλευτικές εκλογές και οι εγγεγραμμένοι στους
εκλογικούς καταλόγους ομογενείς, και τότε συναντή-
σαμε μεγάλη αντίσταση από την αντιπολίτευση. Όμως,
δεν κάναμε πίσω. Θεσπίζουμε την επιστολική ψήφο
για τις προσεχείς ευρωεκλογές και έτσι διευρύνουμε
την εκπροσώπηση των πολιτών, άρα ενδυναμώνουμε
τη Δημοκρατία μας. Ως προς την επέκταση του μέτρου,

η κυβέρνηση το εξετάζει και όταν είναι έτοιμη, θα κάνει ανα-
κοινώσεις. Πάντως θέλω να σας πω ότι η μεγάλη αποχή που
παρατηρείται, όπως σωστά επισημαίνετε, καταπολεμάται μό-
νον εάν η πολιτική ξαναγίνει ελκυστική για τους πολίτες. Για
αυτό η κυβέρνηση υλοποιεί ευρύ φάσμα μεταρρυθμίσεων

στο πλαίσιο του πολυδύναμου εκσυγχρονισμού, ώστε τα απο-
τελέσματά τους να προκαλέσουν εκ νέου το ενδιαφέρον των
πολιτών για τα κοινά. 

Διαβάσαμε ότι πλέον για τους δήμους θεσπίζονται
δείκτες μέτρησης απόδοσης προς όφελος των πολιτών.
Τι ακριβώς αφορά αυτό το μέτρο; 

Πριν φτάσουμε στους δείκτες πρέπει να πούμε ποια εφόδια
δίνουμε στους ΟΤΑ, ώστε να αυξήσουν την αποτελεσματικό-
τητά τους προς όφελος των πολιτών. Πρώτον, αξιοποιούμε
κάθε χρηματοδοτικό πρόγραμμα για την υλοποίηση έργων
στους δήμους. Δεύτερον, αναστρέφουμε την έλλειψη ανθρώ-
πινου δυναμικού, καθώς προχωρήσαμε σε 5.500 προσλήψεις
στην Αυτοδιοίκηση (2019-2023), ενώ για φέτος προβλέπονται
άλλες 1.900. Αξιοποιούμε το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτι-
κότητας για τα κονδύλια και το Εθνικό Κέντρο Δημόσιας Διοί-
κησης και Αυτοδιοίκησης για την τεχνογνωσία, προκειμένου
να αναβαθμίσουμε τις δεξιότητες 250.000 δημόσιων υπαλλή-

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Αποτελεί πολιτική επιλογή 
του Κυριάκου Μητσοτάκη 
η ενίσχυση των κρίσιμων

τομέων του Δημοσίου 
σε ανθρώπινο δυναμικό. 
Το Υπουργικό Συμβούλιο
ενέκρινε τον Οκτώβριο 

το ετήσιο πλάνο προσλήψεων
16.521 νέων δημόσιων
υπαλλήλων, με έμφαση 

στην Υγεία, 
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6.500 νέες θέσεις
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λων, ανάμεσά τους και αυτών των ΟΤΑ. Μετά από αυτά, ζη-
τούμε λογοδοσία από τους δήμους, μέσα από τους δείκτες
αποδοτικότητας, ώστε να είναι μετρήσιμες οι υπηρεσίες
προς τους πολίτες. Μεγέθη όπως το ύψος των δημοτικών τε-
λών, ο αριθμός των παιδιών σε παιδικούς σταθμούς, ο βαθ-
μός ανακύκλωσης κ.λπ. πρέπει να αξιοποιηθούν, προκειμέ-
νου να χαράξουμε αντίστοιχες πολιτικές. Ακριβώς για αυτό
χρειάζονται οι δείκτες αποδοτικότητας.

Μία άλλη πρωτοβουλία που έχετε προωθήσει είναι ο
Σύμβουλος Ανάπτυξης Ανθρώπινου Δυναμικού σε όλα
τα υπουργεία. Ποια θα είναι η αποστολή του; 

Πρόκειται για έναν ακόμα καινοτόμο θεσμό, που θα συμβά-
λει καθοριστικά στη βελτίωση της λειτουργίας της Δημόσιας
Διοίκησης. Σύμβουλοι που περνούν από ειδική εκπαίδευση
και πιστοποιούνται από το Εθνικό Κέντρο Δημόσιας Διοίκη-
σης και Αυτοδιοίκησης (ΕΚΔΔΑ), με σκοπό την ομαλή εφαρ-
μογή των πολιτικών και διαδικασιών διαχείρισης ανθρώπι-
νου δυναμικού του Δημοσίου, καθώς και την υποστήριξη των
υπηρεσιών σε θέματα διαχείρισης ανθρώπινου δυναμικού. O
θεσμός του Συμβούλου είναι ένα από τα οριζόντιου χαρακτή-
ρα «εργαλεία», που τίθενται στη διάθεση των δημόσιων υπη-
ρεσιών και των προϊσταμένων για να υποστηριχθεί η καινο-
τόμα προσέγγιση της μεταστροφής στις δεξιότητες του αν-
θρώπινου κεφαλαίου της Δημόσιας Διοίκησης και της ανάγ-
κης ύπαρξης ενός σταθερού και απόλυτα εξειδικευμένου δι-
κτύου επικοινωνίας, καθοδήγησης και υποστήριξης των αν-
θρώπων και υπηρεσιών που καλούνται να εφαρμόσουν τις
πολιτικές του υπουργείου Εσωτερικών. Οι σύμβουλοι θα λει-
τουργούν, δηλαδή, ως σημεία επαφής για τις αρμόδιες οργα-
νικές μονάδες για όλα τα θέματα διαχείρισης ανθρώπινου
δυναμικού, όπως ζητήματα εφαρμογής του συστήματος
αξιολόγησης και σχέδια ανάπτυξης των υπαλλήλων.

Για το 2024 πώς κατανέμονται οι προσλήψεις που
θέλετε να κάνετε ως Δημόσιο; 

Αποτελεί πολιτική επιλογή του Κυριάκου Μητσοτάκη η ενί-
σχυση των κρίσιμων τομέων του Δημοσίου σε ανθρώπινο
δυναμικό. Στο πλαίσιο των δημοσιονομικών μας δυνατοτή-
των, το Υπουργικό Συμβούλιο ενέκρινε τον Οκτώβριο το ετή-
σιο πλάνο προσλήψεων 16.521 νέων δημόσιων υπαλλήλων,
με έμφαση στην Υγεία, όπου προβλέπουμε 6.500 νέες θέ-
σεις. Παράλληλα το ΑΣΕΠ προχωρεί σε προκηρύξεις για πά-
νω από 6.000 θέσεις που αφορούν τους επιτυχόντες του πα-
νελλήνιου γραπτού διαγωνισμού, ενώ ακολουθούν η προκή-
ρυξη 1.200 θέσεων για τη Δημοτική Αστυνομία και οι προκη-
ρύξεις για θέσεις δευτεροβάθμιας και υποχρεωτικής εκπαί-
δευσης, καθώς και για ΑμεΑ. Στόχος μας είναι η ενίσχυση
των υπηρεσιών με αξιόλογο ανθρώπινο δυναμικό με σκοπό
τη διαρκώς βελτιούμενη παροχή υπηρεσιών στον πολίτη. Θα
αξιοποιήσουμε ακόμα και την τεχνητή νοημοσύνη, με την
οποία θα εντοπίζονται οι ανάγκες κάθε υπηρεσίας.

Πότε θα δούμε τις νέες διοικήσεις σε οργανισμούς με
τον νέο, προσφάτως ψηφισθέντα νόμο; 

Ήδη έχουν προκηρυχθεί οι θέσεις των διοικητών Υγειονομι-
κών Περιφερειών και την Παρασκευή 12 Ιανουαρίου (χθες)
προκηρύχθηκαν οι θέσεις διοικητών των νοσοκομείων. Πα-
ράλληλα αποστέλλονται σχέδια προκηρύξεων για το σύνολο
των φορέων που εμπίπτουν στον νόμο από τα υπουργεία προς
το ΑΣΕΠ, προκειμένου να έχουν τη σύμφωνη γνώμη του. Μέ-

σα στη χρονιά, θα έχει στελεχωθεί μεγάλο μέρος των κρατι-
κών φορέων με διοικήσεις βάσει του νόμου 5062/23. Όπως
έχει πει η Νίκη Κεραμέως, θέλουμε να προσελκύουμε ολοέ-
να και περισσότερα άξια στελέχη, τα οποία θα μεταφέρουν
την εργασιακή τους εμπειρία και τις δικές τους δεξιότητες
στο Δημόσιο. Έτσι, θα βελτιώνουμε συνεχώς την αποτελε-
σματικότητα αυτών των φορέων. Για αυτό δεσμεύουμε όσους
επιλεγούν για θέσεις ευθύνης με ένα Συμβόλαιο Απόδοσης,
ώστε όλοι να γνωρίζουμε τι πρέπει να επιτευχθεί σε κάθε φο-
ρέα. Η καλή απόδοση των διοικήσεων οδηγεί σε μπόνους πα-
ραγωγικότητας, η ελλιπής εκπλήρωση των καθηκόντων τους
επιφέρει ακόμα και άμεση λήξη της θητείας τους. 

Βλέπουμε ότι το 2024 θα είναι χρονιά αυξήσεων στους
μισθούς των δημόσιων υπαλλήλων. Ποιο θα είναι όμως
το νέο μοντέλο αξιολόγησής τους; 

Πρέπει να σας πω ότι αυτή η μεταρρύθμιση προωθείται με
σκοπό να ωφεληθεί ο πολίτης. Να αλλάξουν η εικόνα και η
λειτουργία του Δημοσίου στα μάτια των πολιτών. Πρώτα
όμως πρέπει να αλλάξει η κουλτούρα εντός του Δημοσίου.
Πώς θα γίνει αυτό; Θεσπίσαμε το ενιαίο πλαίσιο δεξιοτήτων,
που είναι ένα πολύ χρήσιμο εργαλείο για τη βελτίωση των
δεξιοτήτων και των προσόντων κάθε δημόσιου υπαλλήλου.
Επίσης για πρώτη φορά συνδέουμε υποχρεωτικά τη στοχο-
θεσία με την αξιολόγηση, ώστε σε κάθε οργανική μονάδα του
Δημοσίου να υπάρχει σαφής κατεύθυνση και καθοδήγηση
για το τι πρέπει να επιτευχθεί, η όποια πρόοδος να είναι με-

τρήσιμη και όσοι τα καταφέρνουν καλύτερα στην επίτευξη
των συγκεκριμένων στόχων που έχουν, να αμείβονται καλύ-
τερα. Σε αυτό το πλαίσιο οι προϊστάμενοι βαθμολογούνται, η
οργανική μονάδα ως όλον αξιολογείται και ο δημόσιος υπάλ-
ληλος παρακινείται, με βάση το σύστημα κινήτρων και αντα-
μοιβών που σας ανέφερα. 

Ένα νομοσχέδιο που θέλετε να φέρετε το καλοκαίρι
είναι η σύνταξη Ενιαίου Κώδικα Αυτοδιοίκησης. Τι
προσδοκάτε με αυτό;

Όπως γνωρίζετε, η νομοθεσία που διέπει την Αυτοδιοίκηση
έρχεται σε μεγάλο βαθμό από το παρελθόν. Με τη νέα κυβερ-
νητική πρωτοβουλία, για την οποία έχει εργαστεί πολύ ο Θο-
δωρής Λιβάνιος, συγκεντρώνουμε το νομοθετικό πλαίσιο για
τη λειτουργία της, το οποίο είναι διάσπαρτο σε τουλάχιστον
200 διαφορετικούς νόμους. Θέματα όπως το σύστημα διακυ-
βέρνησης των δήμων, η οικονομική τους διαχείριση, η οποία
βασίζεται σε ένα βασιλικό διάταγμα του 1958, τα δημοτικά
τέλη που διέπονται από έναν νόμο του 1975, καθώς και η
εποπτεία θα προσαρμοστούν στη σημερινή πραγματικότητα.
Ο Ενιαίος Κώδικας Αυτοδιοίκησης απλοποιεί και εναρμονί-
ζει τους κανόνες και τις διαδικασίες των ΟΤΑ, άρα ενισχύει
τη διαφάνεια και την ισονομία σε θέματα πληροφόρησης για
τη διαχείριση των οικονομικών και άλλων θεμάτων που αφο-
ρούν τη διοίκηση ενός τέτοιου Οργανισμού. Σκοπός μας είναι
μια πιο αποτελεσματική τοπική και περιφερειακή Αυτοδιοί-
κηση στα μάτια του πολίτη.

ΣΑΒΒΑΤΟ 13 IANOYAΡΙΟΥ 2024

ΡOLITICAL 15 Βιβή Χαραλαμπογιάννη
ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ

Όπως έχει πει η Νίκη Κεραμέως, θέλουμε να προσελκύουμε ολοένα και περισσότερα άξια
στελέχη, τα οποία θα μεταφέρουν την εργασιακή τους εμπειρία και τις δικές τους δεξιότητες
στο Δημόσιο. Για αυτό δεσμεύουμε όσους επιλεγούν για θέσεις ευθύνης με ένα Συμβόλαιο
Απόδοσης, ώστε όλοι να γνωρίζουμε τι πρέπει να επιτευχθεί σε κάθε φορέα

«



ΣΑΒΒΑΤΟ 13 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2024

ΡOLITICAL ΠΟΛΙΤΙΚΗ16

Σ
ε τροχιά ψήφισής της από τη Βουλή,
πιθανότατα με εντυπωσιακό αριθμό
ψήφων, μπήκε από χθες μία ακόμα

εμβληματική μεταρρύθμιση της κυβέρνη-
σης, η επιστολική ψήφος των Ελλήνων του

εξωτερικού και όχι μόνο,
αφού το αρμόδιο υπουρ-
γείο Εσωτερικών κατέθεσε
χθες στο Κοινοβούλιο το
σχετικό νομοσχέδιο με τίτ-
λο «Εκλογή ευρωβουλευ-
τών, διευκόλυνση εκλογέ-
ων μέσω επιστολικής ψή-
φου, εκκαθάριση εκλογι-

κών καταλόγων και λοιπές διατάξεις του
υπουργείου Εσωτερικών».

Το Μέγαρο Μαξίμου ευελπιστεί ότι η δυ-
νατότητα της επιστολικής ψήφου, αρχής
γενομένης από τις ευρωεκλογές το ερχό-
μενο καλοκαίρι, θα αυξήσει τον αριθμό
συμμετοχής των πολιτών στις κάλπες, που
παραδοσιακά στη συγκεκριμένη εκλογική
αναμέτρηση είναι χαμηλός, λόγω της χαλα-
ρότητας της συγκεκριμένης διαδικασίας. 

Οι δικλίδες ασφαλείας
Το κυβερνητικό επιτελείο εκτιμά, επί-

σης, ότι το νομοσχέδιο θα τύχει ευρύτατης
συμμετοχής, διότι δεν υπάρχουν βασικά
επιχειρήματα τα οποία θα μπορούσαν να
αρθρώσουν τα κόμματα της αντιπολίτευ-
σης προκειμένου να δικαιολογήσουν τυχόν
άρνησή τους να δοθεί η αυτονόητη δυνατό-
τητα σε κατοίκους του εσωτερικού και του
εξωτερικού που δεν μπορούν να λάβουν
διά ζώσης μέρος στις εκλογές να συμμετά-
σχουν σε αυτές. Άλλωστε, επρόκειτο για
ένα πάγιο αίτημα τόσο του ΣΥΡΙΖΑ όσο και
του ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ, οπότε η συζήτηση που
θα διεξαχθεί αναμένεται να επικεντρωθεί
αποκλειστικά στις δικλίδες ασφαλείας για
το αδιάβλητο της διαδικασίας. 

Και αυτές, ωστόσο, η κυβέρνηση τις έχει
προβλέψει, αφού για τον σχεδιασμό της
μεθοδολογίας της επιστολικής ψήφου με-
λετήθηκαν εκτενώς περιπτώσεις εφαρμο-
γής της ανά την Ευρώπη, στις ΗΠΑ και στην
Αυστραλία, ενώ σημαντικό βάρος δόθηκε
στην πλήρη και αυστηρή ικανοποίηση των
οδηγιών του Γραφείου Δημοκρατικών Θε-
σμών και Ανθρωπίνων Δικαιωμάτων του

Οργανισμού για την Ασφάλεια και τη Συ-
νεργασία στην Ευρώπη (ΟΑΣΕ).

Η υπουργός Εσωτερικών Νίκη Κεραμέ-
ως χαρακτήρισε την καθιέρωση της επι-
στολικής ψήφου ως μεταρρύθμιση ιστορι-
κής και εθνικής σημασίας, ενώ ο υπουργός
αναπληρωτής Θοδωρής Λιβάνιος έκανε
λόγο για «μία ιστορική τομή», που στοχεύει
στην «ενδυνάμωση της δημοκρατίας και
της λαϊκής κυριαρχίας».

Εκκαθάριση εκλογικών καταλόγων
Το νομοσχέδιο περιέχει επίσης διατά-

ξεις για τον τρόπο εκλογής των ευρωβου-
λευτών και εναρμονίζεται με το θεσμικό
πλαίσιο που ισχύει για τις εθνικές εκλογές.
Εισάγει επίσης διαδικασία εκκαθάρισης
των εκλογικών καταλόγων με τη διαγραφή
την 31η/10/2024 όσων σωρευτικώς έχουν
γεννηθεί πριν από την 1η/1/1944, δεν έχουν
υποβάλει οι ίδιοι ή δεν εμφανίζονται ως
εξαρτώμενα πρόσωπα σε φορολογικές δη-
λώσεις του φορολογικού έτους 2022, δεν
έχουν ελληνικό διαβατήριο σε ισχύ και δεν
λαμβάνουν σύνταξη.

Επιπλέον λαμβάνονται μέτρα για τη διευ-
κόλυνση άσκησης του εκλογικού δικαιώ-
ματος με φυσική παρουσία των ατόμων με
αναπηρία και τη διευκόλυνση πρόσβασής
τους στον προεκλογικό διάλογο.

Πώς ξεκινά η διαδικασία 
Η κυβέρνηση θα δημιουργήσει ηλεκτρο-

νική πύλη για την εγγραφή στους εκλογι-
κούς καταλόγους επιστολικής ψήφου. Ο
εκλογέας κάνοντας χρήση των κωδικών
του καταχωρίζει την αίτησή του και συμ-
πληρώνει τη διεύθυνση στην οποία θέλει
να του αποσταλεί το εκλογικό υλικό. Το κι-
νητό του τηλέφωνο που δηλώνει καθώς και
το email του πιστοποιούνται με συνθηματι-
κό μίας χρήσης (OTP).

Η προθεσμία για την υποβολή των αιτή-
σεων λήγει 40 ημέρες πριν από τη διενέρ-

γεια των εκλογών. Μέχρι εκείνη την ημε-
ρομηνία, ο εκλογέας μπορεί να τροποποι-
ήσει τη διεύθυνση παραλαβής ή οποιοδή-
ποτε άλλο στοιχείο, καθώς και να ακυρώ-
σει την αίτησή του.

Τι περιλαμβάνει ο φάκελος 
Ο φάκελος αποστέλλεται στον εκλογέα

από το υπουργείο Εσωτερικών το αργότερο
20 ημέρες πριν από τις εκλογές με υποχρέ-
ωση παραλαβής είτε από τον εκλογέα είτε
από τρίτο πρόσωπο που έχει ρητά εξουσιο-
δοτηθεί για την παραλαβή του.

Ο εκλογέας ενημερώνεται με e-mail για
την αποστολή του φακέλου και με σύνδε-
σμο για να βλέπει την πορεία αποστολής
(tracking). Ο φάκελος περιλαμβάνει: Φά-
κελο επιστροφής επιστολικής ψήφου, ψη-
φοδέλτιο, φάκελο ψηφοφορίας, έντυπο
οδηγιών, κατάλογο υποψηφίων και έντυπο
- υπεύθυνη δήλωση. Οι φάκελοι ψηφοφο-
ρίας θα είναι πλήρως ανωνυμοποιημένοι

και θα έχουν ειδικό γνώρισμα για να μην
μπορούν να πλαστογραφηθούν.

Πώς θα είναι το ψηφοδέλτιο 
Το ψηφοδέλτιο της επιστολικής ψήφου

είναι διαφορετικό. Είναι ενιαίο και τυπώνε-
ται με ευθύνη του υπουργείου Εσωτερικών.

Πώς ψηφίζει ο εκλογέας;
Ο εκλογέας διαβάζει προσεκτικά το έν-

τυπο των οδηγιών. Συμπληρώνει την αίτη-
ση - υπεύθυνη δήλωση και γράφει τα στοι-
χεία του στον φάκελο επιστροφής επιστο-
λικής ψήφου. Έχει έτοιμη φωτοτυπία της
ταυτότητας ή του ελληνικού διαβατηρίου ή
ελληνικού διπλώματος οδήγησης. Επιλέγει
τον συνδυασμό που επιθυμεί και τους υπο-
ψήφιους ευρωβουλευτές. Βάζει το ψηφο-
δέλτιο στον ειδικό φάκελο ψηφοφορίας
και τον κλείνει. Βάζει τον φάκελο ψηφο-
φορίας, την αίτηση - υπεύθυνη δήλωση και
το αποδεικτικό ταυτότητας μέσα στον φά-
κελο επιστροφής και τον κλείνει. Αποστέλ-
λει τον φάκελο προς την προσυμπληρωμέ-
νη διεύθυνση.

Πώς διασφαλίζεται η μυστικότητα;
Η ψήφος είναι μυστική. Η μυστικότητα

της επιστολικής ψήφου επιτυγχάνεται με
τον διαχωρισμό του φακέλου ψηφοφορίας
από τον φάκελο ο οποίος περιέχει το ψη-
φοδέλτιο και ο οποίος είναι αυτός που
μπαίνει στην κάλπη μαζί με τα ψηφοδέλτια
των άλλων ψηφοφόρων. Η αίτηση - υπεύ-
θυνη δήλωση φυλάσσεται ξεχωριστά και
δεν μπορεί με κανέναν τρόπο να συνδυα-
στεί με το ψηφοδέλτιο. Το δε φωτοαντίγρα-
φο της ταυτότητας ή του διαβατηρίου χρη-
σιμοποιείται αποκλειστικά για να μην
υπάρχει καμία αμφιβολία ότι δεν ψήφισε
κάποιος άλλος για λογαριασμό σας.

Επιστολική ψήφος 
με το βλέμμα 
στις ευρωεκλογές

Κατατέθηκε στη Βουλή το νομοσχέδιο που δίνει τη δυνατότητα 
να συμμετέχουν στις εκλογές όσοι πολίτες (εσωτερικού 

και εξωτερικού) δεν μπορούν να λάβουν μέρος διά ζώσης - «Πρεμιέρα»
της ιστορικής μεταρρύθμισης στις κάλπες του Ιουνίου

Της 
Έλλης 

Τριανταφύλλου
ellitriant@yahoo.com



Ο
ι προτάσεις του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ σε περίοδο «συντηρητικο-
ποίησης της κοινωνίας» στοχεύουν «στον συνασπι-
σμό των κομμάτων του δημοκρατικού Κέντρου, της

Αριστεράς και των ριζοσπαστικών κινημάτων», μας δηλώνει ο
Αλέξανδρος Αυλωνίτης, «όχι με συγχώνευση πολιτικών χώ-
ρων αλλά με συνεργασία και συμπερίληψη κινημάτων από τη
βάση της κοινωνίας». Επίσης, θεωρεί ότι ο ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ «δεν
μπορεί να εγκαταλείψει τον χώρο της ευρωπαϊκής Αριστεράς
στην οποία έχει ηγετική θέση». Για την πρόσκληση του Στέφα-
νου Κασσελάκη στις Σπέτσες πιστεύει πως υπήρξε «διόγκωση
του θέματος από τα ΜΜΕ».

Οι δημοσκοπήσεις δείχνουν πάλη μεταξύ ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ και

ΠΑΣΟΚ για τη δεύτερη θέση στο πολιτικό σκηνικό και οι

αποχωρήσεις συνεχίζονται (πιο πρόσφατη της Κατερίνας

Παπανάτσιου, πρώην υφυπουργού Οικονομικών) και με

σαφείς καταγγελίες κατά του προέδρου. Τελικά τι φταίει;

Μήπως η πολιτική Κασσελάκη δεν εμπνέει;
Οι δημοσκοπήσεις παρουσιάζουν διαφορά μισής μονάδας ή
και λιγότερο στα ποσοστά ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ και ΠΑΣΟΚ. Αφήστε να
το δούμε στην κάλπη, άλλωστε δεν προσφέρεται αυτή η δια-
φορά για ασφαλή συμπεράσματα. Κοιτάξτε, σημασία δεν έχει
η 2η ή η 3η θέση, δεν τρέχουμε σε αγώνες για βραβεία. Πρέπει
όλοι οι δημοκρατικοί πολίτες να ανησυχήσουμε για το γεγο-
νός ότι παγκοσμίως υπερισχύουν κεντροδεξιά ή/και ακροδε-
ξιά πολιτικά κόμματα, υπάρχει μια συντηρητικοποίηση της
κοινωνίας.

Αυτό πρέπει να παλέψουμε να το αλλάξουμε, έχουμε ιστο-
ρικό χρέος να σταθούμε ανάχωμα σε αυτήν τη λαίλαπα που θα
φέρει πολλά δεινά. Για αυτό και οι αποχωρήσεις από το κόμμα
είναι στενάχωρες.

Ο καθείς μπορεί να κάνει ό,τι επιτάσσει η συνείδησή του, αλ-
λά όχι να βάζουμε το προσωπικό συμφέρον πάνω από το συνο-
λικό. Και θεωρώ ότι αυτό πράττουν όσοι αποδυναμώνουν τον
κοινό σκοπό, που είναι μια προοπτική δημοκρατικής διακυ-
βέρνησης του τόπου.

Αντιλαμβάνεστε ότι δεν θεωρώ ότι ο πρόεδρος Κασσελά-
κης ευθύνεται για τις αποχωρήσεις, γιατί το επαναλαμβάνω
συνεχώς ότι όσοι μετέχουμε στην πολιτική από το μετερίζι
της Αριστεράς πρέπει να σεβόμαστε τις δημοκρατικές δια-
δικασίες, να παλεύουμε για τις ιδέες και τον αξιακό μας κώ-
δικα μέσα στο κόμμα, μαζί με τους συντρόφους μας, με σύν-
θεση απόψεων και στόχο την αποδυνάμωση της συντηρητι-
κής, καταστροφικής πολιτικής που έχει φέρει την κοινωνία
σε απελπιστική θέση. 

Τρεις σύντροφοί σας (Κ. Ζαχαριάδης, Γ. Ραγκούσης, Θ.

Θεοχαρόπουλος) προτείνουν την ένταξη του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ

στην πολιτική ομάδα της Προοδευτικής Συμμαχίας των

Σοσιαλιστών και Δημοκρατών του Ευρωκοινοβουλίου.

Αντίθετα, ο Στέφανος Κασσελάκης έχει ξεκαθαρίσει ότι ο

ΣΥΡΙΖΑ θα παραμείνει μέλος της ευρωπαϊκής Αριστεράς.

Αντίθετος και ο Διονύσης Τεμπονέρας. Και εδώ πολυγνω-

μία. Ποια είναι η θέση σας;
Υπάρχουν πρωτοβουλίες και απόψεις, τις συζητάμε και κατα-
λήγουμε στην τελική θέση μας, αυτή που δείχνει η πλειοψη-
φία. Κατατέθηκε μια πρόταση από τρεις συντρόφους για την
ευρωπαϊκή παρουσία του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ. Θα θυμίσω ότι ο Αλέξης
Τσίπρας από το 2016 μέχρι και το 2023 συμμετείχε πολλές φο-
ρές σε συναντήσεις των Ευρωπαίων Σοσιαλδημοκρατών (PES)
με στόχο όμως όχι την ένταξη του ΣΥΡΙΖΑ στο PES αλλά τη δη-
μιουργία μιας κοινής αντινεοφιλελεύθερης ευρωπαϊκής πολι-
τικής. Βλέπαμε από τότε ότι η κοινωνία οδηγείται σε αδιέξοδο
και ότι οι προσπάθειές μας πρέπει να είναι στοχευμένες στον
συνασπισμό των κομμάτων του δημοκρατικού Κέντρου, της
Αριστεράς και των ριζοσπαστικών κινημάτων. Και αυτό όχι με

συγχώνευση πολιτικών χώρων αλλά με συνεργασία και συμ-
περίληψη κινημάτων από τη βάση της κοινωνίας.

Συντάσσομαι όμως με την άποψη που εκφράζεται από τον
πρόεδρο Κασσελάκη (ήδη έχουν κάνει ανάλογες παρεμβάσεις
ο ευρωβουλευτής Κώστας Αρβανίτης και ο Διονύσης Τεμπο-
νέρας), ότι επ’ ουδενί μπορούμε να εγκαταλείψουμε τον χώρο
της ευρωπαϊκής Αριστεράς, στον οποίο να προσθέσω ότι ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ-ΠΣ έχει ηγετική θέση, την οποία δεν είναι στρατηγικά ορ-
θό να απεμπολήσει. Είναι μια γοητευτική συζήτηση και θα
μπορούσε να απασχολήσει και το Συνέδριο του κόμματος.

Το επόμενο Σαββατοκύριακο θα πάτε στις Σπέτσες για

«σύσφιγξη» σχέσεων μεταξύ προέδρου και βουλευτών

και μελέτη πολιτικών θεμάτων. Τι θα περιέχει το δικό σας

power point, που ζήτησε ο πρόεδρος, και γιατί και εδώ

πολλές αντιδράσεις;
Πολλές αντιδράσεις δεν υπήρχαν, διόγκωση του θέματος από
τα ΜΜΕ υπήρξε. Θα ρωτήσω εγώ λοιπόν: Είναι κακό να μαζευ-
τούμε όλοι οι βουλευτές του κόμματος, να κάνουμε αποτίμηση
της δουλειάς μας και να βάλουμε -από κοινού- στόχους για το
επόμενο διάστημα;

Επιπλέον, για όσους βιάστηκαν να ειρωνευτούν ότι ο Στέφα-
νος Κασσελάκης διαθέτει ένα σπίτι στο οποίο θα κάνουμε συ-
νάντηση εργασίας, τι έχουν να πουν για όσους διαθέτουν 32
σπίτια ή κάνουν συγκεντρώσεις σε μεγάλα ξενοδοχεία χωρίς
να πληρώνουν δεκάρα ή πραγματοποιούν θεσμικού χαρακτή-
ρα συναντήσεις στα αμέτρητα εξοχικά τους, πληρωμένες με
χρήματα του ελληνικού λαού;

Όσο για τη δική μου παρουσίαση, την ετοιμάζω ήδη και θα
περιλαμβάνει τις ερωτήσεις, επίκαιρες ερωτήσεις και αναφο-
ρές που έχω καταθέσει στη Βουλή, τη δουλειά που έχουμε κά-
νει με τους συνεργάτες μου για τον τομέα Ναυτιλίας του ΣΥΡΙ-
ΖΑ-ΠΣ, παρεμβάσεις σε νομοσχέδια, δημοσιεύματα και θέ-

σεις για τη ναυτιλία και τη νησιωτική πολιτική, καθώς και τις
προτάσεις μας πώς θα παρέμβουμε και πώς θα κινηθούμε το
πρώτο εξάμηνο του 2024. Δεν ξέρω αν θα είναι σε power point
ή σε άλλη μορφή η παρουσίαση, αλλά πάντως θα ανταποκριθώ
με χαρά στην πρόσκληση του κ. Κασσελάκη.

Είστε νησιώτης και τομεάρχης Ναυτιλίας και Νησιωτικής

Πολιτικής, γνωρίζετε τα προβλήματα των νησιωτικών

κοινωνιών. Το ΕΣΥ στα νησιά αντιμετωπίζει πολλά προ-

βλήματα. Ποιες οι προτάσεις του κόμματός σας;
Τα γνωρίζω καλά, άλλωστε στην Κέρκυρα ζω με την οικογένειά
μου και έχω δώσει μάχες για θέματα υγείας, διακομιδών
ασθενών από τα νησιά, λειτουργίας του ΕΚΑΒ, στελέχωσης
των νοσοκομείων, διατήρησης των θέσεων εργασίας των βοη-
θητικών επαγγελμάτων. Αλλά έχουμε μια κυβέρνηση που επα-
ναφέρει ως υπουργό Υγείας τον Γεωργιάδη, ο οποίος είναι ο
μοναδικός υπουργός Υγείας στον κόσμο που καμαρώνει ότι
έκλεισε επτά νοσοκομεία! Πώς να αντιπαλέψεις αυτήν τη νοο-
τροπία, αυτό τον απίστευτο κυνισμό;

Η πραγματικότητα που ζούμε όλοι είναι η συστηματική, αυξα-
νόμενη κατάρρευση του Εθνικού Συστήματος Υγείας. Εμείς επι-
μένουμε -και το είχαμε κάνει πράξη την περίοδο της κυβέρνη-
σης ΣΥΡΙΖΑ- για την ενίσχυση της δημόσιας υγείας ΚΑΤΑ ΠΡΟ-
ΤΕΡΑΙΟΤΗΤΑ και την ενίσχυση των νησιωτών. Να σας θυμίσω το
Μεταφορικό Ισοδύναμο που θεσπίσαμε επί των ημερών μας και
η κυβέρνηση Μητσοτάκη έχει καταργήσει στην πράξη, αφήνον-
τας απλήρωτους τους δικαιούχους για όλο το 2023;

Και να φανταστείτε ότι εμείς σχεδιάζαμε επέκταση του Με-
ταφορικού Ισοδύναμου και σε άλλους τομείς, με κυρίαρχο φυ-
σικά τον τομέα Υγείας, με αύξηση της κρατικής χρηματοδότη-
σης. Εκείνο πάντως που δεν θα κάνουμε ποτέ είναι να νομοθε-
τούμε υπέρ των ιδιωτικών δομών υγείας, εξαθλιώνοντας το
ΕΣΥ και την ανθρώπινη αξιοπρέπεια των ασθενών.Α
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«Οι αποχωρήσεις από τον ΣΥΡΙΖΑ
αποδυναμώνουν την προοπτική
δημοκρατικής διακυβέρνησης»

στον 
Γιάννη Σπ.
Παργινό

parginos@paraskhnio.gr
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Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Α
ρχηγική εμφάνιση από τον Διονύ-
ση Τεμπονέρα στη συνεδρίαση της
Πολιτικής Γραμματείας του ΣΥΡΙ-

ΖΑ, καθώς ο Αχαιός πολιτικός άσκησε κρι-
τική εφ’ όλης της ύλης στον Στέφανο Κασ-
σελάκη. Ο Διονύσης Τεμπονέρας εγκάλεσε
τον πρόεδρο του κόμματος για όλες τις
πρόσφατες παρεμβάσεις του, κατηγορών-
τας τον για αχρείαστη εσωστρέφεια στην

οποία ρίχνει το κόμμα με τις
ενέργειές του. Συγκεκριμέ-
να, το μέλος της Πολιτικής
Γραμματείας κατηγόρησε
τον πρόεδρο του κόμματος
για τη δημοσιοποίηση του
δανεισμού που, όπως είπε,
«έδωσε λάθος εικόνα».

Παράλληλα, μιλώντας για
το τριήμερο στις Σπέτσες, τάχθηκε υπέρ
των ενστάσεων της Έλενας Ακρίτα, η οποία
είχε υποστηρίξει πως αν έπρεπε η συνε-
δρίαση της Κοινοβουλευτικής Ομάδας να
γίνει εκτός Βουλής, θα μπορούσε αυτό να
συμβεί σε κάποια από τις πληγείσες περιο-
χές και όχι στις... κοσμοπολίτικες Σπέτσες.

«Λάθος μήνυμα»
Επίσης, κατηγόρησε τον Στέφανο Κασ-

σελάκη αλλά και τον διευθυντή του πολιτι-
κού του γραφείου Μανώλη Καπνισάκη για
«λάθος μήνυμα» σχετικά με τη δημοσιο-
ποίηση της υποτιθέμενης πρότασης
υπουργοποίησής του από τον Κυριάκο Μη-
τσοτάκη το 2019, λέγοντας πως στις συνθή-
κες της «θολής» ταυτότητας που έχει φτιά-
ξει ο ΣΥΡΙΖΑ επί προεδρίας του η... αποκά-
λυψη αυτή ενισχύει το επιχείρημα πως «εί-
ναι όλοι ίδιοι».

Τέλος, δεν άφησε στο απυρόβλητο ούτε
την επιλογή της «κομματικής πειθαρχίας»
στο νομοσχέδιο για τα ομόφυλα ζευγάρια
που θα φέρει η κυβέρνηση, το οποίο υπο-
στήριξε πως είναι μια «παράδοξη επιλο-
γή», εφόσον σύσσωμη η Κοινοβουλευτική
Ομάδα έχει υπογράψει την πρόταση νόμου
του κόμματος για το θέμα.

Ο Διονύσης Τεμπονέρας αναφέρθηκε
και στο Συνέδριο του κόμματος, για το
οποίο άλλωστε έχει ήδη δημοσιεύσει την
πολιτική του πλατφόρμα, τασσόμενος
υπέρ της «σύγκλισης των προοδευτικών
δυνάμεων». Σε αυτή την κατεύθυνση ση-
μείωσε ότι ο ΣΥΡΙΖΑ δεν πρέπει να προ-
χωρήσει σε ένα «συνέδριο-φιέστα», αλλά
αντίθετα «να γίνει σοβαρή συζήτηση και
προσυνεδριακός διάλογος με αυστηρή
αυτοκριτική που θα περιλαμβάνει όλο τον
ιστορικό κύκλο που κλείνει. Να μπορούν
να μιλήσουν τα μέλη και οι φίλοι του ΣΥΡΙ-
ΖΑ-ΠΣ και να συνδιαμορφώσουν την επό-
μενη μέρα», ανέφερε.

Αναφερόμενος στην πολιτική του πλατ-
φόρμα, τόνισε ότι «το κείμενο των θέσεων
είναι ευρύχωρο και σε συνέχεια της ιστο-
ρικής μας παράδοσης. Να πρωταγωνιστή-
σουμε για μια νέα, μεγάλη, συμπεριληπτι-
κή Αριστερά και όχι να κυνηγάμε προβλη-
ματικές επιλογές που ανήκουν στο παρελ-
θόν. Δεν χρειαζόμαστε ούτε μια Αριστερά
της περιχαράκωσης ούτε μια επάνοδο
στην προβληματική Σοσιαλδημοκρατία.
Να αξιοποιήσουμε τις καταβολές μας ως
ευρύτερη συσπείρωση δημοκρατικών δυ-
νάμεων».

Προσπάθησε να τα «μαζέψει»
Πάντως, χθες και αφού στη συνεδρίαση

της Πολιτικής Γραμματείας του κόμματος
είχαν υπάρξει έντονες αντιδράσεις για την
προσωπική απόφαση του Στέφανου Κασ-
σελάκη να θέσει ζήτημα κομματικής πει-
θαρχίας στην ψήφιση του νομοσχεδίου, η
εκπρόσωπος Τύπου του ΣΥΡΙΖΑ Δώρα Αυ-
γέρη προσπάθησε να τα «μαζέψει».

Μιλώντας στο Mega ανέφερε: «Άδικα
προκλήθηκαν θόρυβος και παρανόηση. Ο
πρόεδρος είπε για το ζήτημα της κομματι-
κής πειθαρχίας του ΣΥΡΙΖΑ. Ο ΣΥΡΙΖΑ έχει
εκφράσει την κομματική του πειθαρχία σε
κάτι που είναι εφαρμοσμένο ήδη. Από τον
Ιούνιο του 2022 είχε καταθέσει πρόταση
νόμου για τον γάμο των ομόφυλων ζευγα-

ριών. Το οποίο το αναδιατύπωσε πριν από
λίγες μέρες. Η κομματική πειθαρχία υπάρ-
χει στην πράξη. Αν σε κάποιον τίθεται θέμα
κομματικής πειθαρχίας, είναι απέναντι
στον κ. Μητσοτάκη. Απ’ ό,τι καταλαβαίνω,
είναι η μειοψηφία στη ΝΔ. Ως αξιωματική
αντιπολίτευση που φέρνει το σχέδιο νόμου
είχε κομματική πειθαρχία».

Η κυρία Αυγέρη στη συνέχεια πρόσθε-
σε: «Θέμα κομματικής πειθαρχίας τίθεται
για την κυβέρνηση που φέρνει σχέδια νό-
μου. Ο ΣΥΡΙΖΑ έφερε προτάσεις νόμου
ομόφωνα υπογεγραμμένες από όλους ως
αξιωματική αντιπολίτευση. Αν κάπου επι-
βάλλεται να υπάρχει κομματική πειθαρ-
χία, είναι στα σχέδια νόμου που φέρνει η
κυβέρνηση. Δεν υπάρχει καν το σχέδιο
νόμου από τη Νέα Δημοκρατία ώστε να το
αξιολογήσει ο ΣΥΡΙΖΑ. Έχουμε μόνο δη-
λώσεις του κ. Μητσοτάκη, οι οποίες αναι-
ρούνται από τον ίδιο και από κεντρικά του
στελέχη και εμείς μιλάμε για κομματική
πειθαρχία στον ΣΥΡΙΖΑ. Δεν θα διαγρα-

φεί από τον ΣΥΡΙΖΑ αν κάποιος δεν το
ψηφίσει».

Η Δώρα Αυγέρη σημείωσε πως ο Στέ-
φανος Κασσελάκης δεν είπε ποτέ πως θα
θέσει θέμα πειθαρχίας, αλλά ότι υπάρχει
ήδη στον ΣΥΡΙΖΑ: «Αν κάπου δεν υπάρχει
κομματική πειθαρχία, είναι στη Νέα Δη-
μοκρατία. Μάλιστα, την κομματική πει-
θαρχία δεν τη επιβάλλει ο πρωθυπουργός
αλλά ο πρώην πρωθυπουργός, ο κ. Σαμα-
ράς. Ο κ. Μητσοτάκης κοντεύει να τεθεί
εκτός Κοινοβουλευτικής Ομάδας της ΝΔ.
Αν μιλούσαμε για κάποιον άλλον νόμο, θα
μπορούσαμε να πούμε πως έχει χάσει την
εμπιστοσύνη της Κοινοβουλευτικής του
Ομάδας. Όταν για ένα τόσο εμβληματικό
ζήτημα δεν κάνει αυτό που πρέπει, σκε-
φτείτε πού βρισκόμαστε. Αν κάποιος πρέ-
πει να ανταπαντήσει για το ζήτημα κομμα-
τικής πειθαρχίας, είναι ο κ. Μητσοτάκης.
Η στάση του ΣΥΡΙΖΑ είναι δεδομένη, σχε-
διασμένη και έχει την υπογραφή όλων
των μελών του». 

Ο Τεμπονέρας
«έστησε

στον τοίχο»
τον Κασσελάκη

Αρχηγική εμφάνισή του στην Πολιτική Γραμματεία - Τα «έχωσε» 
στον πρόεδρο του ΣΥΡΙΖΑ για την «αχρείαστη εσωστρέφεια», την

κομματική πειθαρχία, τις Σπέτσες, το δάνειο και την... υπουργοποίηση 

του Αντώνη 

Αναστασόπουλου
antonis.anastasopoulos@gmail.com
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Α
ν και χθες η εκπρόσωπος Τύπου του
ΣΥΡΙΖΑ Δώρα Αυγέρη, μιλώντας στο
MEGA, προσπάθησε να μαζέψει όσα

είπε ο Στέφανος Κασσελάκης περί κομματικής
πειθαρχίας, λίγο αργότερα ο πρόεδρος του ΣΥ-
ΡΙΖΑ με ανάρτησή του στο X ήρθε να φέρει πάλι
τα πάνω κάτω, καθώς σε αυτήν αναφέρει ότι αν
το νομοσχέδιο πληροί τις προϋποθέσεις του ΣΥ-
ΡΙΖΑ για να το ψηφίσει, τότε το κόμμα θα κάνει
ακριβώς αυτό και θα το υπερψηφίσει. 

Στο τέλος, ο κ. Κασσελάκης τονίζει ότι «εάν
παρεκκλίνει ένας βουλευτής από τον δρόμο της
προόδου και της ισότητας», τότε ο ίδιος θα προ-
βεί στις «ανάλογες αποφάσεις». Το ερώτημα
που τίθεται είναι αν αυτή η απειλή σημαίνει ότι
κινδυνεύει και ο «μέντοράς» του, ο «αψύς»
Παύλος Πολάκης, ο οποίος έχει δηλώσει πως
θα καταψηφίσει το νομοσχέδιο. 

Αναλυτικά η ανάρτηση του Στέφανου Κασ-
σελάκη: «Προς αποφυγή παρεξηγήσεων: 1)
Δεν έχουμε δει ούτε μία λέξη από αυτό που θέ-
λει να φέρει η ΝΔ προς διαβούλευση. Η πρότα-
ση νόμου του ΣΥΡΙΖΑ παραμένει στη διάθεση
της κυβέρνησης και έχει κατατεθεί από όλους
τους βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ. 2) Δεν νοείται
βουλευτής αριστερού κόμματος να στέκεται
ενάντια στα ανθρώπινα δικαιώματα και την
κοινωνική πρόοδο.

Όταν δω το νομοσχέδιο της ΝΔ, θα σας δημο-
σιοποιήσω την άποψή μου. Αδιαμεσολάβητα
και με ειλικρίνεια, όπως πάντα. Εάν αυτό προ-
ωθεί ουσιαστικά την ισότητα, ακόμα και ατελώς,
τότε ο ΣΥΡΙΖΑ θα υπερψηφίσει. Σε αυτό το σε-
νάριο, εάν παρεκκλίνει ένας βουλευτής από τον
δρόμο της προόδου και της ισότητας, θα πάρω
τις ανάλογες αποφάσεις».

Αυτοπαγιδεύτηκε
Υπενθυμίζεται ότι στη συνέντευξη που πα-

ραχώρησε ο κ. Κασσελάκης μια μόλις ημέρα
μετά από εκείνη του Κυριάκου Μητσοτάκη
στην κρατική τηλεόραση, όπου ο πρωθυπουρ-
γός άνοιξε τα χαρτιά του σχετικά με το νομο-
σχέδιο για τα ομόφυλα ζευγάρια, ο Στέφανος
Κασσελάκης αυτοπαγιδεύτηκε στο να πρέπει
να πάρει θέση σχετικά με το αν θα ψηφίσει ή
όχι το νομοσχέδιο.

Το ότι η συνεδρίαση της Πολιτικής Γραμμα-

τείας του κόμματος και αυτή της Κεντρικής Επι-
τροπής ήταν προγραμματισμένες για την Παρα-
σκευή και το Σαββατοκύριακο αντίστοιχα δεν
έδειξε να τον επηρεάζει ιδιαίτερα. Άλλωστε
έχει αποδείξει την περιφρόνησή του για τα συλ-
λογικά όργανα του κόμματος επανειλημμένα.

Δεν ενδιαφέρθηκε καν για το γεγονός ότι λί-
γες ώρες πριν από τη συνέντευξή του ο πρό-
εδρος της Κοινοβουλευτικής Ομάδας του κόμ-
ματος, Σωκράτης Φάμελλος, είχε καλέσει τον
πρωθυπουργό να εγκαταλείψει το δικό του νο-
μοσχέδιο και να ψηφίσει την πρόταση νόμου
του ΣΥΡΙΖΑ.

Ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ, αν και επιτιθέμενος
στον Νίκο Ανδρουλάκη για τη δική του στάση,
τόνισε ότι το κόμμα του δεν θα δρούσε ποτέ τό-
σο καιροσκοπικά, έκανε ακριβώς αυτό. Αφού
ζύγισε τα υπέρ και τα κατά του να καταψηφίσει
το νομοσχέδιο που θα φέρει η κυβέρνηση, απο-
φάσισε ότι δεν μπορεί να το κάνει -ενέργεια που
θα τον έφερνε σε πρωτοφανή ρήξη με ένα πα-
ραδοσιακό του ακροατήριο, τη ΛΟΑΤΚΙ κοινότη-
τα- και σκέφτηκε αντ’ αυτού να διεκδικήσει μέ-
ρος της πατρότητας του νομοσχεδίου. «Το νομο-
σχέδιο θα περάσει χάρη στον ΣΥΡΙΖΑ», αναφώ-
νησε ο πρόεδρος του κόμματος και παράλληλα
έθεσε θέμα κομματικής πειθαρχίας στους βου-
λευτές του στη σχετική ψηφοφορία, εκπλήσ-
σοντας -για μια ακόμα φορά- τα στελέχη του.

«Το έμαθα από την τηλεόραση» 
Ακόμα και ο διευθυντής της Κοινοβουλευτι-

κής Ομάδας του ΣΥΡΙΖΑ, Γιώργος Τσίπρας, ο
οποίος είχε ταχθεί υπέρ του «να μη διευκολύ-

νουμε τον Μητσοτάκη», ανέφερε ότι «το έμα-
θα από την τηλεόραση». Στην ίδια γραμμή, δη-
λαδή, που κινούνταν και ο Νίκος Παππάς που
δήλωνε πριν από λίγες ημέρες ότι «η ψήφος
του ΣΥΡΙΖΑ δεν θα είναι τζάμπα», προϊδεάζον-
τας πως ο ΣΥΡΙΖΑ θα πιέσει για αλλαγές -που η
κυβέρνηση δεν θα μπορούσε να κάνει- στο
νομοσχέδιο, ώστε να κρυφτεί πίσω από αυτές,
να το καταψηφίσει και να δημιουργήσει πρό-
βλημα στη Νέα Δημοκρατία με τις διαρροές
των βουλευτών της.

Η γιατρός και βουλευτής Βόρειου Τομέα του
ΣΥΡΙΖΑ, Αθηνά Λινού, που μόλις πρόσφατα πα-
ραιτήθηκε από τη θέση της τομεάρχου Παιδείας
του κόμματος, μοιάζει να συμφωνεί περισσότε-
ρο με το νομοσχέδιο της Νέας Δημοκρατίας πα-
ρά με την πρόταση νόμου που κατέθεσε το κόμ-
μα της και περιλαμβάνει την παρενθεσία.

Ο Αλέξανδρος Μεϊκόπουλος, βουλευτής Μα-
γνησίας, έχει διαφωνήσει σε ανύποπτο χρόνο
με την τεκνοθεσία για τα ομόφυλα ζευγάρια,
έστω και αν… συνυπέγραψε την πρόταση νόμου
του κόμματός του που περιλαμβάνει πολύ πε-
ρισσότερα από αυτό. Τέλος, ο βουλευτής Λα-
μίας Γιάννης Σαρακιώτης εξέφρασε ήδη τη δια-
φωνία του με την «κομματική πειθαρχία». Μά-
λιστα αυτοί δεν είναι οι μοναδικοί βουλευτές
του ΣΥΡΙΖΑ που έχουν ενστάσεις για το συγκε-
κριμένο νομοσχέδιο, καθώς πληροφορίες θέ-
λουν και άλλους να «ζορίζονται».

Ο Στέφανος Κασσελάκης λοιπόν δέσμευσε
τους βουλευτές του σε υπερψήφιση του νομο-
σχεδίου -το οποίο ακόμα δεν έχουμε δει- μόνο
και μόνο για να κερδίσει τις εντυπώσεις. Μύλος.

Εξέπληξε πολλούς η αναφορά του Στέφανου

Κασσελάκη στον Νίκο Ανδρουλάκη, τον οποίο

έθεσε σε χειρότερη πολιτική μοίρα ακόμα και

από τον βασικό του -όπως θέλει τουλάχιστον-

πολιτικό αντίπαλο, τον Κυριάκο Μητσοτάκη.

Ανέφερε χαρακτηριστικά ο πρόεδρος του ΣΥ-

ΡΙΖΑ στη συνέντευξή του στο Star πως «αν η

στάση του Κυριάκου Μητσοτάκη δείχνει πολιτι-

κή δειλία, εκείνη του Νίκου Ανδρουλάκη δεί-

χνει καιροσκοπισμό». Πολλοί θα πίστευαν ότι η

συγκεκριμένη επίθεση έχει να κάνει με το γεγο-

νός ότι το ΠΑΣΟΚ έχει υπερφαλαγγίσει δημο-

σκοπικά τον ΣΥΡΙΖΑ και εδραιώνεται στη δεύτε-

ρη θέση, όμως η φράση έχει στόχο το εσωτερι-

κό του κόμματος και όχι απαραίτητα το ΠΑΣΟΚ.

Στην πραγματικότητα ο Στέφανος Κασσελά-

κης με την επίθεσή του στον Νίκο Ανδρουλάκη

απαντά στις πλατφόρμες που εμφανίστηκαν

ενόψει του Συνεδρίου του κόμματος στα τέλη

του Φλεβάρη, τόσο από τον Διονύση Τεμπονέ-

ρα, που ζητά την πρωτοβουλία για άμεση σύγ-

κλιση με το ΠΑΣΟΚ, όσο και εκείνη των Ζαχα-

ριάδη-Θεοχαρόπουλου-Ραγκούση, που υπο-

στηρίζουν την απόσυρση του ΣΥΡΙΖΑ από την

ευρωπαϊκή Αριστερά και την ένταξή του στους

Ευρωσοσιαλιστές.

Και η τελευταία αυτή κίνηση της «τρόικας»

των στελεχών δεν αφορά βέβαια τα ευρωπαϊκά

θέματα, αλλά την εσωτερική σύγκλιση του κόμ-

ματός τους με το ΠΑΣΟΚ, απλώς από έναν άλλον

δρόμο από εκείνον που προτείνει ο Διονύσης

Τεμπονέρας.

Εκτός από τις «βόμβες» που έριξε προς την

Κουμουνδούρου κοιτώντας τους αντιπάλους

του, ο Στέφανος Κασσελάκης ξεκαθάρισε για

μια ακόμα φορά ότι δεν έχει την παραμικρή

πρόθεση να αποχωρήσει σε περίπτωση νέας ήτ-

τας στις ευρωεκλογές, αλλά πως θα κριθεί στις

επόμενες εθνικές εκλογές.

Απειλεί με διαγραφές 
ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ

Μετά την προσπάθεια της εκπροσώπου Τύπου Δώρας Αυγέρη να μαζέψει 
όσα είπε ο Κασσελάκης περί κομματικής πειθαρχίας, ο ίδιος με νέα ανάρτησή του

έστειλε προειδοποίηση για «κόκκινη κάρτα» σε όποιον παρεκκλίνει

Σωκράτης Φάμελλος Γιώργος Τσίπρας Νίκος Παππάς Γιάννης Σαρακιώτης
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Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

A
πό τότε που θυμάται τον εαυτό του έχει μία λέξη στο μυαλό
του: πολιτική! Ο υφυπουργός Eθνικής Άμυνας Γιάννης
Αχιλλέα Κεφαλογιάννης συνιστά αυτήν τη στιγμή, μαζί με

άλλους νέους πολιτικούς της «γαλάζιας» δεξαμενής, ένα από τα
ονόματα με τη μεγαλύτερη πολιτική προοπτική. Ο πατέρας του
ήταν δεξί χέρι του θείου του Γιάννη Κεφαλογιάννη, επομένως εί-
ναι αυτονόητο ότι οι κουβέντες στο σπίτι ήταν μόνο πολιτικές.

Σίγουρα αυτό τον επηρέασε να αγαπήσει τον συγκεκριμένο χώ-
ρο. Η πρώτη του σκέψη ήταν να γίνει διπλωμάτης, όμως θε-
ώρησε πως μπορεί να έχει καλύτερη επίδραση στην κοινω-
νία ως πολιτικός. Ας τα πάρουμε όμως από την αρχή.

Γεννήθηκε στις 18 Ιουνίου 1982 στο Ρέθυμνο. Μεγάλωσε
με τους γονείς του και τα αδέλφια του (αδελφός και αδελ-
φή) στο Ρέθυμνο σε μια παραδοσιακή κρητική οικογένεια.
Από την πλευρά του πατέρα του κατάγεται από τα Ανώγεια
Ρεθύμνου. Αποφοίτησε από το Γ’ Γενικό Λύκειο Ρεθύμνου.
Από μικρός κατάλαβε πως ήθελε να ακολουθήσει την επι-
στήμη της Νομικής. Έφυγε από την Κρήτη όταν ξεκίνησαν
οι σπουδές του στο τμήμα της Νομικής του ΕΚΠΑ. Τότε ξεκίνησε
να ασχολείται με τον φοιτητικό συνδικαλισμό ως εκλεγμένος μέ-
λος του ΣΦ Νομικής και υπεύθυνος Πολιτικού Σχεδιασμού της
ΔΑΠ-ΝΔΦΚ Νομικής επί τρία συναπτά έτη. Από μικρός έμαθε να
μιλάει άπταιστα αγγλικά και γερμανικά.

Συνέχισε με μεταπτυχιακές σπουδές στο Πανεπιστήμιο Colum-
bia της Νέας Υόρκης στον τομέα της Πολιτικής και των Διεθνών
Σχέσεων. Παράλληλα, έλαβε την τιμητική υποτροφία του ιδρύμα-
τος John Nichoplas, που απονέμεται στον Έλληνα με τις καλύτε-
ρες επιδόσεις στο Πανεπιστήμιο Columbia. Ολοκλήρωσε τις

σπουδές του με επιμόρφωση στη Νομική Σχολή του Πανεπιστημί-
ου του Harvard, αποκτώντας ειδίκευση στην τεχνική της διαπραγ-
μάτευσης για δικηγόρους. Όσο σπούδαζε στο εξωτερικό υπήρξε
μέλος του ΔΣ της Ελληνικής Κοινότητας του Πανεπιστημίου Co-
lumbia της Νέας Υόρκης. Τότε αποφάσισε να ξεκινήσει την επαγ-
γελματική του σταδιοδρομία στο Συμβούλιο Ασφαλείας του ΟΗΕ,
ενώ συνέχισε τη δικηγορία στο ποινικό και αστικό δίκαιο. Με την
επιστροφή του στην Ελλάδα άσκησε τη δικηγορία ως συνεργάτης

του δικηγορικού γραφείου του Αλέξανδρου Λυκουρέζου
και ως ελεύθερος επαγγελματίας με ειδίκευση στο ποινι-
κό και αστικό δίκαιο.

Εκλέγεται βουλευτής Ρεθύμνου με τη Νέα Δημοκρα-
τία από το 2012. Έχει διατελέσει κοινοβουλευτικός εκ-
πρόσωπος της ΝΔ, γραμματέας της Βουλής, αντιπρό-
εδρος της Επιτροπής Περιφερειών και της Ειδικής Επι-
τροπής για το περιεχόμενο και τις διαδικασίες σύναψης
των διατλαντικών εμπορικών συμφωνιών, μέλος της
Διαρκούς Επιτροπής Εθνικής Άμυνας και Εξωτερικών

Υποθέσεων, της Επιτροπής Ευρωπαϊκών Υποθέσεων και της Επι-
τροπής Εξοπλιστικών Προγραμμάτων και Συμβάσεων της Βουλής
των Ελλήνων και τομεάρχης Άμυνας και Εξωτερικών της ΝΔ. Από
τον Ιούλιο του 2019 μέχρι τον Αύγουστο του 2021 υπηρέτησε ως
υφυπουργός Υποδομών και Μεταφορών.

Κατά τη διάρκεια της θητείας του ως υφυπουργού Υποδομών
και Μεταφορών στην κυβέρνηση της Νέας Δημοκρατίας προετοί-
μασε σειρά νομοθετικών ρυθμίσεων, όπως τα θέματα θεωρητικών
εξετάσεων και δοκιμασιών προσόντων και συμπεριφοράς υπο-
ψήφιων Οδηγών, η προώθηση της ηλεκτροκίνησης, η διαλειτουρ-

γικότητα του σιδηροδρομικού συστήματος, η ίδρυση και λειτουρ-
γία αεροδρομίων επί υδάτινων επιφανειών, τα σχέδια βιώσιμης
αστικής κινητικότητας και η μικροκινητικότητα, η αναθεώρηση
του κώδικα οδικής κυκλοφορίας, η ψηφιοποίηση διαδικασιών του
υπουργείου, η χορήγηση προσωρινής άδειας οδήγησης και η
εθνική στρατηγική για την οδική ασφάλεια.

Αργότερα τοποθετήθηκε από τον πρωθυπουργό στο υπουργείο
Εθνικής Άμυνας. Το όραμά του είναι ξεκάθαρο: «Σύγχρονες και
ευέλικτες Ένοπλες Δυνάμεις με αποτύπωμα και εκτός των τυπι-
κών της ελληνικής επικράτειας. Αυτό ισχύει και για το αποτύπωμα
της χώρας εκτός συνόρων».

Από την πρώτη μέρα συνεργάστηκε με εξαιρετικό τρόπο με τον Κυ-
ριάκο Μητσοτάκη. Τον πίστεψε και εξακολουθεί να τον πιστεύει κα-
θώς, όπως λέει ο ίδιος, «ο πρωθυπουργός μάς έχει δικαιώσει πολιτι-
κά». Αν τον ρωτήσεις για την πολιτική κατάσταση της χώρας, το σχόλιό
του είναι δηκτικό: «Δεν υπάρχει ανεπάρκεια από την πλευρά της αντι-
πολίτευσης. Υπάρχει υπερεπάρκεια από την πλευρά της κυβέρνησης».

Ο υφυπουργός Άμυνας πιστεύει ότι αυτήν τη στιγμή, με τον Κυ-
ριάκο Μητσοτάκη να κρατάει το τιμόνι της χώρας στα χέρια του, η
Ελλάδα έχει μια μοναδική ευκαιρία να προχωρήσει μπροστά. Στα
υπουργεία, όπως υπογραμμίζει στους συνομιλητές του, παράγε-
ται κανονική και πραγματική δουλειά, δεν υπάρχουν οι αντιστά-
σεις του παρελθόντος και υπάρχει μια τεράστια ευκαιρία να «τρέ-
ξουν» όλες οι μεταρρυθμιστικές πρωτοβουλίες πιο γρήγορα από
ποτέ. «Νομίζω ότι η κοινωνία το εκλαμβάνει ως κάτι θετικό. Μέ-
ρος της επιτυχίας του Κυριάκου Μητσοτάκη είναι ότι είναι πιο
μπροστά και τραβάει όλο το κάρο της ΝΔ», είναι το σχόλιό του για
την κυβέρνηση.

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com

ΓΙΑΝΝΗΣ 
ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ

Στην πολιτική από μικρό παιδί…
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ΠΡΟΣΩΠΟΓΡΑΦΙΕΣ 21Γιάννης Κεφαλογιάννης

Γ νωρίστηκε με την αγαπημένη του σύζυγο Ειρήνη
Σαράντη πριν από τρία χρόνια μέσω κοινών γνω-
στών. Από την αρχή έδεσε το γλυκό, καθώς έκα-

ναν εξαιρετική παρέα, ταίριαξαν και γρήγορα κατάλαβαν
πως οι καρδιές τους αργά ή γρήγορα θα ενωθούν με τα
δεσμά του γάμου. Όπερ και εγένετο. Εκείνος ασχολείται
από το πρωί μέχρι το βράδυ με τα πολιτικά του καθήκον-
τα στο υπουργείο Άμυνας και εκείνη είναι εργαζόμενη
στον ιδιωτικό τομέα, καθώς ασχολείται με τις αγοραπω-
λησίες στον τουρισμό του yachting. Κατά το παρελθόν η
ίδια είχε περάσει από μεγάλες πολυεθνικές εταιρείες,
όπως η Microsoft, διαθέτοντας μεγάλη πείρα στον ιδιω-
τικό τομέα. 

Ο Γιάννης και η Ειρήνη παντρεύτηκαν σε στενό οικογε-
νειακό κύκλο στην Αθήνα. Είχαν μάλιστα προγραμματίσει
και ένα μεγάλο τραπέζι στα Ανώγεια της Κρήτης για να
γιορτάσουν τη σημαντικότερη μέρα της ζωής τους, όμως
οι καταστροφικές πλημμύρες στην Καρδίτσα οδήγησαν
στην κοινή τους απόφαση να ακυρώσουν το μεγάλο γλέντι
για λόγους πολιτικής ευαισθησίας. 

Ο υφυπουργός άλλωστε έπρεπε να δώσει το «παρών»
στη μάχη της κυβέρνησης εκείνο το διάστημα για τη διά-
σωση των πλημμυροπαθών και εν συνεχεία για την απο-
κατάσταση των καταστροφών. Κάτι που έκανε πράξη με το
αίσθημα ευθύνης που τον διακατέχει.

Στις 24 Δεκεμβρίου ήρθε στη ζωή ο γιος του, ο οποίος
πήρε το όνομα Αχιλλέας. Από τότε η καθημερινότητά του
άλλαξε σε μεγάλο βαθμό. Πλέον αφιερώνει πολλές ώρες
στον γιο του, δεν έχει κοινωνική ζωή, καθώς το παιδί εί-
ναι νεογέννητο, ενώ τα πρωινά κάνει εκείνος τη «βάρ-
δια» της προσοχής του βρέφους. Το συναίσθημα που
νιώθει από την παραμονή Χριστουγέννων μαζί με τη σύ-
ζυγό του είναι μοναδικό, καθώς βιώνει πράγματα που
δεν τα φανταζόταν ποτέ. Έχει ήδη αρχίσει να το βγάζει
βόλτα τα Σαββατοκύριακα παρά το φορτωμένο του πρό-
γραμμα. Σίγουρα η οικογένειά του, η σύζυγος και το παι-
δί του, είναι το παν για εκείνον!

Ο υφυπουργός ακολουθεί το πρόγραμμά του με στρα-
τιωτική πειθαρχία. Ξυπνάει χαράματα για τον γιο του και
μετά πηγαίνει στο υπουργείο, όπου κάθεται αρκετές ώρες
για να ασχοληθεί με τα καθήκοντά του. 

Προτού σας πάω στο πλούσιο αθλητικό παρελθόν και
παρόν του υπουργού, να τονίσω ότι είναι βιβλιοφάγος.
Διαβάζει τουλάχιστον 60 βιβλία τον χρόνο. Ρώτησα μια
συνεργάτιδα του υφυπουργού για την αγάπη του για τα βι-
βλία και μου απάντησε ως εξής: «Δεν φαντάζεσαι πόσο
αγαπάει το διάβασμα. Ένα θα σου πω, ήμασταν σε εξάωρη
πτήση για πολιτικές υποχρεώσεις στο εξωτερικό και διά-
βαζε σε ολόκληρο (!) το ταξίδι…».

Οι συνεργάτες του σε πρόσφατη γιορτή χάρισαν στον
υφυπουργό δύο δώρα: παπούτσια του δικού μας Γιάννη
Αντετοκούνμπο και μια μπλούζα του Λεμπρόν Τζέιμς. Κα-
ταλαβαίνετε πόσο μεγάλη είναι η αγάπη του για το μπά-
σκετ. Από μικρός έπαιζε εκτός από μπάσκετ και πόλο. Το
πόλο μάλιστα ερασιτεχνικά, στη Β’ Εθνική. 

Η ομάδα πέτυχε την άνοδό της στην Α1, αλλά λόγω
σπουδών στην Αμερική δεν μπόρεσε να συνεχίσει. Συ-
νέχισε όμως στο κολεγιακό πρωτάθλημα εκεί! Από τότε
του έχει μείνει η αγάπη του για το κολύμπι, αλλά η συνή-
θεια για καλάθια δεν κόβεται. Άλλωστε, βάζει καθημερι-
νά πολλά... τρίποντα και στη ζωή του και στην πολιτική
του πορεία.

Η οικογένεια, το παιδί του 
και το πάθος για τα αθλήματα

Στιγμιότυπο από τις σπουδές του στο εξωτερικό Η αγάπη του για τους νέους ανθρώπους δεν κρύβεται Η οικογένειά του 

Έδωσε σκληρές μάχες με τη ΔΑΠ-ΝΔΦΚ στα αμφιθέατρα Λατρεύει όσο τίποτα το μπάσκετ Μαζί με τη σύζυγό του στον γάμο τους 

Μαζί με τον πρωθυπουργό Κυριάκο Μητσοτάκη
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Μ
αλλιά κουβάρια έχουν γίνει ΣΥΡΙΖΑ
και ΠΑΣΟΚ μετά την αιφνιδιαστική
κίνηση του Στέφανου Κασσελάκη

να στηρίξει δυναμικά -προαναγγέλλοντας
ακόμη και κομματική πειθαρχία- το νομο-
σχέδιο για τα ομόφυλα ζευγάρια.

Την ώρα που το ΠΑΣΟΚ επιχειρούσε να
πάει το «ντέρμπι στις καθυστερήσεις» προ-
κειμένου να αποκομίσει, όπως υπολόγιζαν,
πολιτικά οφέλη, ο κ. Κασσελάκης με έναν
πολιτικό ελιγμό έσπρωξε το ΠΑΣΟΚ στα
«σχοινιά του ρινγκ» μεταφέροντας την πίεση
στην ηγεσία του προκειμένου να πάρει καθα-
ρή θέση.

Είναι σαφές ότι ο ΣΥΡΙΖΑ μετά την αρχική
αμηχανία και την εσωκομματική περιδίνηση
στην οποία βρίσκεται προχωρά πλέον σε κι-
νήσεις δυναμικής ανασυγκρότησης και κυ-
ρίως σε πρωτοβουλίες που επιχειρούν να
φρενάρουν την πολιτική επέλαση που προ-
ετοιμάζει η Χαριλάου Τρικούπη προς το
εκλογικό του σώμα. Ταυτόχρονα «γκρέμισε
με θόρυβο» τις γέφυρες συνεργασίας που
επιχείρησε να στήσει η εσωκομματική του
αντιπολίτευση και έδωσε το σύνθημα για αυ-
τόνομη πορεία του ΣΥΡΙΖΑ στις ευρωεκλογές
του Ιουνίου.

«Στάση πολιτικής εκμετάλλευσης»
Ο κ. Κασσελάκης με τη συνέντευξή του στο

Star έδειξε ξεκάθαρα την πολιτική του στό-
χευση ασκώντας οξεία κριτική προσωπικά
στον Νίκο Ανδρουλάκη, εγκαινιάζοντας προ-
φανώς ένα μέτωπο με διάρκεια και κορύφω-
ση έως τις ευρωεκλογές.

Σχολιάζοντας την αναφορά Ανδρουλάκη
ότι «δεν θα δέσω τα κορδόνια της ΝΔ», όπως
είχε δηλώσει ο πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ, ο Στέ-
φανος Κασσελάκης ισχυρίστηκε πως «αν η
στάση του πρωθυπουργού είναι μια στάση
πολιτικής δειλίας σε σχέση με την αποχή του
κόμματος του, η στάση του κ. Ανδρουλάκη εί-
ναι μια στάση πολιτικής εκμετάλλευσης. Δη-
λαδή, είναι δυνατόν ο πρόεδρος ενός κόμμα-
τος -και δη προοδευτικού κόμματος- να βα-
σίζεται στην ψήφο του κ. Πλεύρη και του κ.
Βορίδη για να αποφασίσει ο ίδιος τι θα κάνει
σε ζήτημα ανθρώπινων δικαιωμάτων;».

Στη συνέχεια αναφέρθηκε και πάλι στη δή-
λωση Ανδρουλάκη πως με το ΠΑΣΟΚ δεύτε-
ρο κόμμα στις ευρωεκλογές η Χαριλάου Τρι-
κούπη θα αναλάβει πρωτοβουλίες για την
ανασυγκρότηση της Δημοκρατικής Παράτα-
ξης: «Ας βρει πρώτα ο ίδιος την κατάσταση
την οποία αντιμετωπίζει με τον πρωθυπουρ-
γό, ο οποίος τον έχει ως εκβιαζόμενο πρό-
εδρο της ήσσονος αντιπολίτευσης».

Διευκρινίζοντας δε τα περί «εκβιαζόμενου
προέδρου», ανέφερε πως «ο κ. Ανδρουλά-
κης έχει κάνει μήνυση εναντίον του πρωθυ-
πουργού, ο οποίος ήταν πολιτικός προϊστά-
μενος της ΕΥΠ; Είναι αποδεδειγμένο ότι η
ΕΥΠ τον παρακολουθούσε. Για ποιον λόγο

δεν πηγαίνει σε αυτό το επόμενο βήμα, να ξέ-
ρουμε επιτέλους τι τρέχει εκεί;».

Μάλιστα, ο Στέφανος Κασσελάκης αναρω-
τήθηκε «πώς ο ΣΥΡΙΖΑ θεωρητικά θα συν-
διαλλασσόταν με ένα κόμμα το οποίο είναι
υπερχρεωμένο στις τράπεζες και με
έναν πρόεδρο ο οποίος είναι εκβιαζό-
μενος;».

Η οργή της Χαριλάου Τρικούπη ήταν
δεδομένη και απάντησε με μια βιτριο-
λική ανακοίνωση χαρακτηρίζοντας
τον πρόεδρο του ΣΥΡΙΖΑ «Πολάκη
made in USA». Ειδικότερα, η ανακοί-
νωση του ΠΑΣΟΚ ανέφερε: «Ο κ. Αν-
δρουλάκης δέχτηκε προ μηνών τον κ. Κασ-
σελάκη ύστερα από αίτημά του, όπως επέ-
βαλλε ο πολιτικός πολιτισμός, και στο πλαί-
σιο αυτής της συνάντησης του εξήγησε ανα-
λυτικά όλα τα νομικά βήματα στα οποία προ-

έβη ώστε να αποκαλυφθεί πλήρως το σκάν-
δαλο των υποκλοπών. Από τα λεγόμενά του
φαίνεται ότι είτε δεν θέλει είτε δεν μπορεί να
καταλάβει. Ο ένθερμος οπαδός και παρ’ ολί-
γον υπουργός του Κυριάκου Μητσοτάκη κα-

λό θα ήταν να βουτάει τη γλώσσα του
στο μυαλό ώστε να μη θυμίζει τον ψη-
φιακό βούρκο της Νέας Δημοκρα-
τίας. Οι σημερινές (σ.σ.: προχθεσινές)
δηλώσεις του είναι αποκαλυπτικές ότι
πρόκειται για έναν “Πολάκη made in
USA”. Του ευχόμαστε καλό τριήμερο
στις Σπέτσες και του χρόνου στο Μαϊ-
άμι!

ΥΓ.: Αναμένουμε τη δημοσιοποίηση της δα-
νειακής σύμβασης μεταξύ του κ. Κασσελάκη
και του ΣΥΡΙΖΑ, που ελπίζουμε ότι θα συνο-
δεύεται από το αναλυτικό πόθεν έσχες του».

Εσωτερικές αντιδράσεις
Στο μεταξύ, μπορεί στο ΠΑΣΟΚ να καυχι-

ούνται -και δικαίως- για το προοδευτικό πα-
ρελθόν τους σε ό,τι αφορά τους αγώνες τους
για τα ανθρώπινα δικαιώματα και την ισότη-
τα, όμως στις συγκεκριμένες ρυθμίσεις για
τα ομόφυλα ζευγάρια φαίνεται ότι έχουν πέ-
σει στις «ξέρες της μικροπολιτικής».

Η αναταραχή που έχει προκληθεί στο εσω-
τερικό της κυβερνητικής πλειοψηφίας λόγω
των αντιδράσεων «γαλάζιων» στελεχών,
βουλευτών και υπουργών στις επικείμενες
ρυθμίσεις οδήγησε τον ηγετικό πυρήνα του
ΠΑΣΟΚ σε έναν δρόμο μέσω του οποίου εί-
δαν ότι έτσι θα προκαλέσουν πλήγμα στην
κυβερνητική εικόνα.

Η «ρελάνς Κασσελάκη» όμως ανακατεύει
την τράπουλα και πλέον το ΠΑΣΟΚ λογικά θα
πρέπει να αφήσει το «κατενάτσιο» και να ξε-
καθαρίσει τη στάση του. 

Πάντως και στο εσωτερικό του κόμματος
και ειδικά στην Κοινοβουλευτική Ομάδα αρ-
χίζουν και ακούγονται φωνές που αντιτίθεν-
ται στις νέες ρυθμίσεις.

Χαρακτηριστική η περίπτωση του βουλευ-
τή Χίου Σταύρου Μιχαηλίδη, ο οποίος προ-
ανήγγειλε την πρόθεσή του να μην ψηφίσει
το νομοσχέδιο για τα ομόφυλα ζευγάρια.
«Θεωρώ ότι αυτή η κυβερνητική πρωτοβου-
λία είναι μια απόλυτη υποκρισία (…). Θα τα
πούμε στη Βουλή επί της αρχής και εγώ είμαι
στο όχι», είπε ο κ. Μιχαηλίδης μιλώντας στον
ραδιοφωνικό σταθμό «Αλήθεια» της Χίου.
Αξίζει να σημειωθεί ότι ο κ. Μιχαηλίδης, που
είναι και ναύαρχος ε.α. του Λιμενικού Σώμα-
τος, είναι ο πρώτος βουλευτής του ΠΑΣΟΚ
που εκφράζει την αντίθεσή του και, απ’ ό,τι
ακούγεται, θα ακολουθήσουν και άλλες δια-
φοροποιήσεις.

Σφαγή μεταξύ
ΠΑΣΟΚ και ΣΥΡΙΖΑ 

για το «εκβιαζόμενος 
Ανδρουλάκης»

Άστραψαν και βρόντηξαν στη Χαριλάου Τρικούπη για τη σφοδρή
επίθεση Κασσελάκη στον πρόεδρο του Κινήματος 

- Τον... στόλισαν χαρακτηρίζοντάς τον «Πολάκη made in USA» 

του Αντώνη 
Ι. Αντωνόπουλου
aantonopoulos10@gmail.com 
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Η
Πέννυ Δαλαμπούρα, μέλος
του Πολιτικού Συμβουλίου
του ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ και υπο-

ψήφια βουλευτής στις πρόσφατες
εκλογές στην Α’ Θεσσαλονίκης, την
ώρα που στο προσκήνιο της πολιτικής
συζήτησης έχει φουντώσει η αντιπα-
ράθεση για τις ρυθμίσεις που προ-
ωθεί η κυβέρνηση για τα ομόφυλα
ζευγάρια, επιχειρεί με ψυχραιμία να
αποτυπώσει το σκεπτικό που θα έπρεπε να
διέπει αυτές τις ρυθμίσεις. Καταθέτει τις
προϋποθέσεις για να στηρίξει το ΠΑΣΟΚ το
νομοσχέδιο για τα μη κρατικά πανεπιστήμια,
ενώ αναφορικά με τα χαρακτηριστικά που θα
πρέπει να έχει το ευρωψηφοδέλτιο του ΠΑ-
ΣΟΚ, όπως λέει, προκρίνεται το μοντέλο που
εφαρμόστηκε στον Δήμο Αθηναίων.

Οι ευρωεκλογές φαντάζουν ως ένα ορό-
σημο που θα καθορίσει πολιτικές εξελί-
ξεις για την επόμενη μέρα στο τοπίο της
Κεντροαριστεράς. Ποιες είναι οι προ-
ϋποθέσεις για τη σύνθεση ή ακόμη και
τη συνεργασία πολιτικών δυνάμεων;

Το αποτέλεσμα των ευρωπαϊκών εκλογών συ-
νιστά στην πραγματικότητα ένα πολύ κρίσιμο
σταυροδρόμι για την πορεία της χώρας. Και
αυτό γιατί οι πολίτες θα πρέπει να αποφασί-
σουν αν θέλουν η χώρα να ακολουθήσει την
πορεία που έχουν χαράξει για αυτούς ο Κυ-
ριάκος Μητσοτάκης και οι συντηρητικές του
επιλογές ή με απαρχή τις ευρωεκλογές να
υπάρξει επιτέλους μια εναλλακτική. Πιστεύω
βαθιά -και αυτό άλλωστε είναι και το υγιές-
ότι η χώρα έχει ανάγκη από ένα προοδευτικό
ανάχωμα που δεν μπορεί παρά να είναι το
ΠΑΣΟΚ. Εμείς θα γίνουμε η εναλλακτική πρό-
ταση διακυβέρνησης της χώρας απέναντι στη
ΝΔ. Για να συμβεί όμως αυτό ξέρουμε ότι θα
πρέπει να δημιουργήσουμε ευρύτερες συναι-
νέσεις στον προοδευτικό κόσμο. Οι συναινέ-

σεις αυτές είναι προφανές ότι δεν θα
είναι αποτέλεσμα συμφωνιών κορυ-
φής και μεταγραφών αεροδρομίου,
αλλά ζυμώσεων και συνομιλιών στη
βάση της κοινωνίας, στους φορείς της
Τοπικής Αυτοδιοίκησης, στα επιμελη-
τήρια και στα συνδικάτα, σε κάθε δομή
κοινωνικής δικτύωσης και οργάνω-
σης. Και φυσικά θα γίνει στο επίπεδο
της σύνθεσης των ιδεών και όχι του

διαμελισμού της εξουσίας σε καρέκλες και
σέχτες. Μόνο έτσι θα μπορέσουμε να πείσου-
με ότι όχι μόνο θέλουμε αλλά και μπορούμε
να φέρουμε και να εκπροσωπήσουμε ένα άλ-
λο παράδειγμα στην πολιτική ζωή του τόπου.
Οι ιδέες πάνω από τα πρόσωπα και η πολιτική
πάνω από τους πολιτικούς. 

Ποια πρέπει να είναι τα χαρακτηριστικά
των προσώπων που θα πλαισιώσουν το
ευρωψηφοδέλτιο του ΠΑΣΟΚ;

Νομίζω ότι θα ακολουθήσουμε και πάλι το
πετυχημένο μοντέλο των αυτοδιοικητικών
εκλογών. Θα επιλέξουμε για το ψηφοδέλτιο
άτομα όχι μόνο με μεγάλη εμπειρία στους
κοινωνικούς και πολιτικούς αγώνες αλλά και
με βαριά βιογραφικά και ευρωπαϊκή εμπει-
ρία. Άτομα που θα έρθουν να δώσουν και όχι
να πάρουν από την πολιτική. Άτομα που θα
σηματοδοτούν για την κοινωνία την ανανέω-
ση που κάνουμε πράξη τα τελευταία χρόνια
υπό την ηγεσία του Νίκου Ανδρουλάκη με
κριτήριο όχι την ηλικία αλλά κυρίως την αντί-
ληψη, ιδιαίτερα για τους ευρωπαϊκούς θε-
σμούς. Είναι κρίσιμο σταυροδρόμι αυτές οι
εκλογές για την ευρωπαϊκή όχι απλώς διεύ-
ρυνση αλλά και ουσιαστική ολοκλήρωση και
θα πρέπει οι προοδευτικές δυνάμεις να εκ-
προσωπηθούν από άτομα που θα μπορέσουν
να κάνουν πράξη όλα τα διακυβεύματα της
επόμενης πενταετίας. Εμείς έχουμε αυτό το
πολιτικό προσωπικό.

Το πρώτο μέτωπο για τη νέα χρονιά φαί-
νεται ότι θα ανοίξει με το νομοσχέδιο για
τα μη κρατικά πανεπιστήμια. Το ΠΑΣΟΚ
θέτει ως βασικό όρο την καθαρότητα της
ενίσχυσης του δημόσιου πανεπιστημί-
ου. Ποιες είναι οι ρυθμίσεις που θα δί-
νουν ξεκάθαρα αυτή την προοπτική;

Το ΠΑΣΟΚ δεν πορεύτηκε ποτέ με παρωπίδες

και συμπλέγματα. Έχουμε πει ότι δεν θα γί-

νουμε εμπόδιο στα μη κρατικά πανεπιστήμια,

αρκεί να υπάρχουν δύο προϋποθέσεις. Η

ίδρυση και η λειτουργία των μη κρατικών πα-

νεπιστήμιων να υπόκεινται σε συγκεκριμένες

προδιαγραφές, όπως των αντίστοιχων ιδρυ-

μάτων άλλων ευρωπαϊκών πανεπιστήμιων

και παράλληλα να στηρίζεται ανάλογα το δη-

μόσιο πανεπιστήμιο με δυναμικό, πόρους και

χρηματοδοτικά εργαλεία. Η Παιδεία είναι το

μεγαλύτερο και το κατ’ εξοχήν εργαλείο κοι-

νωνικής κινητικότητας. Για εμάς η ισότιμη

ποιοτική πρόσβαση στην Παιδεία είναι υπο-

χρέωση της Πολιτείας και δικαίωμα κάθε πο-

λίτη. Με βάση αυτήν τη βασική συλλογιστική

θα πορευτούμε στο συγκεκριμένο ζήτημα. 

Γύρω από τις επικείμενες ρυθμίσεις για
τα ομόφυλα ζευγάρια έχει κυριαρχήσει
ένας έντονος διάλογος που σε ορισμέ-
νες εκφάνσεις του διχάζει κοινωνία και
πολιτικούς. Ποιο πρέπει να είναι το σκε-
πτικό αυτών των ρυθμίσεων;

Το οικογενειακό δίκαιο ήταν πάντα ένα ση-

μείο όπου φαινόταν η προοδευτική αντίλη-

ψη του ΠΑΣΟΚ. Ήταν το ΠΑΣΟΚ που ψήφι-

σε την κατάργηση της μοιχείας από τα ποι-

νικά αδικήματα, που κατήργησε τον θεσμό

της προίκας, που θέσπισε τον πολιτικό γά-

μο. Πρόσφατα ήταν το ΠΑΣΟΚ που υπερψή-

φισε το σύμφωνο συμβίωσης για τα ομόφυ-

λα ζευγάρια που είχε φέρει ο ΣΥΡΙΖΑ, όταν

οι βουλευτές της ΝΔ έκαναν τους «Ποντί-

ους Πιλάτους». Το σκεπτικό των ρυθμίσεων

πρέπει να έχει πρόδηλα τον σεβασμό των

ανθρωπίνων δικαιωμάτων του κάθε πολίτη

αυτής της χώρας αλλά και την προάσπιση

του συμφέροντος των παιδιών, που είναι

επίσης μια πολύ μεγάλη συζήτηση. Δεν γί-

νεται να δημιουργούμε ως κοινωνία δια-

κρίσεις με βάση τον σεξουαλικό προσανα-

τολισμό και η αναγνώριση του γάμου είναι

σαφώς προς την κατεύθυνση της εξάλει-

ψής τους. Δεν έχουν όμως όλοι οι βουλευ-

τές της συμπολίτευσης την ίδια άποψη και

στη θέση του κ. Μητσοτάκη δεν θα στοιχη-

μάτιζα ότι το νομοσχέδιο θα υπερψηφιστεί

από την κοινοβουλευτική του ομάδα. Δυ-

στυχώς η ΝΔ και προσωπικά ο πρωθυ-

πουργός δεν έχουν πείσει ότι πίσω από το

δικό τους σκεπτικό είναι όντως η υπερά-

σπιση των δικαιωμάτων μιας ομάδας συμ-

πολιτών μας και όχι απλώς η καλλιέργεια

του προφίλ ενός «ντεμέκ» μεταρρυθμιστή

πρωθυπουργού. 

Πέννυ Δαλαμπούρα
Μέλος ΠΣ ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ

«Το ΠΑΣΟΚ 
δεν πορεύτηκε 
ποτέ με παρωπίδες 
και συμπλέγματα»

στον Αντώνη 
Ι. Αντωνόπουλο

aantonopoulos10@gmail.com 



Ο
Τούρκος πρόεδρος Ρετζέπ Ταγίπ
Ερντογάν επέκρινε τα χτυπήματα
των Αμερικανών και της Μεγάλης

Βρετανίας σε στόχους των ανταρτών Χούθι
στην Υεμένη, τα οποία χαρακτήρισε δυσανά-

λογη χρήση βίας και κατη-
γόρησε τις δύο νατοϊκές χώ-
ρες ότι προσπαθούν να με-
τατρέψουν την Ερυθρά Θά-
λασσα σε «θάλασσα από αί-
μα». 

Παρά το γεγονός ότι η
Τουρκία είναι μέλος του ΝΑ-
ΤΟ, επέκρινε σφόδρα το Ισ-

ραήλ για τον πόλεμό του στη Γάζα που έχει
στόχο την εξάλειψη της παλαιστινιακής τρο-
μοκρατικής οργάνωσης Χαμάς και έχει επι-
κρίνει κατ’ επανάληψη δυτικές χώρες για την
υποστήριξη της εκστρατείας του Ισραήλ.
«Χρησιμοποιήθηκε δυσανάλογη δύναμη. Το
Ισραήλ κάνει το ίδιο στην Παλαιστίνη. Η Βρε-
τανία μαζί με τις ΗΠΑ έκαναν ένα βήμα σε
αυτή τη διαδικασία».

Ο Ερντογάν είπε πως «η Άγκυρα έχει
ακούσει από διάφορους διαύλους πως οι
Χούθι διεξάγουν μια πολύ επιτυχή άμυνα-
απάντηση εναντίον των Ηνωμένων Πολιτει-
ών και της Βρετανίας», προσθέτοντας πα-
ράλληλα πως το Ιράν εξετάζει «πώς μπορεί
να προστατεύσει τον εαυτό του από όλα αυτά
που συμβαίνουν».

«Δεν είναι τρομοκράτες»
Ο Ερντογάν συνεχίζει να υπερασπίζεται τη

Χαμάς, σε αντίθεση με τους δυτικούς ηγέτες,
οι οποίοι δεν θέλουν να έχουν καμία σχέση

με τους αντάρτες που ευθύνονται για την
αποτρόπαιη δολοφονία χιλιάδων Ισραηλι-
νών, ή ακόμη και με πολλούς ισχυρούς Άρα-
βες, οι οποίοι επιπλήττουν το Ισραήλ αλλά
ελπίζουν σιωπηλά ότι ο πόλεμος θα σημάνει
το τέλος της οργάνωσης. 

Ο Ερντογάν λέει ότι η Χαμάς δεν είναι τρο-
μοκράτες αλλά «μουτζαχεντίν», δηλαδή ιε-
ροί πολεμιστές. Ο Τούρκος πρόεδρος έχει

επενδύσει όλη του την πολιτική ατζέντα στην
υπεράσπιση της Χαμάς και τη Γάζα, κατηγο-
ρώντας την Ευρώπη για υποκρισία χτίζοντας
το δικό του αφήγημα στην Τουρκία. Σύμφω-
να με μια πρόσφατη δημοσκόπηση, το 76%
των Τούρκων τάσσεται στο πλευρό των Πα-
λαιστινίων, σε σύγκριση με μόλις το 5% που
τάσσεται στο πλευρό του Ισραήλ. 

«Τίποτα δεν φτιάχνει τη μέρα του Ερντογάν

όσο η ευκαιρία να διεκδικήσει το ηθικό πλε-
ονέκτημα, να αναδειχθεί σε ηγέτη του μου-
σουλμανικού κόσμου και να τα βάλει με τη
Δύση», έγραψε πρόσφατα σε ανάλυση ο «E-
conomist». Σύμφωνα με το έγκυρο περιοδι-
κό, η σχέση της Τουρκίας με τη Δύση είναι
εξαιρετικά σημαντική και είναι μια χώρα που
τραβάει πολύ περισσότερο τα βλέμματα, κα-
θώς είναι μέλος της Βορειοατλαντικής Συμ-
μαχίας και έχει φιλοδοξία να γίνει κάποτε
μέλος της Ευρωπαϊκής Ένωσης, τουλάχι-
στον θεωρητικά. 

«Δυο μέτρα και δυο σταθμά»
Οι εξελίξεις στην Γάζα όμως ενισχύουν το

επιχείρημα του Ερντογάν ότι η Τουρκία πρέ-
πει να χαράξει τη δική της πορεία, καθώς «η
Δύση λειτουργεί με δύο μέτρα και δύο σταθ-
μά» όπως αφήνει να εννοηθεί. «Δεν μπορεί
να κατηγορούν την Άγκυρα για δημοκρατική
εκτροπή τα κράτη που απαγορεύουν φιλο-
παλαιστινιακές διαδηλώσεις ή να μιλούν για
ανθρώπινα δικαιώματα όταν στη Γάζα πεθαί-
νουν άμαχοι», υποστηρίζει το τουρκικό
αφήγημα. 

Η Γάζα δεν έχει σημασία για την Τουρκία
με τον ίδιο τρόπο που έχει σημασία για μεγά-
λο μέρος του αραβικού κόσμου. Με εξαίρεση
μια ηχηρή θρησκευτική μειονότητα, η οποία
θεωρεί ότι η σύγκρουση την αφορά, οι πε-
ρισσότεροι Τούρκοι δεν ταυτίζονται με τους
Παλαιστίνιους, σε αντίθεση με τους περισσό-
τερους Άραβες. Αλλά η μεγαλύτερη πλει-
οψηφία, συμπεριλαμβανομένης της κοσμι-
κής αντιπολίτευσης, τρέφει συμπάθεια για τη
δράση τους. 
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«Πλάτη» Ερντογάν στους αντάρτες Χούθι

Ο Τούρκος πρόεδρος, μετά τη στήριξη στη Χαμάς, τώρα κατηγορεί
ΗΠΑ και Βρετανία για την επίθεση στους πειρατές, υποστηρίζοντας ότι
«η Δύση θέλει να μετατρέψει την Ερυθρά Θάλασσα σε λίμνη αίματος»

Ο υπουργός Εξωτερικών Γιώργος Γεραπετρίτης κατά τη
διάρκεια της επίσκεψής του στο Ριάντ έδωσε συνέντευ-
ξή στο Arab News: «Η διεθνής κοινότητα πρέπει να
ενισχύσει την ανθρωπιστική της βοήθεια στη
Γάζα και παράλληλα να επιταχύνει τη συζήτηση
σχετικά με τη διακυβέρνησή της μετά τον πόλεμο». 

Ο κ. Γεραπετρίτης σημείωσε πως ο στόχος της κυ-
βέρνησης είναι διττός: «Πρώτον, πρέπει να ενισχυθεί
περαιτέρω η ανθρωπιστική βοήθεια, πράγμα που σημαίνει
πρώτα να δημιουργηθούν ανθρωπιστικοί διάδρομοι και στη
συνέχεια να ενεργοποιηθούν περαιτέρω σημεία ελέγχου από
τα οποία θα μπορούσε να περάσει η ανθρωπιστική βοήθεια».

Δεύτερον, είπε, «προσπαθούμε να ασκήσουμε πίεση όχι
μόνο στο Ισραήλ αλλά και στη διεθνή κοινότητα, διότι πρέπει
να επιταχύνουμε αυτή τη συζήτηση σχετικά με τη μεταπολε-
μική κατάσταση». «Είναι σημαντικό να παράσχουμε περαιτέ-

ρω νομιμοποίηση στην Παλαιστινιακή Αρχή, διότι μετά τον
πόλεμο θα πρέπει να έχουμε κάποιον αξιόπιστο συνο-

μιλητή από την πλευρά των Παλαιστινίων», επισή-
μανε και πρόσθεσε: «Είναι αυτονόητο ότι πρέπει
να έχουμε μια ισχυρή διοίκηση στη Γάζα, η οποία
θα προέρχεται από τον ίδιο τον παλαιστινιακό λαό,

αλλά προφανώς θα είναι αποστασιοποιημένη από
κάθε μορφή τρομοκρατίας».

«Επιτακτική ανάγκη η κατάπαυση του πυρός»
Ακόμη επεσήμανε ότι η κατάπαυση του πυρός στη Γάζα εί-

ναι επιτακτική ανάγκη για να αποφευχθεί η κλιμάκωση της
σύγκρουσης σε περιφερειακό πόλεμο. «Πλέον υπάρχει μια
αυξανόμενη ανησυχία για τη διάχυση της κατάστασης, τόσο
στην Ερυθρά Θάλασσα όσο και στο βόρειο Ισραήλ και τον Λί-
βανο. Εργαζόμαστε σκληρά, προκειμένου να προσπαθήσου-

με να περιορίσουμε τις εχθροπραξίες», διευκρίνισε και συμ-
πλήρωσε πως μια διεθνής σύνοδος κορυφής, στην οποία θα
συμμετείχαν οι Ισραηλινοί και οι Παλαιστίνιοι μαζί με τα περι-
φερειακά κράτη, θα βοηθούσε στην επιτάχυνση της αναζήτη-
σης μόνιμων λύσεων.

Επίσης, υπογράμμισε ότι θα πρέπει να ασκηθεί πίεση στο
Ισραήλ για να περιοριστεί ο αριθμός των θυμάτων μεταξύ των
αμάχων στη Γάζα. Όταν εξασφαλιστεί συμφωνία κατάπαυσης
του πυρός στη Γάζα, ο κ. Γεραπετρίτης δήλωσε ότι η διεθνής
κοινότητα θα πρέπει να στρέψει την προσοχή της στην επίλυ-
ση του ισραηλινοπαλαιστινιακού ζητήματος, αναζωπυρώνον-
τας τις προσπάθειες για τη δημιουργία ενός ανεξάρτητου πα-
λαιστινιακού κράτους δίπλα στο Ισραήλ.

«Πρέπει να προωθήσουμε ενεργά τη λύση των δύο κρατών.
Είναι, ωστόσο, απαραίτητο ταυτόχρονα να εξασφαλίσουμε
μια βιώσιμη ειρήνη», διευκρίνισε.

Γεραπετρίτης στο Arab News: «Επιτάχυνση της συζήτησης 
για τη διακυβέρνηση της Γάζας μετά τον πόλεμο»
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Σ
ε άρθρο μας τον Ιούνιο του 2022 με τίτλο «Στις καλέν-
δες ο παγκόσμιος φόρος για τις πολυεθνικές - Το
2024 και βλέπουμε» επισημάναμε με νόημα ότι «το

λόμπι των πολυεθνικών επιχειρεί με κάθε τρόπο να αναβάλει
για το 2024 και βλέπουμε την επιβολή παγκόσμιου ελάχιστου
συντελεστή φορολογίας εταιρειών ύψους τουλάχιστον 15%»
(www.notismarias.gr, 6/6/2022).

Όπερ και εγένετο, μιας και η σχετική νομοθεσία της ΕΕ
ισχύει από 1/1/2024.

Μάλιστα στην Ελλάδα με εξαιρετική καθυστέρηση και
αφού παρήλθε και η καταληκτική προθεσμία της 31ης Δε-
κεμβρίου 2023 που είχε τεθεί από την ίδια τη νομοθεσία της
ΕΕ, τελικά η κυβέρνηση αποφάσισε τις προσεχείς ημέρες να
καταθέσει στη Βουλή το σχέδιο νόμου για την ενσωμάτωση
της Οδηγίας 2022/2523/ΕΕ η οποία επιβάλλει συμπληρωμα-
τικό φόρο 15% στις πολυεθνικές επιχειρήσεις και στις θυγα-
τρικές τους οι οποίες δραστηριοποιούνται στην Ελλάδα με
έσοδα άνω των 750 εκατ. ευρώ και οι οποίες ως γνωστόν
αποκομίζουν τεράστια υπερκέρδη. 

Είναι δε χαρακτηριστικό ότι «στην Ελλάδα, με στοιχεία του
2022, υπάρχουν 19 ελληνικοί επιχειρηματικοί όμιλοι και
900-950 θυγατρικές ξένων ομίλων που ξεπερνούν σε ενο-
ποιημένο τζίρο τα 750 εκατ. ευρώ» (www.kathimerini.gr,
10/1/2024). 

Το ζήτημα της επιβολής φορολογίας εις βάρος των πολυε-
θνικών και δη στις χώρες όπου τελικά αποκομίζουν τα κέρδη
τους είχαμε την ευκαιρία να θέσουμε με ομιλίες μας στην
Ολομέλεια του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου στο Στρασβούργο
τόσο τον Ιούλιο του 2015 (www.neakriti.gr, 22/7/2015) όσο
και τον Δεκέμβριο 2015, οπότε είχαμε επισημάνει ότι «με τις
ενδοομιλικές συναλλαγές, άλλωστε, οι πολυεθνικές εταιρεί-
ες μπόρεσαν να φοροαποφεύγουν, με αποτέλεσμα τα κέρδη
τους να φορολογούνται με ελάχιστους συντελεστές σε αντί-
στοιχους φορολογικούς παραδείσους. Φυσικά, αυτό είχε
σαν αποτέλεσμα μείωση των φορολογικών εσόδων στις χώ-
ρες στις οποίες πραγματοποιούν τα κέρδη τους» (www.no-
tismarias.gr, 15/12/2015).

Ειδικότερα η φοροαποφυγή από πολυεθνικές έχει ως
αποτέλεσμα μηδενικά φορολογικά έσοδα για τα κέρδη που
έχουν σε ευρωπαϊκές δικαιοδοσίες και διάβρωση της εθνι-
κής φορολογικής βάσης. Επιπλέον οι εταιρείες αυτές μέσω
των ενδοομιλικών συναλλαγών αποφεύγουν την καταβολή

φόρων για τα κέρδη τους δημιουργώντας έτσι κοινωνικές
ανισότητες και επηρεάζοντας αρνητικά τους προϋπολογι-
σμούς των κρατών. 

Η έκταση της φοροδιαφυγής και της φοροαποφυγής εκτι-
μάται στο 1,3 τρισ. ευρώ ετησίως παγκόσμια και σε 50-70 δισ.
ευρώ ετησίως στα κράτη-μέλη της Ένωσης, ενώ ο ΟΟΣΑ το
2017 εκτιμούσε ότι η απώλεια των εσόδων σε παγκόσμιο επί-
πεδο ανερχόταν σε 4% έως 10% των συνολικών εσόδων από τη
φορολογία εισοδήματος.

Επιπλέον, σύμφωνα με έρευνες, οι μικρομεσαίες επιχει-
ρήσεις της Ευρώπης πληρώνουν κατά μέσο όρο 30% περισ-
σότερο φόρο από τις πολυεθνικές επιχειρήσεις, με αποτέλε-
σμα να στρεβλώνεται εις βάρος τους ο ανταγωνισμός και να
οδηγούνται σε απώλειες θέσεων εργασίας. 

Όπως έχω επισημάνει καθ’ όλη τη διάρκεια της θητείας
μου στο Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο το ζήτημα του φορολογι-
κού dumping και των φορολογικών παραδείσων αποτέλεσε
σημαντικό αντικείμενο διαβούλευσης, παρότι βέβαια όταν η
όλη υπόθεση ερχόταν «στο διά ταύτα» για συζήτηση στην
Ολομέλεια της Ευρωβουλής αρκετοί που σήμερα πανηγυρί-
ζουν εν Ελλάδι αλλά και «εις τας Ευρώπας» έλαμπαν διά της
απουσίας τους. 

Μιλώντας στην Ολομέλεια του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου
στις 14/11/2017, στο Στρασβούργο για τα περίφημα «Paradise
Papers» και την αναγκαιότητα πάταξης της φοροδιαφυγής,
επισήμανα μεταξύ άλλων ότι πρέπει να θεσπιστεί νομοθεσία,
προκειμένου να αναγκαστούν οι πολυεθνικές να σταματή-
σουν να στρέφονται σε φορολογικούς παραδείσους και τα
κέρδη κάθε εταιρείας, υποχρεωτικά, να φορολογούνται εκεί
όπου πραγματοποιούνται (www.notismarias.gr, 14/11/2017).

Επιπλέον όπως τόνισα και στις 14/3/2018 σε παρέμβασή
μου στην Ολομέλεια του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου «εταιρι-
κή κοινωνική ευθύνη σημαίνει ότι οι επιχειρήσεις πρέπει να
φορολογούνται εκεί όπου βγάζουν τα κέρδη και φυσικά αυτό
δεν συμβαίνει, διότι οι πολυεθνικές αξιοποιούν τους φορο-
λογικούς παραδείσους και έτσι φοροδιαφεύγουν και φοροα-
ποφεύγουν» (www.notismarias.gr, 14/3/2018).

Η πανδημία και οι συνακόλουθες αυξημένες κρατικές δα-
πάνες για την ενίσχυση της οικονομίας έθεσαν πλέον επί τά-
πητος το ζήτημα της αύξησης των φορολογικών εσόδων των
διαφόρων κρατών.

Μετά την πρωτοβουλία Μπάιντεν να βάλει χέρι στο ζήτημα
της φοροαποφυγής των πολυεθνικών (www.bloomberg.com,
15/4/2021), πρωτοβουλία η οποία εντάσσεται βέβαια στο πλαί-
σιο του γνωστού «America is back», είχαμε την απόφαση των
G7 στην Κορνουάλη της Αγγλίας για την επιβολή ελάχιστου
φορολογικού συντελεστή 15% στα κέρδη των πολυεθνικών
(www.bbc.com, 5/6/2021).

Έτσι από τον Ιούνιο του 2021 ξεκίνησε η σχετική πρωτο-
βουλία του ΟΟΣΑ για τη φορολόγηση των πολυεθνικών κο-
λοσσών (www.naftemporiki.gr, 1/7/2021). Επρόκειτο για μια
πρωτοβουλία την οποία δρομολόγησαν τουλάχιστον 130 χώ-
ρες-μέλη του Οργανισμού με στόχο τη θεσμοθέτηση ενός νέ-
ου πλαισίου φορολογίας που στη συνέχεια διαμορφώθηκε
σε νομικά δεσμευτικό κείμενο μετά από σκληρές διαπραγ-
ματεύσεις στον ΟΟΣΑ. 

Στη συνέχεια οι υπουργοί οικονομικών των G20 με τη σει-
ρά τους ζήτησαν και αυτοί να μπει φραγμός στη φοροαποφυ-
γή των πολυεθνικών κολοσσών (www.france24.com,
10/7/2021).

Ακολούθησε στις 8 Οκτωβρίου 2021 η τελική συμφωνία
σε επίπεδο ΟΟΣΑ με πολλές εξαιρέσεις και αστερίσκους
υπέρ των πολυεθνικών, για να πάρει στη συνέχεια τη σκυ-
τάλη η Ευρωπαϊκή Επιτροπή, η οποία στις 22/12/2021 κα-
τέθεσε την παραπάνω Πρόταση Οδηγίας του Συμβουλίου
«σχετικά με την εξασφάλιση παγκόσμιου ελάχιστου επι-
πέδου φορολογίας των πολυεθνικών ομίλων στην Ένωση»
(COM(2021) 823 final).

Η παραπάνω Πρόταση της Ευρωπαϊκής Επιτροπής με
503 ψήφους υπέρ, 46 ψήφους κατά και 48 αποχές εγκρί-
θηκε από την Ολομέλεια του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου
στις 19 Μαΐου 2022.

Τέλος, το Συμβούλιο της ΕΕ στις 14 Δεκεμβρίου 2022 κα-
τέληξε σε συμφωνία επί του αναθεωρημένου από
25/11/2023 κειμένου της Οδηγίας 2022/2523/ΕΕ που δημο-
σιεύθηκε στην Επίσημη Εφημερίδα της ΕΕ στις 22 Δεκεμβρί-
ου 2022, τάσσοντας κατά τα ανωτέρω στα κράτη-μέλη ως
προθεσμία ενσωμάτωσής της στις έννομες τάξεις τους την
31η Δεκεμβρίου 2023.

Οψόμεθα λοιπόν για τη συνέχεια, καθώς ο ΟΟΣΑ εκτιμά
την ετήσια απώλεια εσόδων, για τις φορολογικές αρχές, από
τις πρακτικές των πολυεθνικών «σε τουλάχιστον 150-200
δισ. δολάρια ή περίπου το 6% των εσόδων των κρατών, από
φορολογία εισοδήματος εταιρειών, παγκοσμίως»
(www.kathimerini.gr, 17/12/2023).

Το γεγονός πάντως ότι διάφορες αμερικανικές πολυεθνι-
κές «μετρ της φοροαποφυγής» έσπευσαν ήδη ευθύς εξαρ-
χής να χαιρετίσουν την τότε προκαταρκτική συμφωνία
(www.efsyn.gr, 7/6/2021) της Κορνουάλης δεν ήταν καλά
μαντάτα. 

Άλλωστε σύμφωνα με ανακοίνωση του υπουργείου Οικο-
νομικών, «με τα δεδομένα του 2022, υπολογίζεται πως τα
επιπλέον φορολογικά έσοδα που θα συγκεντρωθούν θα
ανέρχονται σε έως 80 εκατ. ευρώ και θα προέλθουν από τις
επιχειρήσεις εκείνες που εντέλει φορολογούνται με πραγ-
ματικό φορολογικό συντελεστή κάτω του 15%, εξαιτίας του
αθέμιτου φορολογικού ανταγωνισμού» (www.taxheaven.gr,
9/1/2024).

Άνθρακες λοιπόν ο θησαυρός, τουλάχιστον για την Ελλάδα. 

Άνθρακες ο θησαυρός από τον πολυδιαφημισμένο
παγκόσμιο φόρο για τις πολυεθνικές 
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Με ταχείς ρυθμούς υλοποιούμε
το πρόγραμμά μας

H
κυβέρνηση της Νέας Δημοκρατίας και ο πρωθυπουργός Κυριάκος Μη-
τσοτάκης συνεχίζουν με αμείωτη ένταση τη σκληρή δουλειά, υλοποιών-
τας τις προγραμματικές δεσμεύσεις μας σε κάθε πεδίο πολιτικής, πάντα

με κεντρικό στόχο τη βελτίωση της καθημερινότητας όλων των Ελληνίδων και των
Ελλήνων.

Η χώρα μας καταγράφει σημαντική αναπτυξιακή δυναμική μετά από πολλά
χρόνια. Το 2023 ανέκτησε μετά από 14 χρόνια την επενδυτική βαθμίδα, σημείωσε
τον τρίτο υψηλότερο ρυθμό ανάπτυξης στην Ευρωπαϊκή Ένωση, κατέγραψε μεί-
ωση της ανεργίας, πέτυχε πρωτογενές πλεόνασμα, μείωσε το δημόσιο χρέος της
ως προς το ποσοστό του ΑΕΠ και αύξησε σε σημαντικό βαθμό τις επενδύσεις ενι-
σχύοντας τις τοπικές κοινωνίες.

Για το 2024 στόχος μας, όπως αποτυπώθηκε άλλωστε και στον προϋπολογι-
σμό, είναι η άσκηση μιας αναπτυξιακής πολιτικής με παράλληλη εφαρμογή κοι-

νωνικά ευαίσθητων πολιτικών. Με αυξήσεις στους μισθούς
των δημοσίων υπαλλήλων, άρση του παγώματος των τριετιών
στους μισθωτούς, αύξηση του επιδόματος μητρότητας για
τους ελεύθερους επαγγελματίες και τους αγρότες, αύξηση του
αφορολόγητου για οικογένειες με παιδιά, αύξηση 8% του Ελά-
χιστου Εγγυημένου Εισοδήματος από τον Δεκέμβριο του 2023
και νέα αύξηση των συντάξεων από 1/1/2024. Επιπλέον, μετα-
ξύ άλλων, ενισχύεται η χρηματοδότηση των νοσοκομείων και
διοχετεύονται περισσότεροι πόροι στην Παιδεία. Χτίζουμε μια
οικονομία με μεγαλύτερη εξωστρέφεια που δημιουργεί ακό-
μη περισσότερες θέσεις εργασίας και αξιοποιεί το πολύτιμο
στελεχικό δυναμικό της, δίνοντάς του ευκαιρίες να δημιουρ-
γήσει και να πετύχει στη χώρα μας.

Στο ξεκίνημα του 2024, με ταχείς ρυθμούς συνεχίζουμε μια
σειρά μεταρρυθμίσεων. Χαρακτηριστικά αναφέρω το νομοσχέδιο της επιστολικής
ψήφου, μια εξαιρετικά μεγάλη τομή που δίνει τη δυνατότητα σε όλους τους Έλλη-
νες πολίτες, είτε βρίσκονται στην Ελλάδα είστε στο εξωτερικό, οι οποίοι είναι εγ-
γεγραμμένοι στους εκλογικούς καταλόγους, να ψηφίσουν στις ευρωεκλογές του
ερχόμενου Ιουνίου. Μια μεγάλη δημοκρατική κατάκτηση που ικανοποιεί ένα πά-
γιο αίτημα του παγκόσμιου Ελληνισμού.

Επιπλέον, μια ιστορική μεταρρύθμιση που πολλά χρόνια βρίσκεται στον δημό-
σιο διάλογο και τώρα η κυβέρνησή μας ετοιμάζεται να κάνει πράξη, αποτελεί το
νομοσχέδιο για την ενίσχυση του δημόσιου πανεπιστημίου, παράλληλα με τη δυ-
νατότητα λειτουργίας μη κρατικών, μη κερδοσκοπικών ιδρυμάτων. Η μεταρρύθ-
μιση αυτή συνοδεύεται από τολμηρές αλλαγές για τη λειτουργία και στήριξη του
δημόσιου πανεπιστημίου και από αυστηρές και υψηλές προδιαγραφές που τίθεν-
ται για τα μη κρατικά, μη κερδοσκοπικά παραρτήματα ξένων πανεπιστημιακών
ιδρυμάτων που θα εγκατασταθούν στη χώρα μας. 

Δεν θα μπορούσα να μην αναφερθώ και στις μεγάλες μάχες που δίνουμε, από
την αρχή της εισαγόμενης πληθωριστικής κρίσης, για την αντιμετώπιση της ακρί-
βειας που πλήττει όλα τα νοικοκυριά. Η κυβέρνησή μας έχει προχωρήσει σε μια
σειρά παρεμβάσεων για την ενίσχυση των πολιτών και προφανώς θα συνεχίσου-
με να το κάνουμε. Και βέβαια έχουμε εντατικοποιήσει τους ελέγχους και ξεκαθα-
ρίσει ότι φαινόμενα κερδοσκοπίας και αθέμιτων εμπορικών πρακτικών δεν θα γί-
νονται ανεκτά.

Κλείνοντας, θα ήθελα να τονίσω ότι καθημερινά όλες μας οι προσπάθειες, το
έργο μας στοχεύει σε μια κοινωνία συνεκτική. Μια κοινωνία που θα συγκλίνει με
την Ευρώπη σε όλα τα πεδία πολιτικών και ένα ισχυρό κράτος που εκσυγχρονίζε-
ται διαρκώς, ξεπερνάει παθογένειες και στρεβλώσεις και ανταποκρίνεται επαρ-
κώς στις προκλήσεις των καιρών πάντα προς όφελος όλων των Ελληνίδων και των
Ελλήνων.

H
έννοια του start up, ελληνιστί
της νεοφυούς επιχειρηματικό-
τητας, αποτελεί ένα από τα

ισχυρότερα trends παγκοσμίως. Στη
χώρα μας γνωρίζει ιδιαίτερη ανάπτυξη
την τελευταία δεκαετία, με σημαντικά
παραδείγματα επιχειρηματικής ολο-
κλήρωσης και εμπορικής επιτυχίας. Ta-
xibeat, Workable, Viva Wallet, Softo-
motive είναι οι πρώτες που σκεφτόμα-
στε όταν μιλάμε για επιτυχία.

Περίπου 730 τέτοιου είδους επιχειρή-
σεις καταγράφονται, 6 στις 10 έχουν ηλι-
κία μικρότερη του 1 έτους και 6 στις 10
είναι ΙΚΕ. Σχεδόν οι μισές βρίσκονται
στο στάδιο της «σποράς» (seed) του επι-
χειρηματικού πλάνου τους.
Πρόκειται για το μεγαλύτερο πο-
σοστό στην Ευρώπη (μέσος
όρος 22%), ενώ μόνο ένα 9% βρί-
σκεται σε στάδιο ανάπτυξης
(growth stage: ευρωπαϊκός μέ-
σος όρος 24%). Μέχρι τις αρχές
του 2023, ο συνολικός αριθμός
εργαζομένων ξεπερνούσε τις
7.000, με τη συνολική αξία του
οικοσυστήματος να είναι πάνω
από 8 δισ. ευρώ.

Οι τομείς που εστιάζουν οι start
up επιχειρήσεις είναι κυρίως του
marketing, των υπηρεσιών B2B,
των marketplaces, του γεωργι-
κού κλάδου και των fintech υπη-
ρεσιών.

Ποιες είναι οι δυσκολίες
που αντιμετωπίζουν

Δεν θα πούμε κάτι πρωτότυπο, αφού εί-
ναι αυτές που όλοι φανταζόμαστε. Εύρεση
χρηματοδότησης, γραφειοκρατία, φορο-
λογία, εύρεση ικανού/κατάλληλα εκπαι-
δευμένου ανθρώπινου δυναμικού και τέ-
λος, η είσοδος στην αγορά. 

Το σημαντικότερο όμως συμπέρασμα
που εξάγεται μετά από σχεδόν μια δεκαε-
τία λειτουργίας του μοντέλου είναι πως
δεν υπάρχει συντονισμός των εθνικών
παραγωγικών τομέων και start up επιχει-
ρηματικών σχημάτων σε συνδυασμό με
την αλλοίωση της πραγματικής έννοιας
της καινοτομίας. Ταυτόχρονα, δεν υφί-
σταται συστηματικός συντονισμός σε επί-
πεδο ιδρυμάτων τριτοβάθμιας εκπαίδευ-
σης (δημόσια & ιδιωτικά), κέντρων καινο-
τομίας, co-working spaces, τεχνολογι-
κών και επιστημονικών πάρκων.

Από εδώ και μετά
Η επίδραση της Covid-19 στην εγχώρια

και διεθνή start up κοινότητα ήταν κατα-

λυτική. Συρρίκνωση σχημάτων, πόρων και
διαδικασιών. Το μόνο θετικό που προέκυ-
ψε είναι τα φορολογικά κίνητρα που δό-
θηκαν για πρώτη φορά σε angels inve-
stors και αφορούσαν δικαίωμα έκπτωσης
από το φορολογητέο εισόδημα ύψους 50%
από το ποσό της εισφοράς κεφαλαίου στις
νεοφυείς επιχειρήσεις, και μέχρι του συ-
νολικού ποσού των 300.000 ευρώ ανά φο-
ρολογικό έτος.

Ας κρατήσουμε μικρό καλάθι, όμως,
γιατί στην Ελλάδα δίνεται σημασία στον
εύκολο εντυπωσιασμό μέσω ενός μοντέ-
λου που δίνει living space στη θεωρητική
προσέγγιση, με τσιτάτες έως ναρκισσιστι-

κές προσεγγίσεις «ειδικών»,
που ουδεμία σχέση έχουν με την
πραγματική οικονομία και τον
ορθό τρόπο ανάπτυξης projects.
Δίνεται έμφαση στην ατέρμονη
άντληση ευρωπαϊκών και εθνι-
κών κονδυλίων με υπερτονισμό
του «βλέποντας και κάνοντας»
χωρίς να δίνεται ειδικό βάρος σε
επέκταση της λεγόμενης «αξιο-
πιστίας», σε χώρες πέραν της
Ελλάδας, εκεί που υπάρχει η
πραγματική μέτρηση της σχέσης
ανάπτυξη/απόδοση.

Είναι λίαν ρομαντικό ή/και νο-
σταλγικό να μιλάμε για το ελλη-
νικό brain drain, τους 500 χιλιά-
δες συμπατριώτες μας που ζουν
στο εξωτερικό, αλλά ταυτόχρονα
είναι βαθιά υποκριτικό να εθε-

λοτυφλούμε στην απουσία οργανωμένου
σχεδίου αξιοποίησης του αντίστοιχου αν-
θρώπινου δυναμικού που βρίσκεται εντός
της ελληνικής επικράτειας. 

Παρ’ όλα αυτά, η Ελλάδα βρίσκεται μέ-
σα στις 50 πρώτες χώρες (46η) του start
up οικοσυστήματος. Για την ιστορία, το top
3 απαρτίζεται από τους γνωστούς «ύπο-
πτους», δηλαδή ΗΠΑ, Μεγάλη Βρετανία
και Ισραήλ.

Οι καινοτόμες ιδέες υπάρχουν, ζουν
και ίσως είναι κάπου εδώ, κοντά μας. Ο
Στιβ Τζομπς πολύ εύστοχα είχε αναφέρει
πως «πολλές φορές, οι άνθρωποι δεν ξέ-
ρουν τι θέλουν, μέχρι τη στιγμή που θα
τους το δείξεις». Είναι ακριβώς αυτό το
σημείο που το κράτος καλείται να δείξει
το μονοπάτι της βιωσιμότητας σε αυτούς
ακριβώς που το επιθυμούν και οφείλει να
το κάνει ανεξαρτήτως πρωθυπουργών
και υπουργών. Με μικρά, σταθερά και
πειστικά βήματα, χωρίς περιττούς εντυ-
πωσιασμούς και με χάραξη ενός σταθε-
ρού πλαισίου αναφοράς.

Start up και καινοτομία στην Ελλάδα:
Success story ή επικοινωνιακή υπερβολή;

του
Γιώργου Θέου
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του
Γιάννη Σμυρλή
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Διευθυντής 

της Νέας 
Δημοκρατίας



Ο
ι αεροπορικές επιδρομές των ΗΠΑ
και της Βρετανίας εναντίον στόχων
των ανταρτών Χούθι στην Υεμένη

άφησαν πέντε νεκρά μέλη της ομάδας, ενώ
τραυματίστηκαν έξι άτομα. Ο στρατιωτικός
εκπρόσωπος των φιλοϊρανών ανταρτών
δήλωσε, «οι επιδρομές οδήγησαν στον θά-
νατο πέντε μαρτύρων και στον τραυματισμό
άλλων έξι από τις ένοπλες δυνάμεις μας»,
χαρακτηρίζοντας τις επιθέσεις ως κατά-
φωρη πράξη επιθετικότητας, προσθέτον-
τας ότι σημειώθηκαν συνολικά 73 επιδρο-
μές. Οι σίιτες αντάρτες διεμήνυσαν ότι θα
απαντήσουν στις επιδρομές και πως Ηνω-
μένες Πολιτείες και Βρετανία έκαναν με-
γάλο λάθος, «τη μεγαλύτερη ανοησία στην
ιστορία τους», όπως είπε χαρακτηριστικά ο
ανώτερος αξιωματούχος των Χούθι, Μοχά-
μεντ αλ Μπουχαΐτι.

«Οποιοδήποτε χτύπημα εναντίον μας θα
έχει σαφώς απάντηση, χωρίς την παραμι-
κρή αμφιβολία, με κάθε δύναμη και απο-
φασιστικότητα, και η περιοχή θα είναι στα
πρόθυρα κλιμάκωσης, το τέλος της οποίας
κανείς δεν γνωρίζει», ανέφερε από την
πλευρά του στο «Newsweek» ο Νασρεντίν
Αμέρ, αναπληρωτής γραμματέας πληρο-
φοριών των Χούθι. 

Οι Αμερικανοί εκτιμούν ότι τα αμερικα-
νοβρετανικά πλήγματα εναντίον των Χούθι
στην Υεμένη είχαν θετικά αποτελέσματα και
οι αμερικανικές και οι βρετανικές ένοπλες
δυνάμεις θα συνεχίσουν να παρακολου-
θούν την κατάσταση για τυχόν αντίποινα.

Επί του παρόντος δεν υπάρχουν σχέδια
για αποστολή επιπλέον αμερικανικών
στρατιωτικών δυνάμεων στην περιοχή,
δήλωσε εκπρόσωπος του Πενταγώνου σε
συνέντευξή του στο CNN. Από την πλευρά
του, εκπρόσωπος του ΝΑΤΟ δήλωσε πως
τα αμερικανοβρετανικά πλήγματα ήταν
«αμυντικά και σχεδιασμένα ώστε να δια-
τηρήσουν την ελευθερία της ναυσιπλοΐας

σε έναν από τους πιο ζωτικής σημασίας
θαλάσσιους διαδρόμους στον κόσμο. Οι
δυνάμεις των Χούθι υποστηρίζονται, εφο-
διάζονται και εξοπλίζονται από το Ιράν.
Άρα η Τεχεράνη έχει μια ιδιαίτερη ευθύνη
να τους χαλιναγωγήσει».

Ικανοποίηση από 
Μπάιντεν και Σούνακ

Το ίδιο το ΝΑΤΟ δεν ενεπλάκη στα πλήγ-
ματα, όμως τόσο οι ΗΠΑ όσο και η Βρετα-
νία είναι μέλη του ΝΑΤΟ, ενώ άλλα δύο μέ-
λη του ΝΑΤΟ, η Ολλανδία και ο Καναδάς,
παρείχαν υποστήριξη.

Από την πλευρά του, ο Αμερικανός πρό-
εδρος Τζο Μπάιντεν εξέφρασε την ικανο-
ποίησή του για τα «επιτυχή» πυραυλικά
πλήγματα.

Όπως ανέφερε, αυτή η «αμυντική» επι-
χείρηση διεξήχθη σε αντίδραση στις επι-
θέσεις των Χούθι εναντίον εμπορικών
πλοίων που διέρχονται από την Ερυθρά
Θάλασσα και είχε την «υποστήριξη» της
Αυστραλίας, του Μπαχρέιν, του Καναδά
και της Ολλανδίας.

Προειδοποίησε, σε ανακοίνωση του
Λευκού Οίκου, πως «δεν θα διστάσει» να
«διατάξει και άλλα μέτρα», αν κρίνει πως
είναι απαραίτητο.

«Το Ηνωμένο Βασίλειο πρέπει να στεί-
λει ένα ισχυρό μήνυμα ότι οι επιθέσεις των
ανταρτών Χούθι στην Ερυθρά Θάλασσα εί-
ναι λάθος και δεν μπορούν να πραγματο-
ποιούνται με ατιμωρησία», δήλωσε από
την Ουκρανία ο Βρετανός πρωθυπουργός
Ρίσι Σούνακ.

ΟΟ Πολωνός πρόεδρος
θα απονείμει… χάρη
στους φυλακισμένους 
πρώην υπουργούς

Ο πρόεδρος της Πολωνίας Αντρέι
Ντούντα ανακοίνωσε ότι ξεκίνησε τη
διαδικασία για την απονομή χάριτος
σε δύο υπουργικά στελέχη της προ-
ηγούμενης κυβέρνησης που φυλα-
κίστηκαν αυτήν την εβδομάδα με κα-
τηγορίες για κατάχρηση εξουσίας,
σε μια εξέλιξη που βαθαίνει περαι-
τέρω την αντιπαράθεση του Πολω-
νού προέδρου με τη νέα κεντροαρι-
στερή κυβέρνηση και κλιμακώνει
την πολιτική αναταραχή στη χώρα. Η
διαμάχη μεταξύ του προέδρου και
του νέου πρωθυπουργού και οι νομι-
κές επιπλοκές που επιφέρουν ανα-
δεικνύουν αυτό που ορισμένοι νομι-
κοί αποκαλούν χάος στο πολωνικό
δικαστικό σύστημα. Αυτή είναι η
δεύτερη φορά που ο Ντούντα ανα-
λαμβάνει πρωτοβουλία για να απο-
νείμει χάρη στους Καμίνσκι και Βόι-
σικ. Οι δύο άνδρες καταδικάστηκαν
αρχικά για κατάχρηση εξουσίας το
2015. Αρνήθηκαν ότι διέπραξαν αδι-
κήματα και το 2015 έλαβαν χάρη από
τον Ντούντα, κάτι που τους επέτρεψε
να αναλάβουν κυβερνητικά πόστα.
Μετά την άνοδο του Τουσκ στην
εξουσία, το δικαστήριο τόνισε ότι η
υπόθεση πρέπει να ανοίξει ξανά και
ο Καμίνσκι και ο Βόισικ καταδικά-
στηκαν από δικαστήριο τον Δεκέμ-
βριο σε δύο χρόνια φυλάκιση.
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Χούθι: Τα χτυπήματά σας 
θα έχουν την απάντησή μας...

Στο αγκυροβόλιο του Μπαντάρ Αμπάς στο Ιράν βρίσκεται το
ελληνόκτητο δεξαμενόπλοιο «St Nicholas», σημαίας Νήσων
Μάρσαλ, της εταιρείας Empire Navigation, που κατελήφθη
από ομάδα 5 ενόπλων στα ανοιχτά του Ομάν. Για την ασφάλεια
και τον επαναπατρισμό του Έλληνα ναυτικού, μέλους του πλη-
ρώματος, μεριμνά το υπουργείο Εξωτερικών. Σύμφωνα με νε-
ότερη ενημέρωση από την Empire Navigation, κύριο μέλημα
και ύψιστη προτεραιότητα παραμένει η ασφάλεια του πληρώ-

ματος του πλοίου «St Nicholas», συνολικά 19 ναυτικών, 18 Φι-
λιππινέζων και ενός Έλληνα. Για το επεισόδιο επισημαίνει ότι
έχει ενημερώσει από την πρώτη στιγμή τις αρμόδιες αρχές και
βρίσκεται σε στενή και συνεχή συνεργασία με αυτές καθώς
και με τους συγγενείς των μελών του πληρώματος.

Το δεξαμενόπλοιο είχε φορτώσει τις προηγούμενες ημέρες
στην Μπάσρα του Ιράκ φορτίο περίπου 145.000 κμ αργού πε-
τρελαίου με προορισμό την Αλιάγα της Τουρκίας, μέσω της

διώρυγας του Σουέζ. Η κίνηση του Ιράν φαίνεται να αποτελεί
αντίποινα για την κατάσχεση του ίδιου πλοίου πέρσι από τις
Ηνωμένες Πολιτείες. Το δε τάνκερ στο παρελθόν είχε βρεθεί
στο επίκεντρο μιας κρίσης μεταξύ του Ιράν και των Ηνωμένων
Πολιτειών. Για μήνες, το πλοίο «St Nicholas» είχε ακινητοποι-
ηθεί στη Θάλασσα της Νότιας Κίνας στα ανοιχτά της βορειοα-
νατολικής ακτής της Σιγκαπούρης, πριν αποπλεύσει ξαφνικά
για την ακτή του Τέξας χωρίς εξήγηση. 

Αγωνία για τον Έλληνα ναυτικό και τους 18 Φιλιππινέζους του τάνκερ που κατέλαβαν Ιρανοί
Γράφει η Αλεξία Τασούλη

Οι σιίτες απειλούν ευθέως ΗΠΑ και Βρετανία, που πραγματοποίησαν
αεροπορικές επιδρομές σκοτώνοντας 5 και τραυματίζοντας 6 αντάρτες 
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Τ
α κινητά τηλέφωνα του 50χρονου κρεοπώλη
και του αγνοούμενου Μπάμπη Κούτσικου είναι
πλέον τα μόνα όπλα που έχουν στα χέρια τους οι

Αρχές και οι έμπειροι αξιωματικοί των εργαστηρίων
που έχουν μεταβεί στο Μεσολόγγι είναι πεπεισμένοι
ότι θα καταφέρουν να ανακτήσουν σημαντικές πληρο-
φορίες. Σύμφωνα με αξιόπιστες πηγές, ήδη τα κινητά
«μίλησαν». Όπως φαίνεται, έχουν δώσει σημαντικά

νέα στοιχεία και πλέον τα κομμάτια της
ιστορίας αρχίζουν να δένουν, περιμέ-
νοντας να ανοίξουν κάποια στόματα. 

Σύμφωνα με πληροφορίες, ο
50χρονος κρεοπώλης δεν είχε αφήσει
το κινητό τηλέφωνο στο σπίτι του,
όπως ισχυριζόταν. Μέσω των σημάτων
από τις κεραίες κινητής τηλεφωνίας

διαπίστωσαν ότι την επίμαχη ώρα, από τις 20.40 -που
φαίνεται στην κάμερα της Ιόνιας Οδού να περνάει με το
αυτοκίνητο- έως τις 21.41 -που έκανε αγορές σε μίνι
μάρκετ μέσα στην πόλη του Μεσολογγίου- είχε μαζί
του το κινητό του τηλέφωνο. Εκείνες τις ώρες ενεργο-
ποιήθηκε η κεραία της Οβρυάς της Πάτρας, γεγονός
που σημαίνει ότι βρισκόταν στον κάμπο του Ευηνοχω-
ρίου, όπου επικεντρώνονται και οι έρευνες για τον εντο-
πισμό του Μπάμπη. Μάλιστα φαίνεται ότι προσπάθησε
να κάνει τρεις προσπάθειες με το κινητό του τηλέφωνο,
προκειμένου να μιλήσει σε κάποιον. 

Από τα εγκληματολογικά εργαστήρια έχουν ήδη κά-
νει μετρήσεις σε όλη την περιοχή, ώστε να εντοπίσουν
και άλλα σημεία στα οποία μπορεί να έχει ενεργοποι-
ηθεί το κινητό τηλέφωνο του 50χρονου. Έτσι θα βρουν
και ποια ήταν η διαδρομή που ακολούθησε.

Από το κινητό του αγνοουμένου τα εργαστήρια της
Αστυνομίας έχουν διαπιστώσει ότι, ενώ αρχικά το τε-
λευταίο στίγμα φαινόταν στις 21.45, τελικά το τελευταίο
στίγμα ήταν στις 23.49 το βράδυ της Πέμπτης 4 Ιανουα-
ρίου, καθώς ο ίδιος φαίνεται πως μπήκε στον λογαρια-
σμό του στο Facebook. Από εκεί και πέρα χάθηκε το στίγμα
του τηλεφώνου του. 

Οι αντιφάσεις
Ο ιδιωτικός ερευνητής Γιώργος Τσούκαλης, που συμμετέ-

χει στις έρευνες, περιγράφει στην «Political» πτυχές της υπό-
θεσης μέσα από το δικό του πρίσμα, αναφέροντας κάποια
στοιχεία: «Ήμουν σίγουρος από την πρώτη στιγμή ότι το θέμα
του Αγρινίου σχετικά με την εξαφάνιση του 31χρονου Μπάμ-
πη θα ήταν ένα πολύ δύσκολο σταυρόλεξο. Όντως έτσι είναι
κι αυτό είναι κάτι που διαπιστώνω από την πρώτη στιγμή που
ανέλαβα την υπόθεση. Θα επικεντρωθώ σε μερικά βασικά
σημεία του θρίλερ που σχετίζεται με την εξαφάνιση του
31χρονου κυνηγού στο Μεσολόγγι. Ο 50χρονος χασάπης βρί-
σκεται στο επίκεντρο της έρευνας. Είναι άλλωστε ο άνδρας
που φέρεται να είναι ο τελευταίος με τον οποίο ήρθε σε επα-
φή ο αγνοούμενος. Μετά από έρευνες και ανακρίσεις ο κρεο-
πώλης αφέθηκε ελεύθερος.

Πάμε σε κάποια στοιχεία. Πρώτο και κύριο. Ένα μαχαίρι
βρέθηκε στο αυτοκίνητο του κρεοπώλη που ήταν στενός φί-
λος του 31χρονου Μπάμπη, ο οποίος φέρεται ότι έδωσε de-
adline αποπληρωμής για τις 17.000 ευρώ που είχε δανείσει
στον κρεοπώλη μέχρι το Σαββατοκύριακο στις 6-7 Ιανουαρί-
ου 2024… Την ίδια στιγμή μυστήριο εξακολουθούν να παρα-
μένουν όλες οι μετακινήσεις του κρεοπώλη.

Ένα βασικό στοιχείο της υπόθεσης λοιπόν έχει να κάνει με

το γεγονός ότι υπάρχει επικοινωνία του εξαφανισμέ-
νου με τον άνθρωπο που είναι στο κάδρο της υπόθε-
σης, τον κρεοπώλη.

Προσέξτε. Ο Μπάμπης σε συνομιλία τους του ζη-
τάει να του πάει μια κόκα κόλα. Συναντιούνται και
γύρω στις 8.30 το βράδυ ο κρεοπώλης τον αφήνει σε
ένα ερημικό σημείο στην εθνική οδό Μεσολογγίου-
Ιωαννίνων. Αυτό έγινε γιατί σύμφωνα με τα λεγόμε-
να του κρεοπώλη ο Μπάμπης του είπε ότι θα πάει για
κυνήγι με κάποιον φίλο και όπως λέει ο κρεοπώλης
δεν του αποκάλυψε ποιος είναι. Αυτό μοιάζει ελα-
φρώς περίεργο τη στιγμή που οι δυο τους ήταν στε-
νοί φίλοι… Αυτό είπε ο κρεοπώλης αρχικά. Κι όμως.
Ενώ έλεγε στην πρώτη του κατάθεση ότι ο Μπάμπης
δεν του αποκάλυψε κάτι για το όνομα του φίλου, στη
δεύτερη κατάθεση όλα άλλαξαν. Ανακάλεσε τη μνή-
μη του και θυμήθηκε ότι υπήρχε όντως κάποιος φί-
λος που του είχε αναφέρει ο Μπάμπης. Τον υπέδειξε
λοιπόν κι εκείνος εκλήθη από την αστυνομία να κα-
ταθέσει και όπως δήλωσε ουδέποτε ήταν εμπλεκό-
μενος με την υπόθεση, διαψεύδοντας κατ’ αυτό τον
τρόπο τον κρεοπώλη…».

Τι έκανε τη μια «κενή» ώρα;
Στη συνέχεια ο ιδιωτικός ερευνητής Γιώργος Τσού-

καλης εκφράζει την απορία του για την «εξαφάνιση»
του χασάπη για μια ώρα και για την εξαφάνιση των δε-
δομένων του κινητού του, αλλά και για το ότι την επο-
μένη που χάθηκε ο φίλος του, έφυγε στο χωριό του:
«Το δεύτερο σημείο έχει να κάνει με το γεγονός ότι ο
κρεοπώλης τον άφησε σε ένα συγκεκριμένο σημείο
και όπως είπε επέστρεψε στο σπίτι του. Η απόσταση
μέχρι το σπίτι του είναι περίπου επτά με οκτώ λεπτά.
Τόσο ακριβώς έκανα με συνεργάτη μου χρονομε-
τρώντας τη συγκεκριμένη διαδρομή. Ο κρεοπώλης
όμως στο συγκεκριμένο χρονικό σημείο δείχνει να
χάνεται για μία ώρα περίπου και όπως λέει, δεν θυμά-

ται ή δεν μπορεί τέλος πάντων να δικαιολογήσει το χρονικό
αυτό διάστημα.

Ένα ακόμη δύσκολο σημείο έχει να κάνει με το κινητό του
κρεοπώλη. Πρώτη απορία. Γιατί έσβησε από το κινητό του κά-
ποια τηλέφωνα που είχαν προηγηθεί και κάποια δεδομένα. 

Δεύτερη απορία. Γιατί το είχε αφήσει στο σπίτι του… Σύμ-
φωνα με ασφαλείς πληροφορίες, ο ίδιος έλεγε χαρακτηριστι-
κά ότι αν πραγματικά θέλει κανείς να κάνει μια παράνομη
πράξη, τότε δεν παίρνει ποτέ το τηλέφωνο μαζί του.

Προσέξτε παράλληλα ένα σημαντικό σημείο αναφοράς.
Εννοείται ότι χάθηκε ένας πολύ καλός του φίλος και εκεί-
νος την άλλη μέρα σηκώνεται και φεύγει. Χωρίς να έχει κά-
ποιο συγκεκριμένο λόγο πηγαίνει μέχρι το χωριό του που
είναι δυόμισι ώρες διαδρομή στην ορεινή Ναυπακτία ενώ
όλοι γνωρίζουν ότι ήταν ο τελευταίος άνθρωπος που είδε
τον Μπάμπη και θα μπορούσε να δώσει κάποια κατατοπι-
στικά στοιχεία…

Ένα επόμενο στοιχείο που δημιουργεί απορίες αφορά την
Πέμπτη πριν εξαφανιστεί ο Μπάμπης. Είχε ζητήσει από τον
κρεοπώλη να του επιστρέψει το ποσό των 17.000 μέχρι την
Κυριακή. Ερωτήματα λοιπόν εγείρονται διότι με το που έγιναν
απαιτητά τα χρήματα εξαφανίστηκε ο Μπάμπης…

Κρατήστε για το τέλος μια ακόμη κρίσιμη λεπτομέρεια που
θα χρειαστεί περαιτέρω ανάλυση. Ο ίδιος κατά δήλωσή του
στις καταθέσεις του έχει πει ότι είναι χρήστης.

Τα υπόλοιπα συμπεράσματα δικά σας».

Το… deadline 
στον χασάπη
και τα κινητά

που «μίλησαν»

Ο ιδιωτικός ερευνητής Γιώργος Τσούκαλης
επιχειρεί στην «Ρolitical» να λύσει 

το «σταυρόλεξο» της εξαφάνισης του Μπάμπη
στο Μεσολόγγι και περιγράφει πτυχές της

υπόθεσης μέσα από το δικό του πρίσμα

του Nίκου 
Τσιλιπουνιδάκη
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Ο υπαρχηγός... κάρφωσε τον αρχηγό του
Ε

υθείες βολές κατά του πρώην αρχηγού του Πυροσβεστι-
κού Σώματος Σωτήρη Τερζούδη εξαπέλυσε στην απο-
λογία του για τη φονική πυρκαγιά στο Μάτι ο τότε υπαρ-

χηγός Βασίλης Ματθαιόπουλος. Ο πρώην ανώτατος αξιωματι-
κός, ο οποίος στη συνέχεια διετέλεσε και αρχηγός, υποστήριξε

στο δικαστήριο ότι κατ’ εντολήν του κ. Τερζού-
δη και με τη συναίνεση του τότε υπουργού
Προστασίας του Πολίτη Νίκου Τόσκα τη μέρα
της φονικής πυρκαγιάς δεν μετέβη στο πύρινο
μέτωπο και παρέμεινε στο γραφείο του στο
Συντονιστικό Κέντρο (ΕΣΚΕ).

«Παρουσία του κ. Τόσκα και αρχηγού είπα
να πάω στη φωτιά στο Μάτι και μου είπε ο
αρχηγός να καθίσω εδώ λόγω των πολλών

συμβάντων. Και συμφώνησε και ο υπουργός. Και για αυτό
έμεινα στο ΕΣΚΕ και δεν μετέβην στο συμβάν», είπε ο κ.
Ματθαιόπουλος.

«Μετά τη συνέντευξη Τσίπρα έμαθα για νεκρούς»
Ο κατηγορούμενος πρώην ανώτατος αξιωματικός, απαν-

τώντας στον εισαγγελέα, είπε ότι την επίσημη πληροφόρηση
για νεκρούς στο Μάτι την έλαβε μετά τη συνέντευξη Τύπου
που δόθηκε, παρουσία του Αλέξη Τσίπρα, στο ΕΣΚΕ από αξιω-
ματικούς της Αστυνομίας.

«Δόθηκε η συνέντευξη με τον κ. πρωθυπουργό και μετά
άκουσα από αστυνομικούς ότι υπάρχουν αρκετοί καμένοι.
Μετά τις 12.15 το έμαθα. Απουσίαζα ένα τρίωρο σε σύσκεψη
στο ΣΟΠΠ. Η ενημέρωσή μου έγινε μετά τη συνέντευξη του κ.
πρωθυπουργού. Νωρίτερα είχε ειπωθεί από το ΕΚΑΒ ότι
υπήρχαν τραυματίες και ίσως ένας δυο νεκροί, αλλά δεν είχε
διασταυρωθεί κάτι. Είχα κάνει ένα τηλεφώνημα τότε και είχα
λάβει την απάντηση ότι υπήρχε ένα αυτοκίνητο έξω από μια
ταβέρνα, αλλά δεν μπορούσε να καταλάβει αν ήταν άνθρωπος
ή ζώο», υποστήριξε ο κ. Ματθαιόπουλος.

Κατά την τετράωρη απολογία του στο Τριμελές Πλημμελει-
οδικείο αρνήθηκε το κατηγορητήριο. Υποστήριξε ότι δεν ανή-
κει στις δικές του αρμοδιότητες η εισήγηση για την απομά-

κρυνση πολιτών, λέγοντας πως «για την οργανωμένη απομά-
κρυνση ο μόνος αρμόδιος είναι ο εκάστοτε επικεφαλής της
πυρκαγιάς που βλέπει τι κινδυνεύει, πού πάει η πυρκαγιά, τι
θα κάψει. Εγώ από τη θέση μου δεν μπορούσα να εισηγηθώ
απομάκρυνση. Δεν μπορεί να πει κάποιος από ένα γραφείο να
πει “διώξτε τον κόσμο”».

Υπάρχουν παραλείψεις και αστοχίες
Ο κατηγορούμενος ρωτήθηκε από την πρόεδρο για ποιο λόγο

δεν υπήρξε ενημέρωση των κατοίκων για την εξέλιξη της πυρ-
καγιάς από την Πυροσβεστική μέσω των ΜΜΕ. «Το Πυροσβε-
στικό Σώμα έχει και γραφείο Τύπου, έχει υπεύθυνο και επιλαμ-
βάνεται πάντα με εντολή αρχηγού. Ίσως να βοηθούσε. Ίσως δεν
πέρασε από το μυαλό κάποιου. Σε ένα συμβάν θα υπάρξουν σί-
γουρα παραλείψεις και αστοχίες. Ανατριχιάζω πραγματικά, για-
τί δεν δόθηκε συνέντευξη Τύπου», απάντησε. Ο κ. Ματθαιόπου-
λος αναφορικά με τα εναέρια και πλωτά πυροσβεστικά μέσα
ήταν κατηγορηματικός ότι αποτελούν ευθύνη του αρχηγού και
χαρακτήρισε «λάθος» την απόφαση του Σωτήρη Τερζούδη να
δοθεί εντολή εκτροπής ενός εκ των δύο ελικοπτέρων που επι-
χειρούσαν πάνω από το Μάτι για να κατευθυνθεί προς το μέτω-
πο των Αγίων Θεοδώρων στα διυλιστήρια.

Υποστήριξε ότι το 2018 η σύνταξη του σχεδίου δασών για την
Αττική είχε αργήσει πολύ και τη χαρακτήρισε «ελλιπή». Τη μοι-
ραία μέρα από τις 15.00 ο αττικάρχης είχε διατάξει επιφυλακή
στον Νομό Αττικής και από τις 15.30 είχε υπάρξει διαταγή από
τον αρχηγό για μερική επιφυλακή σε όλη την επικράτεια. «Βλέ-
παμε από εμπειρία μας πως θα υπάρξουν και άλλες πυρκαγιές»,
ανέφερε ο κ. Ματθαιόπουλος. Κατά την απολογία του είπε ότι
εκείνη η μέρα ήταν η πιο τραγική της ζωής του και εξέφρασε τη
λύπη και την οδύνη του για τα θύματα και τους συγγενείς τους.

Βασίλης 
Ματθαιόπουλος

Σωτήρης 
Τερζούδης

Νίκος 
Τόσκας

Διοικητής ΕΣΚΕ: «Κάνουμε ό,τι μας λέει ο πολιτικός προϊστάμενος»
Για τις καιρικές συνθήκες που

επικρατούσαν τη μέρα που εκδη-
λώθηκε η φονική πυρκαγιά στο
Μάτι και για τις κινήσεις του και τον
επιχειρησιακό σχεδιασμό μίλησε
στην απολογία του ο τότε διοικητής
του ΕΣΚΕ Ιωάννης Φωστιέρης, ο
οποίος μίλησε για «ακραίο μετεω-
ρολογικό φαινόμενο» με καταγε-
γραμμένες ριπές αέρα που έφτα-
ναν ακόμη και τα 9 Μποφόρ, ενώ
υποστήριξε ότι ήταν αδύνατο να γί-
νουν επιτυχημένες ρίψεις νερού
από τα πτητικά μέσα.

«Τι να κάνουμε να στείλουμε κάτι
για να κοροϊδέψουμε τον κόσμο ότι

στείλαμε; Εμείς είμαστε πυροσβέ-
στες επαγγελματίες, δεν ήμαστε
πολιτικοί. Σε κάθε συμβάν θα σταλεί
το μέσο που προσφέρει έργο. Εμείς
δεν κάνουμε πολιτική. Ειπώθηκαν
τραγικά πράγματα στο δικαστήριο,
όπως να έρθει το πετζετέλ από τη
Λαμία. Αν τα είχα προτείνει αυτά, θα
με είχαν ρίξει από την καρέκλα μου.
Σε εμάς προΐσταται πολιτικός προ-
ϊστάμενος που δίνει εντολές και γί-
νονται αποδεκτές. Αν πει στον αρ-
χηγό κάτι, θα το εκτελέσει».

Σημείωσε ότι τα καθήκοντά του
αφορούσαν τη διοίκηση του ΕΣΚΕ.
«Δεν κάνουμε διαχείριση κρίσεων,

διαχειριζόμαστε διαθέσιμες δυνά-
μεις. Όπου έχουμε δέκα χιλιάδες
κανόνες χάνουμε τον σεβασμό στον
νόμο», είπε με έμφαση και αμφι-
σβήτησε την πραγματογνωμοσύνη
του Δ. Λιότσιου και χαρακτήρισε
«κουτό» το ερώτημα για το αν υπήρ-
χε επιφυλακή. «Κουτό αν τηρήθηκε
επιφυλακή. Παρουσία πολιτικής και
φυσικής ηγεσίας δεν είναι δυνατόν
να μην υπάρχει επιφυλακή», είπε
και πρόσθεσε πως το 112 άρχισε να
στελεχώνεται το 2018 με τρεις θέ-
σεις εργασίας αρχικά. Η απολογία
του κ. Φωστιέρη θα συνεχιστεί τη
Δευτέρα.

Τι είπε ο τότε No2 της Πυροσβεστικής Βασίλης Ματθαιόπουλος «για λάθος απόφαση» 
από τον Νο1 Σωτήρη Τερζούδη, ο οποίος δεν τον άφησε να πάει στο πύρινο μέτωπο 

με τη σύμφωνη γνώμη του υπουργού Προστασίας του Πολίτη Νίκου Τόσκα

Γράφει η Λία
Κοντοπούλου
liakontopoulou@gmail.com



«O
ταν διάβασα στο Διαδίκτυο
αυτό που συνέβη, σοκαρί-
στηκα. Δεν ήξερα ποιο από

τα παιδιά σκότωσε. Στην αρχή οι πληροφο-
ρίες ήταν συγκεχυμένες, νόμιζα ότι κάποιο
από τα δικά μου παιδιά μου είναι νεκρό.
Μίλησα στον δικηγόρο μου και σας το λέω
με πόνο, ντρέπομαι που ένιωσα ανακούφι-
ση όταν έμαθα πως η πρώην σύζυγός μου
δεν είχε βλάψει τα δικά μας παιδιά. Έκανα
μια ώρα περίπου να μεταβώ οδικώς στη
Βέροια και μέχρι να πληροφορηθώ από
επίσημα χείλη πως τα παιδιά μου είναι
ασφαλή, δεν γνώριζα ποιο από τα τρία παι-

διά είχε αποβιώσει», λέει
αποκλειστικά στην «Politi-
cal» ο πρώτος σύζυγος της
βρεφοκτόνου της Ημαθίας.
Μαζί της απέκτησε δύο παι-
διά, 5 και 6 ετών σήμερα,
αλλά ο γάμος τους έληξε
άδοξα το 2022.

Οι στενοί συγγενείς της 37χρονης έλεγαν
πως και στους δύο γάμους της ήταν... άτυχη
και είχε υποστεί ενδοοικογενειακή βία.
Σύμφωνα με τον πρώτο σύζυγό της, αυτό
δεν ισχύει… Το διαζύγιο ήταν συναινετικό
και της παραχώρησε την επιμέλεια, καθώς
τότε δεν υπήρχε λόγος να φοβάται για κάτι.

«Το μόνο που θέλω είναι να μεγαλώσω
εγώ τα παιδιά μας. Να τους σταθώ και να τα
στηρίξω. Είναι αδιανόητο αυτό που συνέβη
μπροστά στα ματάκια τους. Δεν ξέρω τι την
οδήγησε σε αυτή την αποτρόπαια πράξη.
Ακόμη δεν έχω συνέλθει από το σοκ. Δεν
μπορώ να διανοηθώ πως η πρώην σύζυγός
μου υπήρχε περίπτωση να βλάψει το ίδιο
της το παιδί. Στη διάρκεια του γάμου μας
δεν υπήρξαν περιστατικά βίας και ακόμη
και μετά το συναινετικό διαζύγιό μας οι
σχέσεις μας όσον αφορά την ανατροφή των
παιδιών μας ήταν άριστες. Ήμουν συνέχεια
δίπλα στα παιδιά μου, είχα διαρκή επικοι-
νωνία μαζί τους και είχαμε συμφωνήσει να
διαμένουν μαζί μου πολύ περισσότερες
μέρες από τις συμφωνημένες. Φανταζό-
μουν πως μετά τη μετακόμισή της δίπλα
στους γονείς της, πριν από περίπου πέντε
μήνες, θα είναι πιο χαλαρή με την ανατρο-
φή των παιδιών λόγω της βοήθειας στην
καθημερινότητά της αλλά και της άδειας

από τη δουλειά της. Το μόνο που ζητώ και
περιμένω είναι η ανάληψη της επιμέλειας
των παιδιών μου με εισαγγελική διάταξη,
γιατί πρέπει να απομακρυνθούν από τον
τόπο των τραγικών γεγονότων και να μετα-
κομίσουν στην οικία μου. Με τη βοήθεια
παιδοψυχολόγων θα μάθουν, μόλις είναι
έτοιμα, τι έχει συμβεί. Ήδη χάθηκε με τρα-
γικό τρόπο μια αθώα παιδική ψυχούλα. Θέ-
λω οι δημοσιογράφοι να σεβαστούν την
ιδιωτικότητά μας για να προστατευτούν τα
δύο μου παιδιά».

Τι δηλώνει ο δικηγόρος του
Ως μια από τις πιο δύσκολες συναισθη-

ματικά στιγμές που έχει βιώσει στην καριέ-
ρα του περιγράφει στην «Political» ο
δικηγόρος του πατέρα των δύο
παιδιών Κωνσταντίνος Καπα-
νίδης τη μέρα του συμβάντος
αλλά και την επόμενη: «Ο
πελάτης μου βρισκόταν σε
κατάσταση σοκ. Δύσκολα
εκφραζόταν με ολόκληρες
προτάσεις στις μεταξύ μας
συζητήσεις. Θεωρούσε
αδιανόητο ότι μια γυναίκα
την οποία παντρεύτηκε, έκα-
νε μαζί της δύο παιδιά και
έζησε μαζί της περίπου πέντε χρόνια θα
μπορούσε για οποιονδήποτε λόγο να βλά-
ψει κάποιο παιδί της. Δεν υπήρχαν στον
γάμο τους ενδείξεις κακοποιητικής συμ-
περιφοράς από πλευράς της πρώην συζύ-
γου του αλλά ούτε και οιασδήποτε φύσης

ενδοοικογενειακή βία γενικότερα. Τα παι-
διά του ζούσαν χαρούμενα. Για λόγους κα-
θημερινότητας και κορεσμού αποφάσισαν
το 2022 να λύσουν τον γάμο τους συναινε-
τικά, ήρεμα και πολιτισμένα. Συμφωνήθη-

κε η επιμέλεια των δύο τέκνων τους να
ασκείται από τη μητέρα. Ουδέποτε ήρθαν
σε ρήξη ή αντιδικία.  Οι σχέσεις του εντο-
λέα μου με τα παιδιά του, εξ όσων μου διη-
γήθηκε, ήταν άριστες. Το πώς από αυτές τις
ιδανικές για τα δύο τους παιδιά συνθήκες
φτάσαμε στα αποτρόπαια γεγονότα τού σή-
μερα δεν μπορεί να το εξηγήσει κανείς».

Στο Μακροχώρι Ημαθίας οι κάτοικοι και
οι γείτονες ειδικότερα είχαν διαφορετική
πληροφόρηση όσον αφορά τις σχέσεις της
βρεφοκτόνου με τον πρώτο της σύζυγο.
Αναφέρουν πως άκουγαν από τους γονείς
της 37χρονης πως τα πράγματα δεν ήταν
τόσο ρόδινα όπως τα παρουσιάζει η πλευ-
ρά του πρώτου συζύγου. Κατηγορούσαν
και τους δύο συζύγους πως δεν είχαν φερ-
θεί καλά στην κόρη τους και στους αστυνο-
μικούς είπαν πως η 37χρονη είχε ψυχολο-
γικά θέματα λόγω καταστάσεων ενδοοικο-
γενειακής βίας. 
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του Nίκου 
Τσιλιπουνιδάκη

«Νόμιζα πως 
σκότωσε κάποιο 
από τα παιδιά μου»

Στη φυλακή και όχι σε ψυχιατρικό ίδρυμα η φόνισσα
Τον δρόμο προς τις φυλακές πήρε η βρεφοκτόνος της Ημαθείας. Κρίθηκε προ-

φυλακιστέα με σύμφωνη γνώμη και εισαγγελέα έπειτα από μια διαδικασία που
διήρκεσε περίπου τρεις ώρες. Κατά τη μεταγωγή της έξω από την είσοδο των δικα-
στηρίων βρισκόταν ο πατέρας του βρέφους, ο οποίος μόλις την είδε άρχισε να φω-
νάζει «ντροπή σου». 

Ο δικηγόρος του πρώτου συζύγου της βρεφοκτόνου, μόλις ενημερώθηκε για την
προφυλάκισή της, ήρθε σε επαφή με τις Αρχές προκειμένου να πάρει ο πατέρας
την επιμέλεια των δύο παιδιών. Για την έκδοση της διάταξης ανάθεσης επιμέλειας,
ο εισαγγελέας αναμένει τον φάκελο της κοινωνικής έρευνας από την αρμόδια κοι-
νωνική υπηρεσία, αλλά δεν της έχει παραδοθεί ακόμη. Από τη Δευτέρα η εισαγγε-
λική αρχή θα επιληφθεί όσον αφορά την επιμέλεια των δύο παιδιών από τον πρώτο
γάμο της βρεφοκτόνου.

Ο δικηγόρος του πρώτου 
συζύγου της «Μήδειας 

της Ημαθίας» 
Κωνσταντίνος Καπανίδης

Ο πρώτος σύζυγος 
της βρεφοκτόνου της Ημαθίας 

μιλάει αποκλειστικά 
στην «Political» για τις ώρες

αγωνίας που πέρασε 
και δηλώνει πως θέλει 

να πάρει την επιμέλειά τους
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Α
νέβηκαν οι τόνοι για μια ακόμη φορά
στη δίκη με κατηγορούμενη τη Ρούλα
Πισπιρίγκου. Η 35χρονη, αντιδρώντας

στον καταιγισμό ερωτήσεων της προέδρου
αναφορικά με όσα έχουν καταθέσει νοσηλεύ-
τριες, ότι μάλωνε την κόρη της Τζωρτζίνα στη

ΜΕΘ, ξέσπασε και άρχισε να
φωνάζει στο δικαστήριο:
«Ντροπή πια… Μία για τα νύ-
χια μου, μία για τα μαλλιά μου.
Αν έχει παρθεί απόφαση για
μένα, να τελειώσουμε εδώ τη
δίκη. Θα μάλωνα εγώ ένα παιδί
στην εντατική; Έμπαινα στην
εντατική και ένιωθα ότι παίζω

στο “Big Brother”».
Η πρόεδρος επέμεινε σε ερωτήσεις που αφο-

ρούν ένα πρόσωπο με το όνομα «κυρία Σία», με
την οποία η κατηγορούμενη αντάλλασσε μηνύ-
ματα. «Η Σία ήταν μια κυρία που ήξερε μια άλλη,
μια γριά, που διάβαζε προσευχές για να γίνει
καλά το παιδί. Μου είχε ζητήσει €100 και τα είχα
δώσει για το παιδί. Η Σία έλεγε τον καφέ και έρι-
χνε τα χαρτιά. Μου είπε ότι η γριά θα προσευχη-
θεί και για το παιδί και για εμένα και για τον Μά-
νο. Γιατί μας είπε ότι μπορεί να υπάρχει μαγεία
μέσα στο σπίτι», εξήγησε η Ρούλα Πισπιρίγκου.

Η αγανάκτηση του Μάνου
για μήνυμα που είχε λάβει

Η πρόεδρος ρώτησε την 35χρονη για ποιο λό-

γο δεν ζήτησε από τη φίλη της, με την οποία μι-
λούσε στο τηλέφωνο τη στιγμή της ανακοπής
της Τζωρτζίνας, και τη μητέρα ενός άλλου παιδι-

ού από το διπλανό δωμάτιο νοσηλείας να έρ-
θουν να καταθέσουν για τα γεγονότα.

«Δεν πρότεινα τη φίλη μου γιατί δεν ήξερα ότι
μπορώ να βάλω μάρτυρες. Εμένα μου είχε πει
επίσης ότι δεν θέλει να ανακατευτεί καθόλου
και βρέθηκα προ εκπλήξεως όταν διαπίστωσα
ότι έδωσε μηνύματα στον κ. Δασκαλάκη», απάν-
τησε και σημείωσε πως και για την άλλη μάρτυ-
ρα δεν ήταν εκείνη που ελάμβανε τις πρωτο-
βουλίες.

Ο Μάνος Δασκαλάκης δεν έκρυψε την αγα-
νάκτησή του όταν στη δίκη έγινε αναφορά και σε
ένα μήνυμα που η κατηγορούμενη του είχε στεί-
λει. Το μήνυμα έγραφε: 

«Σου είπα να σκεφτείς αυτό που κάνεις γιατί
δεν θα υπάρχει επιστροφή ό,τι και αν πάθει η
Τζωρτζίνα, αν πάθει».

Η μαραθώνια απολογία της Ρούλας Πισπιρίγ-
κου, η οποία μετρά ήδη έξι συνεδριάσεις, θα συ-
νεχιστεί στις 17 Ιανουαρίου.

«Έμπαινα στη ΜΕΘ κι ένιωθα
σαν να παίζω στο “Big Brother”»

Νέο ξέσπασμα της Ρούλας Πισπιρίγκου όταν ρωτήθηκε για κατάθεση
νοσηλεύτριας που είπε ότι μάλωνε την Τζωρτζίνα

Γράφει η Λία
Κοντοπούλου
liakontopoulou@gmail.com
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Η Υποδιεύθυνση Δίωξης Ναρκωτικών
της Διεύθυνσης Ασφάλειας Αττικής κατά-
φερε ένα ακόμη μεγάλο πλήγμα στα καρ-
τέλ συλλαμβάνοντας στο Κορωπί έναν
45χρονο και ανακαλύπτοντας 45 κιλά κό-
κα. Μάλιστα, σε έρευνα που πραγματοποι-
ήθηκε σε χώρο που ανήκει στον συλλη-
φθέντα βρέθηκαν ένα Καλάσνικοφ, ένα
πιστόλι και πάνω από 140 σφαίρες και φυ-
σίγγια, τα οποία εστάλησαν στα εγκλημα-
τολογικά εργαστήρια και αναμένονται τα
αποτελέσματα, προκειμένου να διαπιστω-
θεί εάν έχουν χρησιμοποιηθεί ακόμα και
σε συμβόλαια θανάτου.

Οι συσκευασίες κοκαΐνης έφεραν εξωτε-
ρικά τον λογότυπο «LEBRONJAMES 23»
και εσωτερικά τον λογότυπο «NBA». Οι ίδι-
οι λογότυποι έχουν εντοπιστεί από την ΥΔΝ
σε πολλές υποθέσεις τα τελευταία δύο έτη

και φαίνεται ότι μπροστά τους έχει ανοιχθεί
ένας δρόμος στον οποίο σύντομα θα υπάρ-
ξουν εξελίξεις. Αξίζει να αναφέρουμε ότι ο
συλληφθείς δραστηριοποιείται επιχειρη-
ματικά στον χώρο της υγείας, ως ιδιοκτήτης
εταιρείας ασθενοφόρων οχημάτων.

Ο άνδρας που είχε τα όπλα και τα ναρκω-
τικά τα οποία σκόπευε να διοχετεύσει στην
ευρύτερη περιοχή του λεκανοπεδίου Αττι-
κής είναι γνωστός στις Αρχές, αλλά έως σή-

μερα παρέμενε «αόρατος». 
«Η αποκάλυψη της δράσης του κυ-

κλώματος διακίνησης κοκαΐνης και ο
τερματισμός της δράσης του ήταν απόρ-

ροια συστηματικής διερεύνησης, ανάλυσης
και διασταύρωσης πληροφοριών, φυσικής
επιτήρησης και εξακρίβωσης χώρων, στοι-
χείων ατόμων (profiling), στο πλαίσιο ευρύ-
τερων δράσεων της ανωτέρω υπηρεσίας για
τη σύλληψη εμπόρων-διακινητών», αναφέ-
ρει μεταξύ άλλων η ανακοίνωση της ΕΛΑΣ
που συνεχίζει: «Από την Υποδιεύθυνση
Δίωξης Ναρκωτικών της Διεύθυνσης
Ασφάλειας Αττικής σχεδιάστηκε και υλο-
ποιήθηκε επιχείρηση, απογευματινές ώρες
χθες (11/1/2024) σε οικία στο Κορωπί, όπου
μετά από συντονισμένη ενδελεχή έρευνα
εντοπίστηκαν σε ειδικά διαμορφωμένη
κρύπτη στο λεβητοστάσιο και εντός αποθή-

κης της εν λόγω οικίας: 45 κιλά και 167,3
γραμμάρια κοκαΐνη, μεταξύ των οποίων 36
τυποποιημένες συσκευασίες που έφεραν
εξωτερικά και εσωτερικά διαφορετικό λο-
γότυπο, προκειμένου οι εν λόγω ποσότητες
να είναι αναγνωρίσιμες, πολεμικό τυφέκιο
τύπου Καλάσνικοφ, πιστόλι με 2 γεμιστήρες
και 149 φυσίγγια διαφόρων διαμετρημάτων.
Προηγήθηκε η σύλληψη 45χρονου αλλοδα-
πού μέλους του κυκλώματος που δραστη-
ριοποιούνταν στη διακίνηση κοκαΐνης στο
λεκανοπέδιο Αττικής και κυρίως σε Δυτική
Αττική και στα βόρεια προάστια, ο οποίος
ακινητοποιήθηκε από αστυνομικούς της
ανωτέρω υπηρεσίας στην περιοχή της Κη-
φισιάς, στην κατοχή του οποίου βρέθηκε
και κατασχέθηκε νάιλον συσκευασία περιέ-
χουσα 17,5 γραμμάρια κοκαΐνης».

N.Τσιλ.

Μ
ια γυναίκα «ψάρευε» τις ανήλικες και ο συνερ-
γός της τις φωτογράφιζε σε άσεμνες πόζες και
καταχώριζε τις φωτογραφίες σε ιστοσελίδα

ερωτικών ραντεβού. Ο τρίτος συλληφθείς ήταν τακτικός
πελάτης του κυκλώματος ο οποίος έκλεινε το ένα ραντε-
βού μετά το άλλο.

Πρόκειται για μια άρτια συντονισμένη έρευνα από την
Υποδιεύθυνση Ανηλίκων. Η επιχείρηση για
τη σύλληψη των τριών ατόμων έγινε σε
Κορυδαλλό, Εκάλη και Κολωνό. Η 31χρο-
νη, από αρχές του 2022, εξωθούσε μια
ανήλικη στην πορνεία, αποκομίζοντας
χρηματικό όφελος, ο 33χρονος, στα μέσα
Απριλίου του 2023, ανάρτησε φωτογρα-
φίες της ανήλικης και μιας επίσης ανήλι-

κης φίλης της σε ιστότοπο, μέσω του οποίου πραγματο-
ποιήθηκαν τουλάχιστον δέκα ερωτικά ραντεβού σε ξενο-
δοχεία στο κέντρο της Αθήνας. Σε έρευνες που πραγμα-
τοποιήθηκαν στις οικίες και των τριών συλληφθέντων
βρέθηκαν και κατασχέθηκαν πλήθος ψηφιακών πειστή-
ριων καθώς και ένα αεροβόλο όπλο.

Η 31χρονη γυναίκα και ο συνεργός της ανέβαζαν φωτο-
γραφίες των ανηλίκων κοριτσιών και τις «διέθεταν» σε πε-
λάτες μέσω ιστοσελίδας. 

Πλήρωνε €100 την καθεμία
για να συνευρεθεί μαζί τους

Η γυναίκα που φαίνεται να είχε τον ρόλο της αρχιμαστρο-
πού έβρισκε τα νεαρά κορίτσια και τα ωθούσε στην πορνεία.
Σε συνεργασία με έναν ακόμη άνδρα -αφού έπειθαν τα ανή-
λικα κορίτσια να εκδίδονται- τα οδηγούσαν σε ιδιαίτερο χώ-
ρο και τα φωτογράφιζαν γυμνά, προκειμένου να τα ανεβά-
σουν σε συγκεκριμένη ιστοσελίδα για να τις «διαφημίσουν»
και να προσελκύσουν πελάτες. Μάλιστα στο σάιτ άλλαζαν
την «καταχώριση» αλλά και την τιμή. Η 31χρονη που συνε-
λήφθη, διατηρούσε φιλική σχέση με τη μία 17χρονη την
οποία έπεισε να πουλήσει το κορμί της έναντι αμοιβής. 

Ο δεύτερος συλληφθείς διατηρούσε στενή φιλική σχέση
με την αρχηγό του κυκλώματος. Ο συγκεκριμένος άντρας
απέκτησε επαφή με την ανήλικη και μια φίλη της και τους
είπε ότι θα μεσολαβήσει στην αναζήτηση και εύρεση
πλούσιων πελατών για ερωτικές συνευρέσεις επί πληρω-

μή, αναρτώντας φωτογραφίες τους με εσώρουχά τους σε
ερωτικό διαδικτυακό ιστότοπο, μέσω του οποίου μάλιστα
κλείστηκαν και πραγματοποιήθηκαν τουλάχιστον δέκα
ραντεβού σε ξενοδοχεία των Αθηνών. Ο τρίτος συλληφθείς
το διάστημα Ιουλίου - Αυγούστου 2023 συνευρέθηκε ερω-
τικά στην οικία του με την πρώτη ανήλικη και ακόμη μία,
έναντι 100 ευρώ, ενώ κατά το ίδιο διάστημα και προγενέ-
στερα προέβη σε όμοιες πράξεις με τις εν λόγω ανήλικες,
τόσο από κοινού όσο και με καθεμία ξεχωριστά.

Η 31χρονη Αλβανίδα που «ψάρευε» τα ανήλικα κορίτσια
κατηγορείται για μαστροπεία τελεσθείσα σε βάρος ανήλι-
κης που δεν συμπλήρωσε τα 15 έτη κατ’ εξακολούθηση. 

Ο 33χρονος συνεργός της κατηγορείται για μαστροπεία
τελεσθείσα σε βάρος ανηλίκου με τη χρήση ηλεκτρονικών
μέσων επικοινωνίας κατ’ εξακολούθηση και πορνογρα-
φία, παραγωγή, διανομή και κατοχή με τη χρησιμοποίηση
ανηλίκων τελεσθείσας μέσω πληροφοριακών συστημάτων
κατ’ εξακολούθηση και κατά συρροή κατ’ επάγγελμα.  Ο
55χρονος που συνελήφθη ως πελάτης κατηγορείται για
γενετήσιες πράξεις με ανήλικη που συμπλήρωσε τα 15 έτη
και που δεν συμπλήρωσε τα 15 έτη κατ’ εξακολούθηση.

Πώς οι μαστροποί
«ψάρευαν» ανήλικες
και τις ωθούσαν
στην πορνεία

ΝΕΑ ΥΠΟΘΕΣΗ ΚΟΛΩΝΟΥ

Τρεις συλλήψεις  σε Κολωνό, 
Εκάλη και Κορυδαλλό:

μιας 31χρονης και ενός 33χρονου
που εκπόρνευαν τα κορίτσια 

και ενός 55χρονου πελάτη

του Nίκου 
Τσιλιπουνιδάκη

O LeBron James σε συσκευασία… 45 κιλών κοκαΐνης - Σύλληψη 45χρονου με Καλάσνικοφ 

Η 31χρονη
μαστρωπός
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Η
αυξημένη ζήτηση από το εξωτερικό για
επενδύσεις κυρίως σε κατοικίες, η επιτά-
χυνση της κατασκευής νέων έργων υπο-

δομής την επόμενη πενταετία, οι ισχυροί ρυθμοί
ζήτησης της Χρυσής Βίζας, η ενεργειακή και αι-
σθητική αναβάθμιση κτηρίων, τα εκατοντάδες χι-

λιάδες κενά διαμερίσματα, η με-
γάλη υποχώρηση των αξιών κατά
τα μνημονιακά χρόνια, η προσ-
δοκία έναρξης του πτωτικού κύ-
κλου των επιτοκίων και οι υψηλοί
ρυθμοί ανάπτυξης της οικονο-
μίας αναμένεται να ενισχύσουν
περαιτέρω τις τιμές πώλησης αλ-
λά και των ενοικίων των ακινή-

των, τουλάχιστον για την προσεχή διετία.
Ειδικά πέρυσι οι ξένες επενδύσεις σε ακίνητα

ξεπέρασαν το 1,6 δισ. ευρώ και, όπως παρατηρεί
η Alpha Bank στο τελευταίο οικονομικό δελτίο
της, η αύξηση των αιτήσεων για Χρυσή Βίζα δια-
μορφώνει συνθήκες συνέχισης της ανοδικής πο-

ρείας του κατασκευαστικού έργου αλλά και της
κινητικότητας των αγοραπωλησιών για τα παλαι-
ότερα ακίνητα. Ωστόσο, παρά την ανάκαμψη του
κλάδου, ειδικά την τελευταία τριετία, η κατα-
σκευαστική δραστηριότητα απέχει σημαντικά
από τα υψηλά επίπεδα που είχαν καταγραφεί
πριν από την οικονομική κρίση στη χώρα. Χαρα-
κτηριστικό είναι το γεγονός πως η αύξηση αι-
τούντων για Golden Visa για το 2022 προσέγγισε
το 118% σε σχέση με το 2021, ενώ με πολύ υψη-
λούς ρυθμούς αυξάνονται και οι ξένες άμεσες
επενδύσεις σε ακίνητα κατά 68% το 2022 φτάνον-
τας τα 2 δισ. ευρώ και κατά 29% το εννεάμηνο του

2023 σε σχέση με το αντίστοιχο διάστημα το
2022, υπερβαίνοντας το 1,6 δισ. ευρώ.

Εξάλλου, από το 2022 και ειδικά από το γ’ τρί-
μηνο παρατηρείται μια σημαντική διαφορά στις
μεταβολές των τιμών των κατοικιών μεταξύ Ελ-
λάδας και Ευρωζώνης. Χαρακτηριστικά αναφέ-
ρεται ότι το 2022 ο μέσος ετήσιος ρυθμός αύξη-
σης των τιμών των κατοικιών διαμορφώθηκε σε
11,9% στην Ελλάδα, έναντι 7,2% στην Ευρωζώνη.
Επιπλέον, τα μέχρι σήμερα διαθέσιμα στοιχεία
δείχνουν μια αντίθετη πορεία το 2023, καθώς
στην Ελλάδα οι τιμές των κατοικιών συνεχίζουν
να αυξάνονται το εννεάμηνο, ενώ στην Ευρωζώ-
νη μειώθηκαν οριακά κατά 0,6% με βάση τα στοι-
χεία του α’ εξαμήνου. Η διακριτή πορεία των τι-
μών στην Ελλάδα σε σχέση με την υπόλοιπη Ευ-
ρωζώνη συνδέεται σε μεγάλο βαθμό με το γεγο-
νός ότι στη χώρα μας οι τιμές των κατοικιών ανα-
κτούν σταδιακά το χαμένο έδαφος εξαιτίας της
παρατεταμένης οικονομικής κρίσης την περα-
σμένη δεκαετία.
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Σε Ελντοράντο της Ευρωζώνης
εξελίσσεται η Ελλάδα κυρίως λόγω

Χρυσής Βίζας - Ειδικά πέρυσι 
οι ξένες επενδύσεις σε αυτό 

τον τομέα ξεπέρασαν το 1,6 δισ.

Γιατί θα συνεχιστεί
η άνοδος τιμών και

ενοικίων στα ακίνητα

Γιατί θα συνεχιστεί
η άνοδος τιμών και

ενοικίων στα ακίνητα

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com

ΜΑΙΡΗ ΧΑΤΖΑΚΟΥ
Η «σιδηρά 
κυρία» της
γαλακτοβιομηχανίας

ΚΡΙ ΚΡΙ
Κλείνει με ρεκόρ 
το ’23, βάζει τον πήχη
ψηλότερα το ’24 
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«I
σως είναι νωρίς για εκτιμήσεις
και μεγέθη», θα μπορούσε να πει
κάποιος, ωστόσο όλα δείχνουν

πως ο ελληνικός τουρισμός μπορεί να
σκαρφαλώσει ακόμη πιο ψηλά από τα πο-
λύ καλά επίπεδα που κατέγραψε το 2023.
Καθ’ όλη τη διάρκεια της περσινής σεζόν
το ελληνικό τουριστικό προϊόν σημείωσε
ισχυρή ανθεκτικότητα έναντι πολλαπλών
εξωγενών κρίσεων που συνεχίζουν να
προκαλούν ένα ασταθές περιβάλλον σε

διεθνές επίπεδο.
Ένας από τους κύριους

operators για την ελληνι-
κή τουριστική βιομηχανία
είναι ο Όμιλος της TUI, η
ζήτηση της οποίας ανα-

μένεται να φτάσει στο
υψηλότερο επίπεδο όλων

των εποχών για τους πελάτες της που θα
επιλέξουν Ελλάδα για τις καλοκαιρινές
τους διακοπές. Σύμφωνα με την TUI, η χώ-
ρα μας εξακολουθεί και είναι ένας από
τους πιο δημοφιλείς τουριστικούς προορι-
σμούς.

Νέο ρεκόρ και νέες επιδόσεις «με την
Ελλάδα να οδεύει προς την υψηλότερη
επίδοση όλων των εποχών», ανέφερε σε

δήλωσή του ο επικεφαλής Επικοινωνίας
του Ομίλου TUI Group Άαγκε Ντούνχαουπτ
στο ΑΠΕ-ΜΠΕ.

Νωρίτερα από κάθε άλλη
χρονιά ξεκινά η σεζόν

Κρήτη, Ρόδος και Κως παραμένουν οι
κορυφαίες αγορές για τον γερμανικό του-

ριστικό κολοσσό, και μάλιστα φέτος θα ξε-
κινήσει ακόμη πιο νωρίς τη σεζόν για τους
πελάτες της που «ψηφίζουν» Ελλάδα. Ανα-
φορικά με τη διάθεση των Γερμανών για
διακοπές εν μέσω δημοσιονομικής κρίσης
και οικονομικής ύφεσης στη χώρα τους, ο
κ. Ντούνχαουπτ απάντησε ότι δεν υπάρχει
καμία απροθυμία ή επιφυλακτικότητα.

«Αντιθέτως, οι προκρατήσεις για το κα-
λοκαίρι του 2024 βρίσκονται πάνω από τα
επίπεδα του 2019 και προβλέπω ένα καλό
καλοκαίρι 2024 στη Μεσόγειο, ειδικά στην
Ελλάδα», σημείωσε χαρακτηριστικά και
συνέχισε λέγοντας: «Ειδικά τα νησιά έχουν
μεγαλύτερη ζήτηση από ποτέ. Η Κρήτη, η
Ρόδος, η Κως είναι τα πιο αγαπημένα των
πελατών μας και καταλαμβάνουν τις θέ-
σεις 3, 4 και 5 στην κλίμακα των προτιμή-
σεων των Γερμανών παραθεριστών», ανέ-
φερε ο κ. Ντούνχαουπτ, υπογραμμίζοντας
πως προβλέπει αύξηση της ζήτησης και
για τον λόγο αυτό διευρύνει συνεχώς το
χαρτοφυλάκιό της.

Φέτος η TUI ξεκινά νωρίτερα από ποτέ
τη θερινή περίοδο στην Ελλάδα, με τις
πρώτες πτήσεις να φθάνουν στη Ρόδο και
την Κρήτη με την έναρξη των διακοπών του
Καθολικού Πάσχα στις 26 Μαρτίου.

«Η αεροπορική εταιρεία μας θα προ-
σφέρει περίπου 600 πτήσεις εβδομαδι-
αίως προς 26 ηλιόλουστους προορισμούς
και θα έχει τη μεγαλύτερη προσφορά της
από το Αννόβερο και το Ντίσελντορφ με
750.000 θέσεις και 150 πτήσεις την εβδο-
μάδα στο καθένα από τα δύο αεροδρόμια»,
τόνισε ο κ. Ντούνχαουπτ.

Ο επικεφαλής Επικοινωνίας του τουριστικού ομίλου 
επισημαίνει ότι Κρήτη, Ρόδος και Κως παραμένουν 

κορυφαίοι προορισμοί για τους πελάτες της εταιρείας

Γράφει 
η Ρεγγίνα 

Σαβούρδου

Εκτενές αφιέρωμα της βρετανικής «Evening Stan-
dard» για τη δημιουργία του μητροπολιτικού πάρκου
διεθνούς εμβέλειας και τη mega επένδυση της Lamda
Development στο Ελληνικό, που το χαρακτηρίζει φάρο
καινοτομίας.

«Η Αθήνα μεταμορφώνεται», αναφέρει ο συντάκτης
του άρθρου, «μέσω του μεγαλύτερου έργου ανάπτυ-
ξης στην Ευρώπη, που βρίσκεται σε εξέλιξη από τη
Lamda Development, με πολυτελή εμπορικά κέντρα,
ξενοδοχεία υψηλής κατηγορίας, τον υψηλότερο “πρά-
σινο” ουρανοξύστη Riviera Tower, καθώς και σχέδια

για 8.000 σπίτια». Η «Evening Standard» σημειώνει
πως το έργο χαρακτηρίζεται σημαντικό ορόσημο στην
εξέλιξη της χώρας.

Η αστική ανάπλαση του Ελληνικού, μια επένδυση 8 δισ.
ευρώ, αφορά μια έκταση τρεις φορές όσο το Μονακό, θε-
ωρείται από πολλούς Αθηναίους ως σήμα της αλλαγής
της πόλης καθώς και της χώρας, που υπόσχεται μακρο-
πρόθεσμες επενδύσεις. Αναφέρονται και τα μεγάλα έργα
υποδομής που βρίσκονται σε εξέλιξη, όπως η υπογει-
οποίηση της λεωφόρου Ποσειδώνος, τονίζοντας πως «η
νέα πόλη που κατασκευάζεται δημιουργεί 75.000 νέες

θέσεις εργασίας». Η βρετανική εφημερίδα αναφέρεται,
μεταξύ άλλων, αναλυτικά και στα αρχιτεκτονικά γραφεία
που έχουν αναλάβει επιμέρους έργα της ανάπλασης, κα-
θώς και στις πιστοποιήσεις LEED που θα λάβουν τα κτή-
ρια που κατασκευάζονται. Στο άρθρο αναφέρονται και οι
πρώτες οικιστικές αναπλάσεις εντός του Ελληνικού, που
ήδη έχουν προπωληθεί, αλλά και οι αναπλάσεις που ανα-
κοινώθηκαν πρόσφατα, όπως η δημιουργία της Little A-
thens, 1.115 νέων κατοικιών και εμπορικών καταστημά-
των, καταγράφοντας ήδη μεγάλη ζήτηση.

Ρ. Σαβ.

Διθύραμβοι της «Evening Standard» για το mega project της Lamda στο Ελληνικό

Ιστορικό ελληνικό
ρεκόρ το 2024
στον τουρισμό

προβλέπει η TUI



Η
65χρονη Μαίρη Χατζάκου, η κόρη του ιδρυτή
της ιστορικής γαλακτοβιομηχανίας ΜΕΒΓΑΛ
Κωνσταντίνου Χατζάκου, η «μεγάλη κυρία της

ελληνικής γαλακτοβιομηχανίας», αποτελεί παρά-
δειγμα επιχειρηματικής πυγμής. Και
αυτό διότι περνώντας από σαράντα κύ-
ματα κατάφερε να εξυγιάνει οικονομι-
κά την επιχείρηση και να την οδηγήσει
σε νέα εποχή.

Το 2021 μέσω της σύμπραξης με τον
Σπύρο Θεοδωρόπουλο κατέστη κυ-
ρίαρχη στη ΜΕΒΓΑΛ, καθώς μετά τη
συμφωνία η οικογένεια της Μαίρης
Χατζάκου ελέγχει το 64,5% της γαλα-

κτοβιομηχανίας, ο Σπύρος Θεοδωρόπουλος το 21,5%
και η Νίκη Χατζάκου-Συμεωνίδου το 14%.

Εγγονή προσφύγων
H Μαίρη Χατζάκου είναι εγγονή προσφύγων από το

Σχολάρι της Ανατολικής Ρωμυλίας. Η οικογένειά της
εγκαταστάθηκε στη Θεσσαλονίκη το 1919 μετά τον
διωγμό που υπέστησαν μαζί με άλλους Έλληνες τα
μέλη της οικογένειάς της. 

Από την εποχή που ο παππούς της και ο πατέρας
της Κωνσταντίνος Χατζάκος μοίραζαν το γάλα που
συνέλεγαν από τα περίχωρα της πόλης με ένα γαϊ-
δουράκι πέρασαν αρκετά χρόνια. Η γιαγιά της μάλι-
στα έφτιαχνε γιαούρτι και ρυζόγαλο στο υπόγειο του
πατρικού σπιτιού. 

Στη συνέχεια δημιούργησε το δικό της γαλακτοοι-
νομαγειρείο, στο οποίο πουλούσε τα προϊόντα της,
αποτελώντας την πρώτη επίσημη επιχειρηματική
προσπάθεια της οικογένειας.

Εξωστρεφής και πεισματάρα
Όσοι γνωρίζουν τη Μαίρη Χατζάκου μιλούν για

έναν εξωστρεφή και χαμογελαστό άνθρωπο που μιλά
με τη χαρακτηριστική προφορά που έχουν οι Θεσσα-
λονικείς. Με το πείσμα και την επιμονή που τη διακρί-
νουν, η «σιδηρά κυρία» της γαλακτοβιομηχανίας αν-
τιστάθηκε και δεν παρέδωσε ποτέ, ακόμη και στις δύ-
σκολες εποχές, τα κλειδιά της επιχείρησης που ίδρυ-
σε ο πατέρας σε όσους προσπάθησαν να αποκτήσουν
τον έλεγχό της. Έφτασε να συγκρουστεί ακόμη με τον
Δημήτρη Συμεωνίδη, τον άνδρα της αδερφής της, Νί-
κης, προκειμένου να μην αλλάξει χέρια η εταιρεία.
Όταν ήταν μαθήτρια ακόμη, η Μαίρη Χατζάκου πέρ-
ναγε τα καλοκαίρια δουλεύοντας στα τμήματα παρα-
γωγής της MEBΓAΛ. Μεγαλώνοντας, τα επόμενα
χρόνια πέρασε από διάφορα στάδια της διοίκησης
μαθαίνοντας τη δουλειά αλλά και παρατηρώντας τον
τρόπο με τον οποίο διοικούσε ο πατέρας της και ιδρυ-
τής της εταιρείας Κωνσταντίνος. 

Aπό τον πατέρα της έμαθε ότι «η δουλειά θέλει τρό-
πο». Και έτσι κατάφερε να κρατήσει όρθια τη βιομη-
χανία την περίοδο που η Ελλάδα βρισκόταν αντιμέτω-
πη με σοβαρή οικονομική κρίση. 

Σε αναπτυξιακή τροχιά
Το καλοκαίρι του 2023, στο περιθώριο των εγκαι-

νίων του νέου κέντρου διανομής της Metro ΑΕΒΕ

στη Θεσσαλονίκη, η πρόεδρος της γαλακτοβιομη-
χανίας Μαίρη Χατζάκου ανέφερε πως οι ΗΠΑ έχουν
γίνει η μεγαλύτερη αγορά για τη βιομηχανία σε πω-
λήσεις εκτός Ελλάδας -με πωλήσεις σε όλες τις πο-
λιτείες- με τις εξαγωγές, οι οποίες αφορούν κυρίως
σε βιολογική φέτα, να φθάνουν πλέον τα 9 εκατ. ευ-
ρώ, όσο είναι ο τζίρος που κάνει μια μικρή εταιρεία
τροφίμων.

Εκτός από την Αμερική, η εταιρεία δίνει έμφαση
κυρίως στην Ευρώπη, πιο συγκεκριμένα σε Ιταλία,
Αυστρία και Γερμανία, σημαντικές αγορές για τις εξα-
γωγές της ΜΕΒΓΑΛ, όπου ειδικά στο γιαούρτι κατέχει
υψηλά μερίδια αγοράς. Συνολικά, η ελληνική γαλα-
κτοβιομηχανία εξάγει σε 36 χώρες, με τον τζίρο των
εξαγωγών να ξεπερνά τα 55 εκατ. ευρώ.

Η κυρία Χατζάκου πρόσθεσε ότι στο πλαίσιο ενί-
σχυσης της παραγωγικής δυναμικότητας, κυρίως στη
φέτα, «τρέχει» επενδυτικό πρόγραμμα ύψους 20
εκατ. ευρώ. Κατά την προηγούμενη εξαετία ολοκλη-
ρώθηκε ένας κύκλος επενδύσεων 19 εκατ. ευρώ τόσο
στον τομέα της γιαούρτης όσο και στη φέτα. Αναφορι-
κά με το μέλλον, κατά την τριετία 2023-2026 «τρέχει»
ένα ακόμη μεγαλύτερο επενδυτικό πρόγραμμα
ύψους 33 εκατ. ευρώ. Το 2023 εκτιμάται πως ολοκλη-
ρώθηκε με ανάπτυξη άνω του 20% σε τζίρο και με δι-
ψήφια ανάπτυξη σε όγκο.

Η MEBΓAΛ συνεργάζεται με 54 φάρμες αγελαδι-
νού γάλακτος που αποδίδουν 70.000 τόνους τον χρό-
νο και με 450 φάρμες αιγοπρόβειου γάλακτος δυνα-
τότητας παραγωγής 16.000 τόνων. Απασχολεί 590 ερ-
γαζομένους και διαθέτει 7 υποκαταστήματα, 54 αντι-
προσώπους και δίκτυο με περισσότερα από 17.000
σημεία πώλησης στην ελληνική αγορά.
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Γράφει 
η Αμαλία 
Κάτζου

amaliakatzou@gmail.com

Το deal-ορόσημο και η νέα εποχή -
Πεισματάρα και επίμονη, δεν παρέδωσε

ποτέ τα κλειδιά της MΕΒΓΑΛ

ΜΑΙΡΗ ΧΑΤΖΑΚΟΥ

Η «σιδηρά 
κυρία» της

γαλακτοβιομηχανίας
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Μ
ήνυμα αξιοκρατίας και επι-
βράβευσης των υψηλών επι-
δόσεων έστειλε ο CEO του

Ομίλου Alpha Bank Βασίλης Ψάλτης,
ανακοινώνοντας στο μήνυμά του προς
τους εργαζόμενους της τράπεζας για
τη νέα χρονιά ότι όσοι έχουν πετύχει ή
υπερβεί τους στόχους τους θα λάβουν
καθαρά ποσά έκτακτης ενίσχυσης έως
€1.200. «Η παροχή αυτή είναι αποτέλε-
σμα του υπεύθυνου σχεδιασμού, της
συνετής διαχείρισης αλλά και της απο-
φασιστικότητάς μας να διασφαλίσουμε

μια πορεία κερδοφόρου ανάπτυξης
σε έναν ιδιαίτερα ανταγωνιστικό κλά-
δο», ανέφερε χαρακτηριστικά ο κ.
Ψάλτης, προσθέτοντας πως «βούλη-
σή μας είναι να αναγνωρίσουμε αντα-
ποδοτικά τη δική σας συνδρομή σε
αυτές τις επιδόσεις».

Στο μήνυμά του ο Βασίλης Ψάλτης
στάθηκε στη στρατηγική συνεργασία

με τη UniCredit και στις προοπτικές που ανοίγονται για
την τράπεζα και το προσωπικό της, επέλεξε ωστόσο να
επικεντρωθεί στις δράσεις στήριξης των εργαζομένων
και προσέλκυσης νέου ταλέντου στον όμιλο.

Μεταξύ άλλων, σημείωσε πως «το δυναμικό της
τράπεζας ενισχύθηκε με περισσότερες από 800 νέες
προσλήψεις, με έμφαση στο δίκτυο καταστημάτων,
τις ομάδες εξυπηρέτησης επιχειρήσεων, την πληρο-
φορική και τις ψηφιακές υπηρεσίες, υπήρξε λεπτο-
μερής καταγραφή των ρόλων προκειμένου να απει-
κονίζουν τη σημερινή αξία και συμβολή κάθε εργα-
ζόμενου, ενώ δημιουργήθηκε ένα νέο, σύγχρονο
πλαίσιο σταδιοδρομίας που δίνει τη δυνατότητα κι-
νητικότητας εντός του οργανισμού και ανέλιξης».
Ανεξαρτήτως της θέσης διοικητικής ευθύνης ή όχι,
συνεχίζεται με συνέπεια η προσπάθεια στήριξης των
ανθρώπων της τράπεζας με διπλασιασμό των ωρών
εκπαίδευσης σε ετήσια βάση και με σταθερή ενίσχυ-
ση των εκπαιδευτικών ακαδημιών.

Ιδρύθηκε νέο ομαδικό αποταμιευτικό πρόγραμμα με

ελάχιστες εισφορές της τράπεζας,
αποσυνδεδεμένες από τη συνεισφορά
του εργαζόμενου, στο επίπεδο του 2%,
εξασφαλίζοντας μια επιπρόσθετη
αποταμιευτική παροχή. Ο CEO του
Ομίλου της Alpha Bank έκανε ιδιαίτε-
ρη αναφορά στο νέο, σύγχρονο πλαί-
σιο αξιολόγησης που συνδέει την ανα-
γνώριση της απόδοσης με την επίτευ-
ξη των στρατηγικών στόχων του ομί-
λου, σημειώνοντας: «Κύρια επιλογή
μας αποτέλεσε η διαμόρφωση μιας
νέας συνολικής πολιτικής αμοιβών και

παροχών και η ισχυρή σύνδεση της ανταμοιβής με την
απόδοση ως θεμέλιο για τον λειτουργικό μας εκσυγ-
χρονισμό και την εξέλιξη των ανθρώπων μας. Την τε-
λευταία τριετία τα ποσά που έχουν διανεμηθεί ως μετα-
βλητές αποδοχές προς το προσωπικό μας στις κεντρι-
κές υπηρεσίες και το δίκτυο έχουν αυξηθεί κατά 22%,
ενώ ειδικά για τα καταστήματα το σχετικό ποσό έχει αυ-
ξηθεί κατά 43%. Επιπλέον αυτών, προχωρούμε σταθερά
στη χορήγηση μισθολογικών αυξήσεων πέραν των προ-
βλεπόμενων στις συλλογικές συμβάσεις προς εκείνους
τους συναδέλφους μας που με την απόδοσή τους συμ-
βάλλουν ιδιαιτέρως στην επίτευξη των επιχειρησιακών
μας στόχων».

Οι παροχές
Παροχή έκτακτης οικονομικής ενίσχυσης προς τους

εργαζόμενους που έχουν ετήσιες μικτές αποδοχές έως
30.000 ευρώ και έχουν πετύχει τους στόχους τους ως
αναγνώριση της συμβολής τους στα θετικά αποτελέ-
σματα του ομίλου:

•Η έκτακτη ενίσχυση είναι πλέον του πλαισίου μετα-
βλητών αποδοχών (bonus επίτευξης στόχων) που χο-
ρηγεί η τράπεζα στο προσωπικό της.

•Κατά 22% αυξήθηκαν τα ποσά που έχουν διανεμη-
θεί ως bonus στο προσωπικό, κατά 43% προς τους εργα-
ζόμενους του δικτύου.

• Ένας στους τρεις εργαζομένους είδε τις αποδοχές
του να αυξάνονται εντός του 2023, πέραν των προβλέ-
ψεων της συλλογικής σύμβασης.

Έκτακτη ενίσχυση 
έως 1.200 ευρώ 
στο προσωπικό

Βασίλης Ψάλτης: «Επιβραβεύουμε 
τις υψηλές επιδόσεις του προσωπικού μας»

Γράφει 
η Αμαλία 
Κάτζου

amaliakatzou@gmail.com
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Σ
ε ασύμμετρη απειλή για την επι-
χειρηματικότητα, την ανάπτυξη
και το ασφαλιστικό σύστημα της

χώρας μπορεί να εξελιχθεί τα επόμενα
χρόνια η τεράστια έλλειψη εργαζομέ-
νων με δεξιότητες και ταλέντο.

Έρευνα της Μanpower
Όπως προκύπτει από τη διεθνή έρευ-

να της κορυφαίας εταιρείας ανθρώπι-
νου δυναμικού Μanpower, η Ελλάδα, η
Γερμανία, η Ιαπωνία και το Ισραήλ απο-
τελούν τις τέσσερις πρώτες χώρες του
κόσμου με το μεγαλύτερο ποσοστό έλ-
λειψης ταλέντων! Η έρευνα διεξήχθη
από τον περασμένο Οκτώβριο σε
40.077 εργοδότες σε 41 χώρες, συμπε-
ριλαμβανομένων 525 Ελλήνων εργοδο-
τών. Με βάση τα ευρήματά της το 82%
των Ελλήνων εργοδοτών αδυνατεί ή

βρίσκει πάρα πολύ δύ-
σκολα εργαζομένους με
εξειδικευμένα ταλέντα,
γεγονός που αντανακλά
τη ραγδαία επέκταση
των οικονομικών δρα-
στηριοτήτων στην Ελλά-
δα και τη θεαματική
βελτίωση της εικόνας

της στον παγκόσμιο οικονομικό χάρτη.
Μάλιστα, η έλλειψη ταλέντων στην Ελ-
λάδα διαμορφώνεται σε επίπεδο ρεκόρ
11 ετών, ενώ το ποσοστό εμφανίζεται
κατά 7% υψηλότερο από τον μέσο όρο
παγκοσμίως (75%). Σύμφωνα με την
έρευνα, η εξέλιξη χρόνο με τον χρόνο
του αριθμού των εργοδοτών που δυ-
σκολεύονται κατά την αναζήτηση τα-
λέντων είναι σταθερά αυξητική, καθώς
από 42% το 2014 το ποσοστό εκτοξεύε-
ται στο 61% το 2018, για να ανέβει κατά
16 ποσοστιαίες μονάδες το 2023 (στο
77%) και να κορυφωθεί στο 82% το 2024.

Πού υπάρχει έλλειψη
Οι κλάδοι στους οποίους αποτυπώνε-

ται η μεγαλύτερη έλλειψη ταλέντου

στην Ελλάδα είναι οι υπηρεσίες επικοι-
νωνίας και ο κλάδος της βιομηχανίας
και κατασκευών, με το 89% των εργοδο-
τών να αναφέρει δυσκολία στην εύρεση
ταλέντων.  Στον τομέα της ενέργειας και
των υπηρεσιών κοινής ωφέλειας το 88%
των εργοδοτών αναφέρει δυσκολία
στην εύρεση ταλέντων. 

Επιπλέον, το 85% των εργοδοτών αν-
τιμετωπίζει πρόβλημα στην εύρεση τα-
λέντων στον κλάδο των καταναλωτικών
αγαθών και υπηρεσιών. Στον κλάδο των

μεταφορών και της εφοδιαστικής αλυ-
σίδας το 82% των οργανισμών δεν βρί-
σκει το απαιτούμενο ταλέντο. Στην
υγεία και τις βιοεπιστήμες το ποσοστό
των εργοδοτών που αντιμετωπίζει δυ-
σκολίες ανέρχεται στο 81%. 

Στους τομείς των χρηματοοικονομι-
κών και των κτηματομεσιτικών το αντί-
στοιχο ποσοστό φτάνει το 79%, ενώ στον
κλάδο της πληροφορικής το 74% ανα-
φέρει δυσκολία στην εύρεση των τα-
λέντων.

Οι μεγάλες επιχειρήσεις
Το μεγαλύτερο πρόβλημα αντιμετω-

πίζουν οι μεγάλες επιχειρήσεις με προ-
σωπικό από 250 έως 999 άτομα, καθώς
το 87% από αυτές (σχεδόν 9 στις 10) δυ-
σκολεύεται να βρει ταλέντα. Το 84% των
εργοδοτών επιχειρήσεων που απασχο-
λούν 1.000-4.999 άτομα συναντά επί-
σης σοβαρές δυσκολίες, ενώ στις επι-
χειρήσεις άνω των 5.000 ατόμων δυ-
σκολεύεται να βρει προσωπικό το 82%
των εργοδοτών. Τέλος, το μικρότερο
ποσοστό εργοδοτών που δυσκολεύεται
να βρει προσωπικό εντοπίζεται στις
επιχειρήσεις με λιγότερους από 10 ερ-
γαζόμενους (78%).

Με ένα... κλικ θα γίνεται στο εξής η άρση παρακράτη-
σης της κυριότητας επιβατικού ή δίκυκλου οχήματος
ιδιωτικής χρήσης μέσω του gov.gr. Η νέα υπηρεσία
αφορά τις περιπτώσεις οχημάτων, η μεταβίβαση της
κυριότητας των οποίων είχε πραγματοποιηθεί στο
πλαίσιο προσυμφωνημένης τμηματικής καταβολής του
αντιτίμου (δόσεις) και πλέον έχει καταβληθεί το σύνολο
του οφειλόμενου τιμήματος. Πλέον οι πολίτες μπορούν
να αιτηθούν προς τις Υπηρεσίες Μεταφορών και Επι-
κοινωνιών των Περιφερειακών Ενοτήτων της χώρας
την άρση παρακράτησης κυριότητας. Αυτό μπορεί να

γίνει απευθείας από το gov.gr και τη διαδρομή Πολίτης
και καθημερινότητα / Μετακινήσεις / Άρση παρακρά-
τησης κυριότητας επιβατικού ή δίκυκλου οχήματος
ιδιωτικής χρήσης ή μέσω της ηλεκτρονικής διεύθυν-
σης drivers-vehicles.services.gov.gr. 

Οι άμεσα ενδιαφερόμενοι συνδέονται με τους κωδι-
κούς Taxisnet και καταχωρούν, εκτός από τα απαραίτη-
τα στοιχεία της αίτησης, το μοναδικό αναγνωριστικό
επαλήθευσης της υπεύθυνης δήλωσης, μέσω του
gov.gr, του παρακρατούντος την κυριότητα ή μεταφορ-
τώνουν βεβαίωση περί και βούλησης προς επακόλουθη

μεταβίβαση της κυριότητας. Στην περίπτωση που υπάρ-
χουν συνιδιοκτήτες του οχήματος καταχωρούνται τα
μοναδικά αναγνωριστικά επαλήθευσης των υπεύθυνων
δηλώσεων, μέσω του gov.gr, του κάθε συνιδιοκτήτη μέ-
σω των οποίων συναινεί στην υποβολή της αίτησης. Κα-
τά την παραλαβή της νέας άδειας κυκλοφορίας θα πρέ-
πει να προσκομιστεί η προηγούμενη πρωτότυπη άδεια
κυκλοφορίας στην οικεία διεύθυνση της περιφέρειας
προς την οποία έγινε η αίτηση. Οι πολίτες έχουν επίσης
τη δυνατότητα να εξουσιοδοτήσουν αντιπρόσωπό τους
για την παραλαβή της νέας άδειας κυκλοφορίας.

Με λίγα κλικ μέσω gov.gr η άρση παρακράτησης κυριότητας ΙΧ οχήματος

Σε Ελλάδα, Γερμανία, Ιαπωνία και Ισραήλ το μεγαλύτερο
πρόβλημα - Ποιοι κλάδοι ζητούν «μυαλά»

Ασύμμετρη οικονομική
απειλή η έλλειψη ταλέντων

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com



Μ
ε «προίκα» τουλάχιστον 40
εκατ. ευρώ σε επίπεδο κερ-
δοφορίας, αλλά και διευρυμέ-

να μερίδια αγοράς αφήνει το 2023 η
γαλακτοβιομηχανία Κρι Κρι, θέτοντας
υψηλούς στόχους για τη νέα.

Το 2023 αποτελεί μια χρονιά-σταθμό
για την εταιρεία, καθώς σημείωσε εν-
τυπωσιακή αύξηση μεγεθών σε σχέση
με το 2022, με βάση τα στοιχεία του εν-
νεάμηνου. Έτσι, η διοίκηση έχει προ-
χωρήσει σε αναθεώρηση των προβλέ-
ψεων για την περσινή χρονιά, εκτιμών-
τας ότι οι συνολικές πωλήσεις θα ξεπεράσουν τα 210
εκατ. ευρώ και τα κέρδη προ φόρων και τόκων (EBIT)
θα κινηθούν μεταξύ 41 εκατ. και 44 εκατ. ευρώ. Αρ-
κεί να σημειωθεί ότι τα καθαρά κέρδη του εννεάμη-

νου Ιανουαρίου-Σεπτεμβρίου 2023 εκτι-
νάχθηκαν στα 30,19 εκατ. ευρώ έναντι
5,93 εκατ. ευρώ κατά το αντίστοιχο διά-
στημα του 2022. Ανάλογη ήταν και η ει-
κόνα που παρουσίασαν και τα λειτουργι-
κά κέρδη (EBITDA), τα οποία με βάση τον
ισολογισμό εννεάμηνου διαμορφώθη-
καν στα 41,54 εκατ. ευρώ έναντι 11,18
εκατ. ευρώ το αντίστοιχο διάστημα του

2022, ενώ τα κέρδη προ φόρων διαμορφώθηκαν στα
37,84 εκατ. ευρώ, έναντι 7,44 εκατ. ευρώ. 

Η οικογένεια Τσινάβου από τις Σέρρες έχει κατα-
φέρει να δημιουργήσει ένα εξαιρετικό success sto-
ry για την εταιρεία της, ενώ τα προϊόντα χρόνο με τον
χρόνο γίνονται γνωστά σε όλες τις γωνιές του πλανή-
τη. Επιπλέον, η εισηγμένη στο Χρηματιστήριο Αθη-
νών εταιρεία βελτιώνει συνεχώς τις επιδόσεις της
στον τομέα της εταιρικής κοινωνικής ευθύνης, αλλά
και στις επενδυτικές σχέσεις. 

Ώθηση από γιαούρτι και παγωτό
Ο κλάδος γιαουρτιού θεωρείται το πλέον ισχυρό

στήριγμα για τη γαλακτοβιομηχανία, με διψήφιους
ρυθμούς ανάπτυξης και συνεχή διεύρυνση των με-
ριδίων αγοράς, ενώ νέα ενίσχυση παρουσιάζουν και
οι πωλήσεις παγωτού.

Ειδικότερα, με βάση τα τελευταία διαθέσιμα στοι-
χεία του εννεάμηνου Ιανουαρίου-Σεπτεμβρίου
2023, οι πωλήσεις αυξήθηκαν κατά 34,8% σε αξία και
15,4% σε όγκο, ενώ στις διεθνείς αγορές οι πωλήσεις
αυξήθηκαν κατά 39,5%, ξεπερνώντας τα 75,5 εκατ.
ευρώ. Ισχυρή ήταν η αύξηση των πωλήσεων σε Ιτα-
λία, Ηνωμένο Βασίλειο, ενώ ακολούθησαν Σουηδία,
Αυστρία και Βέλγιο. Πολύ ισχυρή ανάπτυξη εμφάνι-
σαν οι πωλήσεις γιαουρτιού και στην εγχώρια αγορά,
ξεπερνώντας τα 60 εκατ. ευρώ και παρουσιάζοντας
αύξηση 29,4%. Παράλληλα, η γαλακτοβιομηχανία

προσδοκά ακόμη καλύτερες επιδό-
σεις, καθώς συνεχίζεται η στροφή των
καταναλωτών στα γιαούρτια ιδιωτικής
ετικέτας, ως αποτέλεσμα των επιλογών
τους για οικονομικότερα προϊόντα. Το
μερίδιο αγοράς σε όγκο των γιαουρ-
τιών ιδιωτικής ετικέτας έχει φτάσει το
35% με αύξηση 3,4 ποσοστιαίων μονά-
δων, ασκώντας πίεση στα branded γι-
αούρτια, αλλά συνολικά προκύπτει
όφελος για την Κρι Κρι, μιας και αποτε-
λεί τον μεγαλύτερο παραγωγό για την
εγχώρια αγορά γιαουρτιών ιδιωτικής
ετικέτας. Από την άλλη πλευρά, στον

κλάδο του παγωτού, στην εγχώρια αγορά, οι πωλήσεις
αυξήθηκαν κατά 15,1%, ενώ το μερίδιο αγοράς ενισχύ-
θηκε κατά μισή εκατοστιαία μονάδα και ο όγκος των
πωλήσεων κατά 13%. 

Στήριξη στους συνεργάτες
Η επίτευξη ακόμη καλύτερων επιδόσεων φέτος

για τη γαλακτοβιομηχανία θα περάσει για ακόμη μία
χρονιά μέσα από τη στήριξη των βασικών συνεργα-
τών της, καταλήγοντας και στην ανάλογη επιβράβευ-
ση των καταναλωτών. 

Σημειώνεται ότι πέρσι η εταιρεία ενίσχυσε τον
προϋπολογισμό για τη μείωση τιμών στα προϊόντων
μέσω προωθητικών ενεργειών, ενώ κατέβαλε και
πριμ συνεργασίας ύψους 500.000 ευρώ στους κτη-
νοτρόφους, ως ένδειξη αναγνώρισης της εμπιστο-
σύνης και της μεγάλης προσωπικής προσπάθειας
που κατέβαλαν οι παραγωγοί για την απρόσκοπτη
παροχή γάλακτος προς την Κρι Κρι. Παράλληλα, η
εταιρεία συνεχίζει την πολιτική ενίσχυσης των εισο-
δημάτων των εργαζομένων, με έξτρα μισθό, παρο-
χές και άλλες διευκολύνσεις, ως επιβράβευσή τους
για την ισχυρή θέση που έχει κατακτήσει η γαλακτο-
βιομηχανία στην εγχώρια αλλά και τη διεθνή αγορά.

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com
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Πολύτιμη «προίκα» τα αυξημένα 
μερίδια αγοράς σε Ελλάδα και 

εξωτερικό για τη γαλακτοβιομηχανία 
της οικογένειας Τσινάβου από τις Σέρρες
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Κρι Κρι
Έκλεισε με ρεκόρ 

το ’23, βάζει τον πήχη
ψηλότερα το ’24 
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ΕΠΙΜΕΛΕΙΑ: Αμαλία Κάτζου

Πρόγραμμα δωρεάν διάθε-
σης μετοχών, που αφορά 52
στελέχη της εταιρείας, ενέκρι-
νε η Avax. Προς τούτο εκδίδον-
ται 4.000.000 νέες μετοχές μετά
δικαιώματος ψήφου, ονομαστι-
κής αξίας 0,30 ευρώ εκάστη.
Ειδικότερα: «Η ΑΒΑΞ ΑΕ (η
εταιρεία) ανακοινώνει προς το
επενδυτικό κοινό ότι η Τακτική
Γενική Συνέλευση των μετόχων
της εταιρείας, η οποία πραγμα-
τοποιήθηκε στις 24/6/2021,
ενέκρινε πρόγραμμα τριετούς
διάρκειας για τη δωρεάν διάθεση συνολικά 4.000.000 μετοχών
(οι νέες μετοχές) σε συγκεκριμένα στελέχη και λοιπά μέλη του
προσωπικού της εταιρείας, καθώς και σε συνεργαζόμενα με
αυτή πρόσωπα, σύμφωνα με τους όρους του άρθρου 114 του
Ν.4548/2018. Προς υλοποίηση της σχετικής έγκρισης των με-

τόχων και σε συμμόρφωση
με την ισχύουσα εταιρική
και χρηματιστηριακή νομο-
θεσία, το Διοικητικό Συμ-
βούλιο της εταιρείας την
1η/12/2023 αποφάσισε την
έκδοση 4.000.000 νέων κοι-
νών ονομαστικών μετοχών
μετά δικαιώματος ψήφου,
ονομαστικής αξίας 0,30 ευ-
ρώ εκάστη, με κεφαλαι-
οποίηση μέρους του αποθε-
ματικού υπέρ το άρτιο της
εταιρείας, συνολικού

ύψους 1.200.000 ευρώ. Συνεπεία της εν λόγω αύξησης, το ονο-
μαστικό μετοχικό κεφάλαιο της εταιρείας διαμορφώθηκε σε
44.496.454,80 ευρώ, διαιρούμενο σε 148.321.516 κοινές ονο-
μαστικές μετοχές μετά δικαιώματος ψήφου, ονομαστικής
αξίας 0,30 ευρώ εκάστη».

Avax: Πρόγραμμα δωρεάν διάθεσης μετοχών για 52 στελέχη της εταιρείας

Orilina Properties: Πούλησε
γραφειακό χώρο αντί 190.000 ευρώ

Η Orilina Properties, στο πλαίσιο της ενερ-
γής διαχείρισης του χαρτοφυλακίου της,
προχώρησε στις 11/1/2024 στην πώληση γρα-
φειακού χώρου 87,15 τμ επί της οδού Τσιμι-
σκή 42 στη Θεσσαλονίκη, έναντι τιμήματος
190.000 ευρώ. Η απόφαση αποεπένδυσης
στηρίχθηκε σε χρηματοοικονομικά κριτήρια,
καθώς η εκτιμηθείσα αξία της οριζόντιας
ιδιοκτησίας ήταν 160.000 ευρώ στις οικονομι-
κές καταστάσεις στις 30/6/2023, ενώ με κρί-
σιμη ημερομηνία την 31η/12/2023 ανήλθε σε
175.000 ευρώ. Η κίνηση αφορά περιουσιακό
στοιχείο δυσανάλογα μικρής επιφάνειας και
αξίας για τα εταιρικά μεγέθη και δεδομένα
και, ως εκ τούτου, εκτός του στενού πυρήνα
δραστηριοτήτων της εταιρείας.

«Πράσινη» πιστοποίηση και για τα
τρία εργοστάσια της Ήπειρος ΑΕΒΕ 

Για δεύτερη συνεχή χρονιά και τα τρία ερ-
γοστάσια της Ήπειρος ΑΕΒΕ στην Άρτα, τον
Δομοκό και την Ελασσόνα, τα οποία ασχο-
λούνται με την παραγωγή, τη συσκευασία και
την ανασυσκευασία γαλακτοκομικών και τυ-
ροκομικών προϊόντων, πιστοποιήθηκαν από
την Ευρωπαϊκή Εταιρεία Ελέγχων & Πιστο-
ποιήσεων Eurocert με το Πρότυπο Μηδενι-
κών Απορριμμάτων σε Χωματερή (Zero
Waste to Landfill-ΕU1). Όπως αναφέρει σχε-
τική ανακοίνωση, και τα τρία εργοστάσια έλα-
βαν την υψηλότερη βαθμολογία «Platinum»
για το 2022, καθώς λιγότερο από το 1% των
απορριμμάτων που παράγουν καταλήγει σε
χώρους υγειονομικής ταφής, ενώ ο κύριος
όγκος απορριμμάτων τους, σε ποσοστό μεγα-
λύτερο του 99%, ανακυκλώνεται, επαναχρη-
σιμοποιείται και οδηγείται προς την παραγω-
γή βιοαέριου ή κομπόστ.

Επ. Ανταγωνισμού: «Ναι» 
στην εξαγορά της Ιωνικής
Σφολιάτας από τη SwitzGroup

Το «πράσινο φως» για την απόκτηση απο-
κλειστικού ελέγχου από την εταιρεία με την
επωνυμία SwitzGroup Europe Limited επί
της εταιρείας με την επωνυμία Ιωνική Σφο-
λιάτα Προϊόντα Σφολιάτας Και Ζύμης ΑΕ
έδωσε η Επιτροπή Ανταγωνισμού. Ειδικότε-
ρα, η Επιτροπή Ανταγωνισμού σε συνεδρίασή
της σε τμήμα αποφάσισε ομόφωνα με την υπ’
αριθ. 836/2023 απόφαση την έγκριση της
γνωστοποιηθείσας συγκέντρωσης, η οποία
αφορά την απόκτηση του αποκλειστικού
ελέγχου από την εταιρεία με την επωνυμία
SwitzGroup Europe Limited (SwitzGroup)
επί της εταιρείας με την επωνυμία Ιωνική
Σφολιάτα Προϊόντα Σφολιάτας Και Ζύμης ΑΕ
(Ιωνική), κατά την έννοια του άρθρου 5 παρ. 2
(β) του ν. 3959/2011.

Aegean: Μετέφερε 15,5 εκατ. επιβάτες το 2023

Μ
ια ακόμη επιτυχημένη χρο-
νιά δυναμικής ανάπτυξης
ολοκληρώθηκε για την

Aegean, η οποία προσέφερε 18,5
εκατ. θέσεις το 2023, αυξημένες κα-
τά 3,1 εκατ. συγκριτικά με το 2022,
ενώ μετέφερε 15,5 εκατ. επιβάτες,
αυξημένους κατά 3,2 εκατ., επιτυγ-
χάνοντας αύξηση της τάξεως του
26% σε σύγκριση με το προηγούμενο
έτος και καταγράφοντας νέο ιστορι-
κό υψηλό, σύμφωνα με σχετική
ανακοίνωση. 

Ειδικότερα, στο δίκτυο εξωτερι-
κού η Aegean προσέφερε 11,1 εκατ.
θέσεις, περισσότερες κατά 2,2 εκατ.
σε σχέση με το 2022. Αντίστοιχα, η
εταιρεία μετέφερε 9,2 εκατ. επιβά-
τες, σημειώνοντας αύξηση κατά 29%
συγκριτικά με το 2022. Αυξημένη
κατά 22% εμφανίστηκε και η επιβατι-
κή κίνηση εσωτερικού, αποτυπώ-
νοντας τη θετική επίπτωση της αυξη-
μένης διασυνδεσιμότητας των νη-
σιών μέσω Αθήνας, λόγω της διεύ-
ρυνσης του δικτύου εξωτερικού, αλ-
λά και της δυναμικής ανάκαμψης της
οικονομίας. Είναι σημαντικό ότι μι-
κρότεροι περιφερειακοί προορι-
σμοί, πχ, η Σητεία, η Σκύρος, η Νά-
ξος, η Λήμνος, είχαν εξαιρετική δυ-
ναμική ανάπτυξη. Συνολικά, η μέση
πληρότητα πτήσεων βελτιώθηκε σε
83,4% από 79,4% το 2022. Η διεύρυν-
ση του δικτύου της Aegean, που ξε-
πέρασε τους 180 προορισμούς σε 49
χώρες, προσθέτοντας περισσότε-

ρους από 30 νέους προορισμούς
εξωτερικού την καλοκαιρινή περίο-
δο, και ιδιαίτερα τη χειμερινή, αλλά
και η αύξηση της προσφερόμενης
χωρητικότητας με σχεδόν 2,2 εκατ.
περισσότερες διαθέσιμες θέσεις
εξωτερικού συγκριτικά με το 2022,
συνέβαλαν στην ισχυρή δυναμική
της ανάπτυξη και την επιτυχία που
καταγράφηκε. 

Παράλληλα, η ενίσχυση της διάθε-
σης και της δυνατότητας των Ελλή-
νων για ταξίδια αναψυχής, σε συν-
δυασμό με την υψηλή δυναμική της
τουριστικής ζήτησης καθ’ όλη τη
διάρκεια του χρόνου, συνέβαλε στην
περαιτέρω ενίσχυση τόσο του κύριου
κόμβου της Αθήνας και της Θεσσαλο-
νίκης όσο και μικρότερων, λιγότερο

προβεβλημένων προορισμών, με την
Aegean να έχει συμβάλει καταλυτικά
στη διάχυση του τουριστικού προϊόν-
τος, αλλά και στη διεύρυνση της του-
ριστικής περιόδου, δίνοντας αυξημέ-
νες επιλογές στους επιβάτες και κατά
τους χειμερινούς μήνες. Νέοι προ-
ορισμοί, όπως το Ντουμπάι, το Ίν-
σμπρουκ και η Μπρατισλάβα, αλλά
και η διατήρηση θερινών δρομολο-
γίων (από την Αθήνα προς το Μπρί-
στολ, τη Μάλαγα, το Μπιλμπάο, το Τα-
λίν, τη Ρίγα, την Τυνησία, αλλά και
προς τη Βαρκελώνη από τη Θεσσαλο-
νίκη) κατά τη χειμερινή περίοδο, εί-
χαν ως αποτέλεσμα την αύξηση των
χιλιομετρικών θέσεων κατά 23%, ξε-
περνώντας τα 20 δισ. χιλιομετρικές
θέσεις σε σχέση με το 2022.
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Ώρα επενδύσεων για το Κορωπί  
Το χαμόγελο της ικανοποί-
ησης ήταν ζωγραφισμένο
στο πρόσωπο του δημάρχου
Κρωπίας Δημήτρη Κιούση
κατά την τελετή θεμελίω-
σης από τον πρωθυπουργό
Κυριάκο Μητσοτάκη της νέ-
ας πτέρυγας της φαρμακευ-

τικής εταιρείας Boehringer Ingelheim στο Κορωπί. Άλλω-
στε, όπως εξήγησε και ο ίδιος ο δήμαρχος, η επένδυση
αποτελεί προπομπό μεγάλων στρατηγικών επενδύσεων
για την περιοχή.

Ανανεωμένο 
το σχήμα Πτωχού

Τους νέους χωρικούς, θεματικούς
αντιπεριφερειάρχες και τους εντε-
ταλμένους συμβούλους της πρώτης
ετήσιας διοικητικής του περιόδου
όρισε ο περιφερειάρχης Πελοπον-
νήσου Δημήτρης Πτωχός. «Το νέο
διοικητικό σχήμα της περιφέρειάς
μας υπηρετεί την ανανέωση όπως
υπέδειξαν οι πολίτες», ανέφερε ο κ.
Πτωχός, τονίζοντας: «Η ευθύνη μας
είναι βαριά και κρινόμαστε κάθε
στιγμή από τους πολίτες, για κάθε
μας πράξη».

«Ξεφυτρώνουν»
προβλήματα

Η έκρηξη δύο καλοριφέρ στο 6ο
Γυμνάσιο Νέας Ιωνίας έφερε τη
σύγκληση έκτακτης συνεδρίασης
του Δημοτικού Συμβουλίου της πό-
λης, προκειμένου να συζητηθούν
εκτενώς τα προβλήματα των σχολι-
κών μονάδων. Ο δήμαρχος Πανα-
γιώτης Μανούρης τρέχει και δεν
φτάνει, αφού καθημερινά προκύ-
πτουν θέματα, τα οποία η προηγού-
μενη δημοτική αρχή είχε αφήσει
στην τύχη τους. 

Τρεις «ορεινοί» 
στον Δούκα   

Οι δήμαρχοι Αγράφων Αλέξης
Καρδαμπίκης, Αργιθέας Ανδρέας
Στεργίου και Γ. Καραϊσκάκη Περι-
κλής Μίγδος άφησαν τα… ορεινά και
κατέβηκαν στην πρωτεύουσα να συ-
ναντήσουν τον νεοεκλεγέντα δήμαρ-
χο Αθηναίων Χάρη Δούκα. Πέρα από
τις ευχές προς τον δήμαρχο για μια
παραγωγική θητεία, συζήτησαν ήδη
την ιδέα για μια από κοινού οργάνω-
ση πολιτιστικής εκδήλωσης.

Ο φάκελος Νεκτάριου Φαρμάκη
Έναν μπλε φάκελο μοίρασε ο

περιφερειάρχης Δυτικής Ελλά-
δας Νεκτάριος Φαρμάκης στην
πρώτη συνάντηση εργασίας και
συντονισμού με το σύνολο των
αντιπεριφερειαρχών του, θυμί-
ζοντάς μας την κίνηση του πρω-
θυπουργού Κυριάκου Μητσο-
τάκη στο υπουργικό του συμ-
βούλιο. Ο φάκελος περιείχε όλο το παραγόμενο έως σήμερα έργο της
περιφέρειας, τις ανάγκες, αλλά και τις προτεραιότητες σε κάθε τομέα.
«Ο εχθρός του καλού είναι πάντα το καλύτερο», είπε ο περιφερειάρχης,
ζητώντας από όλους προσήλωση, με στόχο η περιφέρεια να λειτουργεί
σαν μια καλολαδωμένη μηχανή.

Τ
ην οριζόντια στρατηγι-
κή και τις κατευθυντή-
ριες γραμμές που θα

κινηθεί το νέο του διοικητικό
σχήμα παρουσίασε ο περιφε-
ρειάρχης Αττικής Νίκος Χαρ-
δαλιάς στην πρώτη τακτική
σύσκεψη με τους αντιπεριφε-
ρειάρχες. «Να είστε ελάχιστα
στο γραφείο σας, να ξοδεύετε
πολύ χρόνο εκεί που οι από-
ψεις, οι αγωνίες και οι ανησυ-
χίες των συμπολιτών μας μάς
βοηθούν να γινόμαστε καλύ-
τεροι», ζήτησε από τους θε-
ματικούς και τους χωρικούς
αντιπεριφερειάρχες του, ση-
μειώνοντας ότι «τίποτα δεν θα είναι στην τύχη». Ο περιφερειάρχης ανέφερε ότι το τρίπτυχο
διοίκησης θα βασιστεί  στον άψογο συντονισμό, στη συνεχή εργασία στο πεδίο και στην
αδιατάρακτη επαφή με τους πολίτες, καθώς «η κοινωνία έχει τεράστιες προσδοκίες από
εμάς. Δεν πρέπει να τις διαψεύσουμε».

Το νέο μοντέλο διοίκησης του Αηδόνη 
Με στόχο να αφήσει πίσω

του καθετί δυσλειτουργικό
που κρατούσε πίσω τον Δήμο
Παλλήνης, ο δήμαρχος Χρή-
στος Αηδόνης προχώρησε
στην εφαρμογή ενός νέου,
σύγχρονου πολυσυμμετοχι-
κού μοντέλου διοίκησης.
Μοντέλο που εφαρμόζεται για

πρώτη φορά στον δήμο και προβλέπει τις εβδομαδιαίες κοινές συνεδριάσεις στελεχών
όλων των υπηρεσιών. Απώτερος σκοπός είναι η βελτίωση της αποτελεσματικότητας στις πα-
ρεχόμενες υπηρεσίες προς τους δημότες. Μάλιστα, στην πρώτη ανοιχτή συνεδρίαση, ο κ.
Αηδόνης αναφέρθηκε στο πλαίσιο της νέας συνεργασίας, υπογραμμίζοντας παθογένειες
που αναδύθηκαν στις πρώτες κιόλας μέρες ανάληψης των καθηκόντων του σε συνδυασμό
«με το προηγούμενο απόλυτα συγκεντρωτικό διοικητικό μοντέλο». «Σε αυτήν τη νέα προ-
σπάθεια όλοι οι υπάλληλοι του δήμου θα έχουν καθοριστικό ρόλο, καθώς αποτελούν την
καρδιά του δήμου», είπε ο κ. Αηδόνης για το καινούργιο κεφάλαιο διοίκησης στην Παλλήνη.

Σε ποιον νησιωτικό δήμο
παραιτήθηκε από τη θέση

του αντιδήμαρχος, γιατί δεν
είχε προηγηθεί σχετική ενημέρωση
από τον δήμαρχο για το πόστο που
θα αναλάμβανε; 

Κάτι ξέρει 
ο δήμαρχος

«Ξανά στο καθήκον με απόφαση

δημάρχου Κώστα Αλαγιάννη», έγρα-

ψε στα social media ο αντιδήμαρχος

Μαρκοπούλου-Μεσογαίας Γιάννης

Αϊδινιώτης, επιβεβαιώνοντας τον

«Ωτακουστή» που τον ήθελε ακλόνη-

το στην αντιδημαρχία Καθαριότητας

με επιπλέον αρμοδιότητα στην Πολι-

τική Προστασία. Άλλωστε, με τον κ.

Αϊδινιώτη να είναι πανταχού παρών

στο πεδίο, ο δήμαρχος θα έχει μάτια

σε όλη την πόλη…

Βραχνάς
τα κλαδέματα

Τέλος στις άτυπες χωματερές θέ-

λει να βάλει ο δήμαρχος Σαρωνικού

Δημήτρης Παπαχρήστου, ο οποίος

επιστράτευσε την τεχνολογία για να

εξηγήσει στους συμπολίτες του ότι ο

όγκος κυρίως των κλαδεμάτων απο-

τελεί το μεγαλύτερο πρόβλημα των

πρώτων ημερών διοίκησής του στον

τομέα της διαδικασίας αποκομιδής

τους. Έδωσε κατανοητές εξηγήσεις

και τηλέφωνα επικοινωνίας για ραν-

τεβού με την υπηρεσία, με την ευχή

να μπει τάξη. Για να δούμε…

Δρόμος «Δημάρχου
Βασιλείου Θώδα»

Με απόφαση του Δημοτικού Συμ-

βουλίου Ζωγράφου, μεταξύ άλλων,

θα δοθεί το όνομα του εκλιπόντα δη-

μάρχου Βασίλη Θώδα, ο οποίος έφυ-

γε πρόωρα από τη ζωή, σε δρόμο της

πόλης αποτίοντας με τον τρόπο αυτό

φόρο τιμής. 

Τι ζήτησε από τους αντιπεριφερειάρχες του
ο Νίκος Χαρδαλιάς 
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Γράφει ο Γιώργος Σκρομπόλας

Τ
η Δευτέρα 15 Ιανουαρίου
στις 21.00 είναι η μεγάλη
πρεμιέρα του «Mas-

terChef 2024» με τους αγαπη-
μένους μας σεφ Σωτήρη Κοντι-
ζά, Πάνο Ιωαννίδη, Λεωνίδα
Κουτσόπουλο. Οι τρεις τους
αναζητούν μάγειρες τολμη-
ρούς, δημιουργικούς, με πρω-
τότυπες ιδέες και βέβαια ενδια-
φέρουσες προσωπικές ιστο-
ρίες, μια και μιλάμε για ριάλιτι. Οι αλλαγές
είναι πολλές και μεγάλες και ξεκινούν ήδη
από τις οντισιόν. Όλη η διαδικασία των ον-
τισιόν είναι διαφορετική, καθώς η προ-
ετοιμασία του πιάτου θα γίνεται ατομικά,
αλλά οι παίκτες θα εμφανίζονται μπροστά
στους κριτές σε δυάδες και θα μονομα-
χούν! Η πρώτη αλλαγή, δηλαδή, είναι οι

μεγάλες μονομαχίες, όπου ένας παίκτης
θα παίρνει ποδιά για την επόμενη φάση
και θα περνάει απευθείας στο σπίτι του
«MasterChef 2024» και ο δεύτερος παί-
κτης θα αποχωρεί! Η διαδικασία των μο-
νομαχιών, όμως, θα αφορά γενικά το φετι-
νό «MasterChef 2024» και θα μας καθη-
λώσουν!

Ο μεγάλος νικητής, που θα ξε-
περάσει όχι τους αντιπάλους του,
αλλά τον εαυτό του και θα αντεπε-
ξέλθει στις εξαιρετικά εφευρετι-
κές μαγειρικές δοκιμασίες του
«MasterChef 2024», εκτός από το
τρόπαιο και τον τίτλο του Mas-
terChef, θα κερδίσει 70.000 ευρώ
ως χρηματικό έπαθλο και επιπλέ-
ον 30.000 ευρώ σε εξοπλισμό για
επαγγελματική κουζίνα. Για πρώτη

φορά θα υπάρξει έπαθλο και για τον άλλο
φιναλίστ του τελικού, που θα εισπράξει το
ποσό των 30.000 ευρώ. Ειδικά έπαθλα θα
δίνονται κατά τη διάρκεια του «Mas-
terChef 2024»: Mystery Box, Τεστ Δημι-
ουργικότητας, αλλά και τα… καθιερωμένα
Awards, θα μοιράσουν φέτος περισσότε-
ρα από 30.000 ευρώ στους νικητές.

ΜΙΚΡΑ... ΜΙΚΡΑ... 

� Το «Survivor» επέστρεψε στους τηλεοπτι-
κούς μας δέκτες και έδωσε τις πρώτες του

μάχες για την τηλεθέαση. Το ριάλιτι επιβίωσης
σημείωσε στην πρεμιέρα του μέσο όρο 27,7% στο
γενικό σύνολο και 24,1% στο δυναμικό κοινό. Βέ-
βαια, κατά τη διάρκεια της εβδομάδας τα νούμε-
ρα υποχώρησαν και έφτασαν στο επεισόδιο της
πρώτης αποχώρησης στο 19,7% στο δυναμικό
κοινό και στο 23,1% στο σύνολο. Αναμένουμε να
δούμε την πορεία του στους πίνακες της Nielsen
την ερχόμενη εβδομάδα, στην οποία επιστρέ-
φουν τα σίριαλ με νέα επεισόδια.

� Είναι δύο παρουσιάστριες οι οποί-
ες βρίσκονται εκτός της τρέ-

χουσας τηλεοπτικής σεζόν και
για τις οποίες έχουν ακουστεί
αρκετά σενάρια επιστροφής.
Στην πραγματικότητα, όμως,
τόσο η Ιωάννα Μαλέσκου όσο
και η Κωνσταντίνα Σπυροπούλου
έχουν κάνει συζητήσεις με τον
Νίκο Κοκλώνη και θεωρείται
πολύ πιθανό και τις δύο να τις
δούμε σε κάποια από τις παρα-
γωγές που θα κάνει η Barking
Well Media, κατά πάσα πιθανότητα με-
τά το καλοκαίρι.

� Ρεκόρ στην τηλεθέαση για τη σεζόν 2023-24
σημείωσε το «Live News» με τον Νίκο Ευαγ-

γελάτο επιβεβαιώνοντας τη δυναμική του στην
απογευματινή ζώνη. Η επιτυχημένη ενημερωτι-
κή εκπομπή του MEGA που έχει κατοχυρώσει
από την πρώτη ημέρα μετάδοσής της την πρώτη
θέση στους πίνακες τηλεθέασης, κατέγραψε μια
ακόμη κατάκτηση κορυφής με 25,5% στο σύνολο
του κοινού -την υψηλότερή της επίδοση για τη
φετινή σεζόν. Εντυπωσιακή ήταν όμως και η κά-
λυψη που άγγιξε τους 1.813.000 τηλεθεατές.

� Για διπλό χτύπημα μέσα στο 2024
με το «Just The 2 Of Us» φαίνεται

ότι προετοιμάζεται ο Alpha. Με τα σίριαλ
να μειώνονται σημαντικά σε αριθμό την
επόμενη σεζόν, ο σταθμός χρειάζεται άμε-
ση κάλυψη ωρών τους προγράμματός του
στην prime time ζώνη. Το «J2US» αναμέ-
νεται να βγει στον αέρα τον ερχόμενο Μάρ-
τιο, αλλά μερικούς μήνες αργότερα θα κά-
νει και πάλι πρεμιέρα με νέο κύκλο. Συγ-
κεκριμένα, το σόου τραγουδιού είναι πολύ
πιθανό να επιστρέψει μετά τις καλοκαιρι-
νές διακοπές στις οθόνες μας, τον Οκτώ-
βριο του 2024.

� Στην Alter Ego Media εντάσσεται ο Γιώργος
Καραμανωλάκης, ως ο νέος γενικός διευθυν-

τής Οικονομικών και Επιχειρησιακών Λειτουρ-
γιών του ομίλου. Ο Γιώργος Καραμανωλάκης εί-
ναι απόφοιτος του Τμήματος Εφαρμοσμένης
Πληροφορικής του Οικονομικού Πανεπιστημίου
Αθηνών και έχει εργαστεί σε κορυφαίες ελεγκτι-
κές και συμβουλευτικές εταιρείες, μεταξύ των
οποίων οι Moore Stevens και Ernst & Young. 

Σε σαρωτικές αλλαγές στο «My Style Rocks» φαίνεται πως θα προχω-
ρήσει ο ΣΚΑΪ, καθώς επιθυμία του σταθμού είναι ο επόμενος κύκλος να
καταφέρει να αποσπάσει μεγαλύτερο μερίδιο του τηλεοπτικού κοινού.
Όπως όλα δείχνουν, λοιπόν, η κριτική επιτροπή του ριάλιτι μόδας, εκτός
νέας ανατροπής, θα αλλάξει κατά τα δύο τρίτα. Σύμφωνα με τις πληροφο-
ρίες μας, εκτός από τη Σοφία Χατζηπαντελή, στην πόρτα της εξόδου βρί-
σκεται και ο Δημήτρης Σκουλός. Ο γνωστός φωτογράφος, ο οποίος συμ-
μετείχε σε όλα τα δοκιμαστικά που έγιναν το προηγούμενο διάστημα, κατά
την αναζήτηση του γυναικείου μέλους, φαίνεται πως δυσκολεύεται να κα-

ταλήξει σε συμφωνία με το κανάλι για τον νέο κύκλο. Όπως μαθαίνουμε, ο
Λάκης Γαβαλάς και η Έβελυν Καζαντζόγλου θα είναι τα δύο νέα πρόσωπα
του «My Style Rocks», εκτός απροόπτου. Αν και υπάρχει και η σκέψη να
προχωρήσουν σε σχήμα με τέσσερις κριτές. Από τους ανθρώπους του
ΣΚΑΪ θεωρείται πως η επιλογή του Λάκη Γαβαλά θα προσελκύσει περισ-
σότερο νεανικό κοινό στο πρόγραμμα. Επιπλέον, το γεγονός ότι το ριάλιτι
μόδας θα κάνει πρεμιέρα με τον νέο κύκλο λίγο μετά την ολοκλήρωση του
προηγούμενου, οδήγησε στην περαιτέρω ανανέωση των προσώπων. Στα-
θερός στη θέση του παραμένει ο Στέλιος Κουδουνάρης.

Κόσμος πάει κι έρχεται στο «My Style Rocks»

Αισιόδοξοι 
στον ΑΝΤ1 για 
τον «Έρωτα φυγά»

Ιδιαίτερα αισιόδοξοι είναι οι άνθρωποι του
ΑΝΤ1 σχετικά με τον «Έρωτα φυγά», καθώς
οι πληροφορίες μας λένε πως πιστεύουν ότι
από μέρα σε μέρα θα πέσουν οι υπογραφές.
Σε αυτή την περίπτωση η σειρά θα μπορούσε
να επιστρέψει με καινούργια επεισόδια στις
οθόνες μας αρχές του Φλεβάρη. Αυτή η επι-
στροφή θα σημάνει αλλαγές στην prime time
ζώνη του ΑΝΤ1, καθώς ο «Έρωτας φυγάς»
πιθανόν να πάρει θέση στις 21.00, στέλνοντας
τη «Μάγισσα», την ακριβότερη ελληνική πα-
ραγωγή, μία ώρα αργότερα.

Τι θα δούμε στο ανανεωμένο «MasterChef»

Open: Αλλάζουν 
οι προτεραιότητες 

Άλλη εκπομπή περιμέναμε να δούμε πρώτα και άλλες
τελικά παίρνουν προτεραιότητα στο Open. Έτσι, λοιπόν, η
πρωινή εκπομπή του Σαββατοκύριακου, που συζητάμε
από το καλοκαίρι, μοιάζει δύσκολο να βγει στον αέρα,
τουλάχιστον όχι μέσα στο επόμενο διάστημα. Η Σοφία
Αλιμπέρτη και ο Κωνσταντίνος Δέδες θα είναι οι πρώτοι
που θα βγουν στον αέρα, αν όλα πάνε καλά, στη μεσημε-
ριανή ζώνη. Και αν στην περίπτωσή τους η προετοιμασία
για το πλατό έχει ήδη ξεκινήσει, δεν συμβαίνει το ίδιο με
την Αννίτα Πάνια. Η παρουσιάστρια θα επιστρέψει με το
τηλεπαιχνίδι «Rolling In U», αλλά ακόμα δεν έχει βρεθεί
το πλατό της, κάτι το οποίο σημαίνει πως δεν θα πρέπει
να την αναμένουμε στον τηλεοπτικό αέρα πριν από τα τέ-
λη του Φλεβάρη.
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Με αίσθημα αλληλεγγύης και φροντίδας για τις ευάλω-
τες κοινωνικές ομάδες, η Lidl Ελλάς βρέθηκε ακόμα μία
φορά στο πλευρό όσων το έχουν πραγματικά ανάγκη και
τη φετινή εορταστική περίοδο των Χριστουγέννων και της
Πρωτοχρονιάς, προσφέροντας περισσότερα από 7.900
πλήρη γεύματα, ενισχύοντας με αυτόν τον τρόπο το έργο
φορέων της Τοπικής Αυτοδιοίκησης, καθώς και των κοι-
νωφελών φορέων στην Αθήνα και τη Θεσσαλονίκη. 

Συγκεκριμένα, συμμετείχε στο Χριστουγεννιάτικο Γεύ-
μα Αγάπης για τους φιλοξενούμενους στις δομές του δή-
μου, καθώς και τους άστεγους συμπολίτες μας, που διορ-
γανώθηκε σε συνεργασία με το Κέντρο Υποδοχής και Αλ-
ληλεγγύης του Δήμου Αθηναίων (ΚΥΑΔΑ) ανήμερα τα
Χριστούγεννα στο Δημοτικό Στάδιο Ρουφ. Η Lidl Ελλάς
στήριξε τη διανομή γευμάτων για τα Χριστούγεννα και την
Πρωτοχρονιά και στις υπόλοιπες δομές του δήμου, προ-
σφέροντας συνολικά 2.400 γεύματα. 

Στη Θεσσαλονίκη, η Lidl Ελλάς σε συνεργασία με την

αντιδημαρχία Κοινωνικής Πολιτικής του Δήμου Θεσσα-
λονίκης υποστήριξε τη διανομή γευμάτων στους ωφε-
λούμενους των κοινωνικών δομών του δήμου και προσέ-
φερε συνολικά 1.500 γεύματα για την παραμονή των Χρι-
στουγέννων και της Πρωτοχρονιάς. Οι διανομές πραγμα-
τοποιήθηκαν σε τέσσερα Κέντρα Ανοιχτής Προστασίας
Ηλικιωμένων (ΚΑΠΗ), και σε άλλες δομές του Δήμου
Θεσσαλονίκης. 

Στις 25 και 30 Δεκεμβρίου, η Lidl Ελλάς μαζί με τη σεφ
Γωγώ Δελογιάννη και την κοινωνική κουζίνα «Ό Άλλος
Άνθρωπος» και τους εθελοντές της μαγείρεψαν και μοί-
ρασαν επιπλέον 4.000 πλήρη γεύματα στην Αθήνα και τη
Θεσσαλονίκη στο πλαίσιο της δράσης «Γεύματα φτιαγμέ-
να με αγάπη». 

Η Lidl Ελλάς με υψηλό αίσθημα ευθύνης σχεδιάζει και
υλοποιεί με συνέπεια μια σειρά πρωτοβουλιών για τη
στήριξη της κοινωνίας, αποδεικνύοντας με κάθε ευκαι-
ρία το κοινωνικό της πρόσωπο.

Συνολικά 154.025.909 δευτερόλεπτα καταγράφηκαν το
2023 σε επίπεδο ραδιοφωνικού διαφημιστικού χρόνου,
παρουσιάζοντας μικρή μείωση 3,59% σε σχέση με το 2022.
Όπως φανερώνουν τα σχετικά στοιχεία που κατέγραψε το
Spot Monitor για το 2023, η Αθήνα κατέγραψε ελαφρά άνοδο με 0,99%, η Θεσσαλονίκη κατέγραψε μείωση 6,85% και η πε-
ριφέρεια μείωση 5,46%. Σε επίπεδο κατηγορίας διαφημιζομένων, αυτή των τροφίμων-ποτών παραμένει σταθερά στην κο-
ρυφή της επένδυσης στη ραδιοφωνική προβολή, με 17.039.427 δευτερόλεπτα, ακολουθούμενη από τις κατηγορίες δια-
σκέδαση (16.409.190), δημόσιο (11.637.222) και εξοπλισμός οικοδομής (9.598.331). Σε επίπεδο brands, το top 3 εξακολου-
θεί να καταλαμβάνεται από τον κλάδο των σουπερμάρκετ, με τη Μασούτης να καταλαμβάνει τον περισσότερο διαφημιστι-
κό χρόνο πανελλαδικά (4.024.364 δευτερόλεπτα), ακολουθούμενη από την ΑΒ Βασιλόπουλος (3.856.944 δευτερόλεπτα)
και τη Lidl (3.492.421 δευτερόλεπτα). Στην Αθήνα, τον περισσότερο χρόνο κατέλαβε η Cosmote, στη Θεσσαλονίκη η Μα-
σούτης και στην περιφέρεια η ΑΒ Βασιλόπουλος.

Τα τρία brands 
με τον μεγαλύτερο

ραδιοφωνικό διαφημιστικό 
χρόνο το 2023

� Στον τηλεοπτικό αέρα βρίσκεται η καμπάνια της Motor
Oil για το πρόγραμμα Εταιρικής Κοινωνικής Ευθύνης

«Φροντίζω». Η καμπάνια δημιουργήθηκε in-house από
την αντίστοιχη διεύθυνση του ομίλου και τρέχει με σποτ
στον τηλεοπτικό σταθμό Alpha TV, ενώ πιθανόν να τρέξει
επιλεκτικά και σε άλλα Μέσα. Την παραγωγή του σποτ ανέ-
λαβε η Danezis Stories.

� Τον ρόλο της Brand Communications Lead, Cosmote
Brand, Network & ESG ανέθεσε στην Αγνή Βουλγαρί-

δου ο όμιλος ΟΤΕ. Η Ανθή Βουλ-
γαρίδου ανέλαβε τα νέα της κα-
θήκοντα προερχόμενη από τη θέ-
ση της Cosmote Brand Comms,
Network & ESG Lead, ενώ προ-
ηγουμένως είχε συνεργαστεί με
τον όμιλο ως Payzy Brand Com-
munications Lead. Επίσης, έχει
διατελέσει Corporate Communi-
cations & Media Section Manag-
er και Eshop & Social Media
Manager στη Γερμανός, καθώς και Trade Marketing Com-
munications Brand Manager στον όμιλο ΟΤΕ.

� Η Helleniq Energy «υιοθέτησε» τις μέρες των γιορτών
500 φτωχές οικογένειες προσφέροντας οκτώ τόνους

τροφίμων μέσω κοινωνικών συσσιτίων, σε συνεργασία με
τη μη κερδοσκοπική κίνηση Wise Greece. Τα προϊόντα δό-
θηκαν από τους Ιερούς Ναούς Αγίου Γεωργίου Ελευσίνας
στο Θριάσιο Πεδίο, Αγίου Αθανασίου Ευόσμου στη Δυτική
Θεσσαλονίκη και του συσσιτίου της Κοινωφελούς Δημοτι-
κής Επιχείρησης Κοζάνης στη Δυτική Μακεδονία. 

� Το Περιφερειακό Ταμείο Ανάπτυξης Ανατολικής Μακεδο-
νίας-Θράκης διακηρύσσει ανοιχτό ηλεκτρονικό διαγωνι-

σμό με θέμα «Υποστήριξη υλοποίησης δράσεων ανταλλαγής
εμπειριών και επικοινωνίας του έργου - Ενίσχυση της διαθε-
σιμότητας και επεξεργασίας των ανοιχτών δεδομένων για την
υποστήριξη της τοπικής ανάπτυξης και του αστικού μετασχη-
ματισμού (OD4GROWTH)». Το συνολικό οικονομικό αντικεί-
μενο ανέρχεται σε 71.400 ευρώ, συμπεριλαμβανομένου του
ΦΠΑ. Η προθεσμία παραλαβής των προσφορών είναι η Παρα-
σκευή 19/1/2024. 

Mικρά - μικρά

Πάνω από 7.900 εορταστικά «γεύματα αγάπης» μοίρασε η Lidl Ελλάς
σε συνανθρώπους μας που έχουν ανάγκη

SKROUTZ MARKETPLACE

Πώς κινήθηκαν τις γιορτές 
οι online αγορές

Αύξηση κατά 28% σημείωσαν τη φετινή εορταστι-
κή περίοδο οι online αγορές στο Skroutz Market-
place, σε σχέση με την ίδια περίοδο κατά το προ-
ηγούμενο έτος, σύμφωνα με τα στοιχεία που κατέ-
γραψε το Skroutz. Η μέση τιμή του καλαθιού, κατά
το εξεταζόμενο διάστημα, έφτασε τα 67 ευρώ, ση-
μειώνοντας αύξηση 8,51% σε σχέση με πέρσι. Ως
προς τις κατηγορίες προϊόντων, τη μεγαλύτερη αύ-
ξηση στις πωλήσεις σημείωσε η κατηγορία «Ανδρι-
κές μπλούζες» (108,58%), ενώ οι top 10 κατηγορίες
προϊόντων με τις περισσότερες πωλήσεις είναι οι
εξής: Θήκες κινητών, Κινητά τηλέφωνα, Ειδικά
συμπληρώματα διατροφής, Βιταμίνες, Επιτραπέζια
παιχνίδια, Bluetooth handsfree, Κρέμες προσώ-
που, Sneakers, Προστασία οθόνης κινητών και
Παιχνίδια Lego.

Οι «πράσινες» sim της Nova

Η Nova παρουσίασε τις κάρτες eSim και Half Sim, ση-
ματοδοτώντας μια νέα εποχή, με γνώμονα το περιβάλλον
και την ευκολία για τους συνδρομητές της. Η κάρτα eSim
λειτουργεί όπως μια κάρτα Sim σε φυσική μορφή, ενώ εί-
ναι συμβατή με μια γκάμα συσκευών που διαθέτουν τε-
χνολογία eSim. Είναι διαθέσιμη για ιδιώτες και εταιρικούς
πελάτες συμβολαίου Nova και παρέχεται δωρεάν. Η Half
Sim, δε, χρησιμοποιεί 50% λιγότερο πλαστικό και μειώνει
κατά 25% τις εκπομπές διοξειδίου του άνθρακα που παρά-
γονται κατά την κατασκευή και τη μεταφορά σε σχέση με
τις παραδοσιακές κάρτες sim. Επιπλέον, αυτή η μικρότερη
κάρτα Sim παράγει λιγότερα απορρίμματα και για τον χρή-
στη, χωρίς να θυσιάζεται η ποιότητα ή η υπηρεσία.
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Στο… κινητό τηλέφωνο θα είναι σε λίγες ημέρες διαθέσιμα το ασφαλιστήριο συμ-
βόλαιο του οχήματος, η άδεια κυκλοφορίας, αλλά και το Δελτίο Ελέγχου ΚΤΕΟ, σύμ-
φωνα με όσα αποκάλυψε ο υπουργός Ψηφιακής Διακυβέρνησης Δημήτρης Παπα-
στεργίου. Ωστόσο ο υπουργός Ψηφιακής Διακυβέρνησης αποκάλυψε επίσης ότι ετοι-
μάζεται η διασταύρωση στοιχείων, ώστε να βρεθούν οι παραβάτες οδηγοί, να ειδοποι-
ηθούν και κατόπιν αν δεν συνετιστούν να τους επιβληθούν τα πρόστιμα.

Συγκεκριμένα ο υπουργός Ψηφιακής Διακυβέρνησης επισήμανε: «Κάτι που έρχε-
ται να βοηθήσει στο κομμάτι της φυσικής ασφάλειας των πολιτών είναι ο φάκελος των
εφαρμογών για το αυτοκίνητο. Δηλαδή το πώς πλέον μπορούμε να έχουμε στο κινητό

το δίπλωμα, την άδεια και την ασφάλεια ΚΤΕΟ αλλά και το πώς θα μπορέσουμε σε συ-
νεργασία με το Υποδομών και Μεταφορών να κάνουμε και διασταυρώσεις σε σχέση
με τα αυτοκίνητα που κυκλοφορούν ανασφάλιστα ή χωρίς ΚΤΕΟ. Αυτό θα βοηθήσει
πλέον στο να θυμηθούν οι πολίτες τις υποχρεώσεις που έχουν. Ήδη σε επαφή και επι-
κοινωνία με το υπουργείο Υποδομών και Μεταφορών ξεκινάμε πλέον διαδικασίες
ελέγχων, να εκκαθαρίσουμε το μητρώο των οχημάτων που είναι μια δουλειά που πρέ-
πει να γίνει. Και από εκεί και πέρα να ειδοποιούμε τους πολίτες, πχ, το ΚΤΕΟ σας είναι
να λήξει ή έχει λήξει η ασφάλειά σας». Αυτό είναι το Ελληνικό Δημόσιο που θέλουμε,
συμπλήρωσε ο υπουργός Ψηφιακής Διακυβέρνησης.

Έρχονται πρόστιμα για ανασφάλιστα και ΚΤΕΟ αλλά με προειδοποίηση!

Τ ο Toyota Corolla αποτελεί ένα από τα πλέον
επιτυχημένα μοντέλα της ιαπωνικής μάρκας
εδώ και δεκαετίες. Τώρα το διάσημο μοντέλο

διατίθεται και ως SUV έχοντας υπερυψωμένο αμάξω-
μα, τετρακίνηση, υβριδικό σύστημα, πλούσιο εξοπλι-
σμό και βέβαια την αξιοπιστία της Toyota!

Το κόστος απόκτησης του ιαπωνικού μοντέλου ξεκι-
νά από τις 32.910 ευρώ για τη δικίνητη έκδοση ενώ το
μοντέλο με το έξυπνο σύστημα τετρακίνησης AWD-i
κοστίζει επιπλέον 2.000 ευρώ, ανεβάζοντας την τελική
τιμή στις 34.910 ευρώ.

Ωστόσο δεν θα πρέπει να ξεχνά κανείς την αξιοπι-
στία, το χαμηλό κόστος χρήσης αλλά και την υψηλή με-
ταπωλητική αξία των ιαπωνικών μοντέλων.

Παρ’ όλα αυτά, το δίλιτρο μηχανικό σύνολο που έχει
τοποθετηθεί στο ιαπωνικό μοντέλο επιβαρύνει τους κα-
τόχους με Φόρο Πολυτελούς Διαβίωσης, αλλά το εξαι-
ρετικά χαμηλό κόστος χρήσης έρχεται να «απαλύνει»
το χαράτσι…

Σπορ σχεδίαση
Το Toyota Corolla Cross διαθέτει μια έντονη σπορ

σχεδίαση που σίγουρα μαγνητίζει τα βλέμματα και δεν
αφήνει αδιάφορους τους περαστικούς.

Το εμπρός τμήμα του ιαπωνικού SUV φαντάζει
«άγριο» χάρη στη μεγάλη, διπλή τραπεζοειδή μάσκα
και τους λεπτούς bi-LED προβολείς. Στα πλαϊνά τμήμα-
τα διακρίνονται τα φουσκώματα στα φτερά, ενώ το πίσω
μέρος είναι πιο ουδέτερης αισθητικής. Επίσης, τον πε-

ριπετειώδη χαρακτήρα του τονίζουν τα απαραίτητα
προστατευτικά τμήματα στους προφυλακτήρες, στους
θόλους των τροχών και χαμηλά στις πόρτες.

Hitech εσωτερικό
Στο εσωτερικό του νέου Corolla Cross η εικόνα είναι

γνώριμη, αφού το ταμπλό του μοιάζει αρκετά με του
Corolla, ωστόσο στην SUV εκδοχή του μοντέλου χρησι-
μοποιείται ο ψηφιακός πίνακας οργάνων 12,3 ιντσών,
με δυνατότητα εξατομίκευσης σε τρία θέματα και ανά-
λογα με την επιλογή του Drive Mode (Eco, Normal,
Power). Επίσης νέο και πιο ευκρινές και άμεσο είναι το
σύστημα Toyota Smart Connect με την οθόνη αφής των
10,5 ιντσών.

Στα θετικά της Corolla Cross είναι και οι χώροι, που
επαρκούν για 5 ενήλικες επιβάτες χωρίς ιδιαίτερες πα-
ραχωρήσεις, ενώ η χωρητικότητα του πορτμπαγκάζ θα
λέγαμε ότι είναι περιορισμένη στα 390 λίτρα.

Το Corolla Cross προσφέρεται αποκλειστικά ως full
υβριδικό έχοντας την 5η γενιά του συστήματος της Toy-
ota. Κάτω από το καπό συναντάμε έναν 2λιτρο βενζινο-
κινητήρα 152 ίππων ο οποίος συνεργάζεται με έναν
ηλεκτρικό κινητήρα 112 ίππων που αποδίδουν συνδυα-
στικά 197 ίππους. Στην τετρακίνητη εκδοχή της δοκι-
μής, η λειτουργία της τετρακίνησης AWD-i επιτυγχάνε-
ται με έναν επιπλέον ηλεκτροκινητήρα 41 ίππων, που
κινεί τους πίσω τροχούς.

Ένα από τα βασικότερα σημεία αναφοράς του
Corolla Cross είναι το υβριδικό ηλεκτρικό σύστημα

της Toyota είναι αυτοφορτιζόμενο. Στον τομέα της κα-
τανάλωσης, το υβριδικό σύστημα απέδειξε ότι κάνει
κορυφαία δουλειά με τη μέση κατανάλωση να κυμαί-
νεται σε περίπου 4 λίτρα για κάθε 100 χλμ.! Τιμή κορυ-
φαία για μεσαίο SUV.

Παντός εδάφους!
H Toyota είναι ξεκάθαρο ότι με το Corolla Cross θέλει

να προσφέρει στους υποψήφιους αγοραστές ένα κορυ-
φαίο SUV που διαθέτει άνεση και εξαιρετικά χαμηλό
κόστος χρήσης.

Στο εθνικό οδικό δίκτυο, το ιαπωνικό μοντέλο κινεί-
ται με απόλυτη ασφάλεια και άνεση στα όρια του ΚΟΚ,
ενώ όταν ο οδηγός πιέσει το πεντάλ του γκαζιού προς το
πάτωμα θα αντιληφθεί ότι τα 180 χλμ./ώρα έρχονται εν-
τυπωσιακά γρήγορα.

Στο επαρχιακό οδικό δίκτυο με συνεχείς στροφές, το
Corolla Cross κάτω από πίεση θα λάβει κλίσεις, που
ωστόσο δεν θα προβληματίσουν τον οδηγό, καθώς η
πρόσφυση είναι πολύ υψηλή και η ηλεκτρική τετρακί-
νηση είναι και «έξυπνη» και γρήγορη!

Μέσα στην πόλη, το Corolla Cross κρύβει το μέγεθός
του και οι αναρτήσεις του έχουν βελτιστοποιηθεί, με
αποτέλεσμα οι επιβάτες να μην αντιλαμβάνονται τις κα-
κοτεχνίες του οδοστρώματος.

Εκτός δρόμου το ιαπωνικό SUV με τα 160 χλμ. από-
σταση από το έδαφος βοηθά στην κίνηση στο χώμα και
τις κακοτοπιές, ενώ η ύπαρξη τετρακίνησης βοηθά πε-
ραιτέρω στην κίνηση σε χιόνι ή λάσπη.

Δοκιμάζουμε το Toyota Corolla Cross
2.0 Hybrid AWD με 197 ίππους

Γράφει ο Γιώργος Κ. Ανδρής
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T
ο αθηναϊκό κλάσικο ΑΕΚ - Παναθηναϊκός είναι
το μεγάλο παιχνίδι της 18ης αγωνιστικής της Su-
per League 1 όχι μόνο για ιστορικούς λόγους αλ-

λά και για αποκαλυπτικούς των δυνατοτήτων των δύο
μεγάλων του κέντρου. Η ΑΕΚ είναι
νταμπλούχος και έχει ως αφετηρία σκέ-
ψης το ντέρμπι, ειδικά μετά το θεαματι-
κό φορμάρισμα του Λιβάι Γκαρσία, που
την οδήγησε σε μεγάλη νίκη 2-1 επί του
Ολυμπιακού στο Φάληρο. Ωστόσο, με-
σοβδόμαδα δεν έπαιξε καλά, στο 0-0 με
τον Άρη στο Κύπελλο. Στον αντίποδα, ο
Φατίχ Τερίμ δίνει εξετάσεις κύρους στο

ντέρμπι αυτό. Νίκησε τον ΠΑΣ και τον Παναιτωλικό,
έφερε ισοπαλία με τον Ολυμπιακό στο Κύπελλο και τώ-
ρα θα παίξει το δυσκολότερο παιχνίδι στην ΟΠΑΠ Are-
na. Αν νικήσει, ισχυροποιείται στη συνείδηση κάθε

«πράσινου» ως αναγκαίος. Αν όχι, τότε το φάντασμα του
Γιοβάνοβιτς θα αρχίσει να πλανάται πάνω από τη Λεω-
φόρο. Ο Παναθηναϊκός είναι πρωτοπόρος και η Ένωση
με τον ΠΑΟΚ τον ακολουθούν στους δύο βαθμούς.

Ο ΠΑΟΚ, που προκρίθηκε στο Κύπελλο με το 2-0 επί
του Βόλου στο Πανθεσσαλικό, θα υποδεχτεί τον ΠΑΣ

Γιάννινα στην Τούμπα και το ζητούμενο δεν είναι αν θα
κερδίσει ή όχι τον ουραγό, αλλά αν ο Κωνσταντέλιας θα
κάνει στο χορτάρι κάτι πέρα από τα συνηθισμένα. Κάτι
σαν και αυτά τα απίθανα που έκανε στον Βόλο αλλά και
στο ντέρμπι με τον Άρη.

Ο Ολυμπιακός, που βρίσκεται σε μεταγραφικό οργα-
σμό για μια ακόμη μεταγραφική περίοδο, αφού θα πά-
ρει δύο χαφ, έναν φορ και δύο κεντρικά μπακ, θα παίξει
με την Κηφισιά στην Καισαριανή. Είναι ήδη οκτώ βαθ-
μούς πίσω από τον Παναθηναϊκό, οπότε κάθε απώλεια...
απαγορεύεται. Το πλήρες πρόγραμμα: Σήμερα Σάββα-
το: Ατρόμητος - ΟΦΗ (19.30, Nova), Λαμία - Πανσερραϊ-
κός (20.00, Nova). Αύριο, Κυριακή: Παναιτωλικός -
Άρης (15.00, Cosmote TV), Κηφισιά - Ολυμπιακός
(17.00, Nova), Αστέρας - Βόλος (17.30, Nova), ΑΕΚ - Πα-
ναθηναϊκός (20.30, Cosmote TV), ΠΑΟΚ - ΠΑΣ Γιάννινα
(20.30, Nova). 

ΑΕΚ - Παναθηναϊκός το μεγάλο ντέρμπι 
της αγωνιστικής, με τον Τούρκο τεχνικό

των «πρασίνων» να καλείται να αποδείξει 
ότι δικαίως αντικατέστησε τον Ιβάν Γιοβάνοβιτς,
αν και στις πρώτες του εξετάσεις δεν κατάφερε 

να νικήσει τον Ολυμπιακό στο Κύπελλο

Γράφει 
o Άλκης  

Φιτσόπουλος

Εξετάσεις κύρους 
για Φατίχ Τερίμ

ΒΑΘΜΟΛΟΓΙΑ
(17 αγ.)

Παναθηναϊκός....................40

ΠΑΟΚ..................................38

ΑΕΚ ....................................38

Ολυμπιακός........................32

Άρης....................................27

Αστέρας Τρ. ........................23

Ατρόμητος ..........................22

Λαμία ..................................21

ΟΦΗ ....................................16

Πανσερραϊκός ....................15

Παναιτωλικός ....................14

Βόλος ..................................14

ΠΑΣ Γιάννινα ......................12

Κηφισιά ..............................12
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Ο
μακαρίτης πρώην καγκελάριος της Γερμανίας
Χέλμουτ Κολ πέθανε με ένα παράπονο. Ανέβηκε
στο υπέρτατο πολιτικό αξίωμα της χώρας του, αλλά

συνεχώς η σύζυγός του του υπενθύμιζε ότι παρέμεινε
ένας απλός καγκελάριος και ποτέ δεν θα γινόταν αυτο-
κράτορας. Κάιζερ, δηλαδή. Διότι Κάιζερ στη Γερμανία
ήταν και θα παραμείνει εις τους αιώνας των αιώνων ο
Φραντς Μπεκενμπάουερ, μεγάλος αρχηγός της Μπάγερν

και της εθνικής της Δυτικής Γερμανίας, ο
οποίος έφυγε από τη ζωή σε ηλικία 78
ετών. Για να αντιληφθούμε τις διαστάσεις
της διασημότητας του Μπεκενμπάουερ στη
Γερμανία, σκεφτείτε ότι όταν φωτογραφι-
ζόταν δίπλα στη Μέρκελ ή τον Γερμανό
Πρόεδρο της Δημοκρατίας, ο Τύπος προσ-
διορίζει τους πολιτικούς με τους τίτλους
τους, ενώ απλώς ονομάζουν τον άνδρα που

τους συνοδεύει. Διότι τον κάθε υπουργό οι Γερμανοί μπο-
ρεί να μην τον γνωρίζουν καν. Τον Κάιζερ Φραντς όμως
τον ήξεραν ακόμη και οι πέτρες. Τι ήταν ο Φραντς Μπε-
κενμπάουερ για το γερμανικό ποδόσφαιρο; Ό,τι ο πρώτος
καγκελάριος της Δυτικής Γερμανίας Κόνραντ Αντενάουερ
για τη γερμανική οικονομία μετά τον Β’ Παγκόσμιο Πόλε-
μο. Ο αναμορφωτής. Ο φιλόσοφος του ποδοσφαίρου Κάι-
ζερ Φραντς ήταν αυτός που με το αρχοντικό στιλ του επα-
νέφερε τον λαό της Γερμανίας στα γήπεδα αλλά και στη
χαμένη αξιοπρέπεια μετά τη συντριβή τους στον Πόλεμο.
Μπορεί το 1954 οι Δυτικογερμανοί να κατέκτησαν το
Μουντιάλ, αλλά όλοι γνώριζαν ότι δεν ήταν «καθαρό». Κά-
ποιοι πέθαναν πολύ νωρίς. Ο Μπεκενμπάουερ όμως εγ-
καινίασε ένα αρχοντικό στιλ στο παγκόσμιο ποδόσφαιρο.
Ένας λίμπερο που όχι μόνο έκοβε αλλά συμμετείχε σε πο-
σοστό 50% στην επιθετική διαδικασία. Είχε τέτοια αρχον-
τιά στις κινήσεις του που ο μέγας Ουρουγουανός συγγρα-
φέας και αείμνηστος Εντουάρντο Γκαλεάνο, όταν χρει-
άστηκε να τον περιγράψει, έγραψε μόνο «ένας ελιτίστας
που έπαιζε με καπέλο, γάντια και μπαστούνι». Και ο οποί-
ος ποτέ δεν κοίταζε την μπάλα.

Το βλέμμα του αγνάντευε το γήπεδο και είχε καταφέρει
να το χωρέσει στο δεξί του παπούτσι. Επί των ημερών του,
το 1974 εισήχθη στο ποδόσφαιρο η ορολογία «φιλοσο-
φία». Διότι ο Κάιζερ Φραντς ήταν ένας φιλόσοφος. Έτσι,
την ίδια χρονιά η τρελοπαρέα των κωμικών Μόντι Πάιθονς

έφτιαξε ένα βίντεο που και αυτό έμεινε στην ιστορία.
Ένας ποδοσφαιρικός αγώνας στο Ολυμπιακό

Στάδιο του Μονάχου με αντιπάλους Έλ-
ληνες και Γερμανούς φιλοσό-

φους. Εμείς παίζαμε με
Πλάτωνα, Αριστο-

τέλη, Σοφοκλή, Επίκουρο, Ηράκλειτο, Αρχιμήδη, Σωκρά-
τη κ.λπ. κι οι Γερμανοί με Καντ, Νίτσε, Μαρξ, Χέγκελ, Σο-
πενάουερ και Μπεκενμπάουερ. Η μπάλα ήταν στημένη
στη σέντρα και ουδείς την άγγιζε γιατί όλοι... φιλοσοφού-
σαν. Μέχρι που ο Σωκράτης έκανε μια κατεβασιά και την
έστειλε στα δίχτυα - νικήσαμε 1-0. Ο Μπεκενμπάουερ,
που έπαιξε με τη στολή της Μπάγερν, δεν μπόρεσε να τον
σταματήσει. Και διαμαρτυρήθηκαν στον διαιτητή Κομ-
φούκιο για φάουλ.

Ένας φιλόσοφος, όπως ο Κάιζερ Φραντς, είχε διχάσει
την κοινή γνώμη με το παίξιμό του. Όπως κάθε φιλόσοφος

με τις ιδέες του. Η «Daily Mirror» εκείνα τα χρόνια τον είχε
χαρακτηρίσει «φλεγματικό αλαζόνα» γιατί σχεδόν αγνο-
ούσε τους αντιπάλους του με το βλέμμα και το παίξιμό του.
Αλλά και οι συμπατριώτες του δεν ήταν όλοι μαζί του. Τον
χαρακτήριζαν συντηρητικό και απόμακρο. 

Διότι θεωρούσαν ότι το ποδόσφαιρο είναι σκληρό παι-
χνίδι, τραχύ, τάκλιν, πάλη γενικώς.

Και ο Κάιζερ Φραντς αποσπούσε την μπάλα από τους
αντιπάλους του δίχως καν να λερώσει το σορτσάκι του.
Όταν σταμάτησε, ενεπλάκη σε αρκετά σκάνδαλα, αλλά τον
τίτλο του αυτοκράτορα δεν θα του τον αφαιρέσει κανείς…

Γράφει 
o Άλκης  

Φιτσόπουλος

ΦΡΑΝΤΣ ΜΠΕΚΕΝΜΠΑΟΥΕΡ

Ελιτίστας που έπαιζε
με καπέλο, γάντια

και μπαστούνι

Ήταν ο Αντενάουερ 
του ποδοσφαίρου 
στη Δυτική Γερμανία, τον ζήλευε 
ο καγκελάριος Χέλμουτ Κολ, 
έπαιξε στο φιλικό των φιλοσόφων 
Ελλάδα - Γερμανία 
των Μόντι 
Πάιθονς, «αλαζόνα» 
τον αποκαλούσαν 
οι Άγγλοι
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Επώνυμες 
κομψές 

παρουσίες 
στο «Keypharmacy»

E
να ολόκληρο τετράγωνο στο Κουκάκι φωταγωγή-
θηκε για τα εγκαίνια του πολυτελέστατου φαρμα-
κείου της Έλενας Γεροκώστα, με τον dj Deleasis

σε επιλεγμένες μουσικές! Με χαμόγελα και ενθουσιασμό
διασημότητες της showbiz ευχήθηκαν στην ιδιοκτήτρια
«καλές δουλειές» ποζάροντας στον φακό της «P».
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Γρηγόρης
Κελίδης, 
Μαρίνα
Γρηγορίου, 
dj Deleasis

Λία Μπαρόλα, Βασιλική Καρανζογιάννη

Δάφνη Καραβοκύρη

Φαίη Σκορδά

Ίων Μάγκος, Κωνσταντίνα Σουλτάτη Δέσποινα Τσούτσα

Modern Cinderella
Λία Μπαρόλα, Φαίη Σκορδά, Βασιλική Καρανζογιάννη, 

Κωνσταντίνα Σουλτάτη, Δάφνη Καραβοκύρη
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Σ
ε μια ξεχωριστή εκδήλωση η περιφερειακή σύμβου-
λος Κεντρικού Τομέα Αττικής Ρίτα Πικρού-Μωραϊ-
τάκη προσκάλεσε νωρίς το πρωί φίλους και συνερ-

γάτες στο ξενοδοχείο «Saint George Lycabettus» για την
κοπή της πρωτοχρονιάτικης πίτας υπό τις ευλογίες του αρ-
χιμανδρίτη Αθηναγόρα Σαπουντζή. 

Κυριακάτικο πρωινό 
με λάμψη και

πρωτοχρονιάτικη πίτα
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Ρίτα Πικρού-
Μωραϊτάκη,
Αλέξανδρος
Μωραϊτάκης

Ρούλα Μακρή

Αλεξάνδρα Προμπονά, 
Σόφη Χαϊδεμένου

Βάλη Κατζιλιεράκη, 
Νικολέττα Παπαδόγιαννη Χάρης Τομπούλογλου

Φαίνη Χατζηαθανασιάδου, 
Μαρία Κοτρώτσιου

Κωνσταντίνος Παπακωνσταντίνου,
Χρυσούλα Λιάκου

Έμη Γκέκα, Έλενα Κουλαουζίδου, Ρένα Ταμπακάκη

Χρυσούλα Λιάκου, Κατερίνα Πατσαδέλη, Θάλεια Λόκα

Αλέξανδρος και Άντζυ Μαργαρίτη-Άντριους

Κατερίνα Μανδραβέλη, 
Παναγιώτης Κόλλιας



Η
νόσος Covid-19 μπορεί να επηρεάσει το
καρδιαγγειακό σύστημα και την ίδια την
καρδιακή λειτουργία, ιδιαίτερα επί

ύπαρξης καρδιακής νόσου και καρδιακής ανε-
πάρκειας. Η προσβολή του καρδιαγγειακού συ-
στήματος αποδίδεται είτε σε απευθείας βλάβη της
καρδιάς είτε σε διαταραχή της λειτουργικότητας
των αρτηριών και ενδοθηλιακή δυσλειτουργία,
όπως έχει φανεί και από μελέτες του ΕΚΠΑ. Επι-
πλέον, λόγω των διαταραχών στους μηχανισμούς
θρόμβωσης, της ενεργοποίησης του καταρράκτη
της πήξης και της φλεγμονώδους απόκρισης, τό-
σο κατά το διάστημα της νόσησης όσο και το πρώ-
το διάστημα μετά την οξεία νόσο, μπορεί να εμφα-
νιστεί κινητοποίηση ενζύμων μυοκαρδιακής βλά-
βης με αύξηση κυρίως της τροπονίνης, αυξημένη
επίπτωση -πιθανότητα- πρόκλησης εμφράγματος
του μυοκαρδίου, μυοκαρδίτιδας, περικαρδίτιδας
αλλά και ποικιλία καρδιακών αρρυθμιών. 

«Όλοι οι ασθενείς που νόσησαν, ιδιαίτερα όσοι
είναι άνω των 40 ετών, έχουν οικογενειακό ιστο-
ρικό πρώιμης εμφάνισης καρδιαγγειακής νόσου
ή με συννοσηρότητες, είναι ευκαιρία να εξετα-
στούν για κλασικούς καρδιαγγειακούς παράγον-
τες κινδύνου (δυσλιπιδαιμία, υπέρταση, σακχα-
ρώδης διαβήτης, νεφρική νόσο κ.ά.), ώστε να λά-
βουν τα κατάλληλα προληπτικά μέτρα και την
προληπτική αγωγή που θα τους προστατέψει από
μελλοντικά καρδιαγγειακά συμβάντα. Είναι επί-
σης ευκαιρία να ενταχθούν σε ένα πρόγραμμα εν-
τατικής παρακολούθησης και συστηματικής τρο-
ποποίησης των ανθυγιεινών συνηθειών του τρό-
που ζωής», αναφέρει ο Γεράσιμος Σιάσος, πρύτα-
νης ΕΚΠΑ, καθηγητής Καρδιολογίας, Γ’ Πανεπι-
στημιακή Καρδιολογική Κλινική Ιατρικής Σχολής,

ΓΝΝΘΑ «Η Σωτηρία», και συμπληρώνει: «Οι επι-
πλοκές από το καρδιαγγειακό δεν είναι συχνές,
πρέπει όμως να δίνεται προσοχή ιδιαίτερα στους
ασθενείς που παρουσιάζουν συμπτώματα. Η εμ-
φάνιση θωρακικού άλγος, στηθάγχης (συσφικτι-
κού θωρακικού άλγους στο προκάρδιο), δυσκο-
λίας στην αναπνοή, εύκολης κόπωσης, “λαχανιά-

σματος”, ταχύπνοιας και αρρυθμιών που μπορεί
να γίνουν αντιληπτές ως διαταραχή του καρδια-
κού ρυθμού ή “αίσθημα παλμών” πρέπει να σε κά-
θε περίπτωση να αξιολογούνται από κάποιον ειδι-
κό ιατρό». 

Οι καρδιοπαθείς και ιδιαίτερα όσοι πάσχουν
από καρδιακή ανεπάρκεια ή έχουν αρρύθμιστη
υπέρταση ή είναι παχύσαρκοι έχουν αυξημένο
κίνδυνο εμφάνισης επιπλοκών σε περίπτωση νό-
σησης από Covid-19. Προληπτικά είναι σημαντικό
να έχουν ολοκληρώσει το πρόγραμμα των εμβο-
λιασμών τους. Επίσης πρέπει να έχουν ρυθμίσει
όλα τα υποκείμενα νοσήματα κατά τον καλύτερο
δυνατό τρόπο, ώστε αν νοσήσουν να μπορούν να
αντεπεξέλθουν καλύτερα στο «στρες» της νόση-
σης από Covid-19. Θα πρέπει επίσης να ρωτήσουν
τους ιατρούς τους για το ενδεχόμενο λήψης ειδι-
κής αντιιικής αγωγής. Σε αυτή την περίπτωση συ-
χνά χρειάζεται και τροποποίηση μιας σειράς φαρ-
μάκων, που λαμβάνουν οι καρδιοπαθείς ασθε-
νείς. «Επίσης, ο υψηλός πυρετός από μόνος του
μπορεί να οδηγήσει σε απορρύθμιση των ατόμων
με καρδιακή ανεπάρκεια και για αυτό πρέπει συ-
χνά να τροποποιούνται οι δόσεις των καρδιολογι-
κών φαρμάκων», τονίζει ο κ. Σιάσος. 
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kpapakosto@yahoo.gr

Οι καρδιοπαθείς και ιδιαίτερα 
όσοι πάσχουν από καρδιακή 
ανεπάρκεια ή έχουν αρρύθμιστη 
υπέρταση ή είναι παχύσαρκοι 
έχουν αυξημένο κίνδυνο εμφάνισης
επιπλοκών σε περίπτωση νόσησης

Εξετάσεις 
μετά την ανάρρωση
Οι εξετάσεις που πρέπει να γίνουν κατά τη
διάρκεια ή μετά την ανάρρωση (από λοίμω-
ξη με Covid-19 ή άλλες ιογενείς λοιμώξεις)
ποικίλλουν και εξατομικεύονται ανάλογα
με το ιστορικό του ασθενούς, τα συμπτώμα-
τα και την κλινική πορεία της νόσου. Ειδι-
κότερα εάν υπάρχουν σημεία καρδιαγγει-
ακών επιπλοκών συστήνoνται κλινική εξέ-
ταση, ηλεκτροκαρδιογράφημα, εργαστη-
ριακός έλεγχος (γενική αίματος, βιοχημι-
κός έλεγχος ηπατικής και νεφρικής λει-
τουργίας, τροπονίνη, δείκτες φλεγμονής
όπως CRP, νατριουρητικά πεπτίδια), απει-
κονιστικός έλεγχος συνήθως με απλό υπε-
ρηχοκαρδιογράφημα. Ανάλογα με τα απο-
τελέσματα των εξετάσεων και την κλινική
εικόνα ενδεχομένως να κριθούν ανα-
γκαίες από τον καρδιολόγο και επιπλέον
εξετάσεις όπως μαγνητική απεικόνιση της
καρδιάς. Μια ιδιαίτερη κατηγορία ατόμων
αποτελούν και αυτοί που αθλούνται συστη-
ματικά. Η επιστροφή στις αθλητικές δρα-
στηριότητες πρέπει να γίνει με προσοχή. 

COVID & ΙΟΓΕΝΕΙΣ ΛΟΙΜΩΞΕΙΣ

Γεράσιμος Σιάσος, πρύτανης
ΕΚΠΑ, καθηγητής Καρδιολογίας,

Γ’ Πανεπιστημιακή 
Καρδιολογική Κλινική Ιατρικής
Σχολής, ΓΝΝΘΑ «Η ΣΩΤΗΡΙΑ»

Απαντήσεις για 
προστασία της καρδιάς
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Χρυσές Σφαίρες 
στον Γιώργο Λάνθιμο
και την Έμα Στόουν



Τ εράστια επιτυχία σημείωσε ο Γιώργος Λάνθιμος με
την ταινία του «Poor Things», αφού κατάφερε να
αποσπάσει δύο βραβεία στις Χρυσές Σφαίρες. Ο

μεγάλος σκηνοθέτης έγινε έτσι ο πρώτος Έλληνας που κερ-
δίζει Χρυσή Σφαίρα καλύτερης ταινίας, βάζοντας πλώρη
για «χρυσό αγαλματίδιο», καθώς τα Golden Globes θεω-
ρούνται προάγγελος των Όσκαρ. Μένει να δούμε τώρα αν
η επιτυχία θα συνεχιστεί.

Πίσω στα δικά μας, ο φακός του «Upper» κατέγραψε όσα
συνέβησαν τις τελευταίες ημέρες στην κοσμική Αθήνα.  Ο
φακός «συνέλαβε» τους Έλενα Ράπτη  και Γιάννη Μπρατά-
κο, Σία Κοσιώνη και Κώστας Μπακογιάννη με τον γιο τους,
αλλά και την Μαίρη Συνατσάκη με την μικρή Ολίβια.

Στα εικαστικά δρώμενα, η Artion Gallery άνοιξε τις πόρ-
τες της και παρουσίασε έργα του Γιώργου Δρίτσα από τη
συλλογή του «Real Transformation», σε μια έκθεση με έν-
τονο χαρακτήρα. 

Στο ξενοδοχείο Saint George Lycabettus προσκάλεσε
πλήθος κόσμου η περιφερειακή σύμβουλος κεντρικού το-
μέα Αττικής, Ρίτα Μωραϊτάκη-Πικρού, για να κόψουν μαζί
την πρωτοχρονιάτικη πίτα της, να τους ευχαριστήσει και να
περάσουν παρέα ένα ξεχωριστό πρωινό.

Τέλος, το ο Εμπορικό και Βιομηχανικό Επιμελητήριο
Αθηνών τίμησε, για μια ακόμη χρονιά, την ιδέα και τις
αξίες της επιχειρηματικότητας. Βραβεία ΕΒΕΑ απονεμήθη-
καν σε 11 επιχειρήσεις και επιχειρηματίες
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Artion Gallery
Πλήθος κόσμου 
στην εικαστική έκθεση
του Γιώργου Δρίτσα

Περιεχόμενα

UPPER FOCUS Ανθή Ιωαννίδου 
Editor in Chief
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ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ
PAPADAKISPRESS

ΓΙΩΡΓΟΣ ΠΑΠΑΔΑΚΗΣ, 
ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΠΕΛΕΚΗΣ, 

ΚΩΣΤΑΣ ΜΟΣΧΟΠΟΥΛΟΣ, 
ΓΙΩΡΓΟΣ ΚΟΤΣΑΡΙΝΗΣ

Απαγορεύεται η αναδημοσίευση , αναπαραγω-
γή  ή μετάδοση με οποιοδήποτε οπτικοακουστικό
τρόπο όλου η μέρους του περιοδικού χωρίς την έγ-
γραφη άδεια του εκδότη. Τα κείμενα που δημοσι-
εύονται δεν αντιπροσωπεύουν  υποχρεωτικά τις

απόψεις του εκδότη.

Εριέττα Κούρκουλου, 
Βύρων Βασιλειάδης

8
Ρίτα Μωραϊτάκη-

Πικρού 
Κοπή πίτας 

στο Saint George
Lycabettus

6 - 7
Βραβεία ΕΒΕΑ
Τιμητικές διακρίσεις 
στις πιο σημαντικές 
επιχειρήσεις της χώρας

Νίκη 
Τριανταφύλλου

Σοφία
Εφραίμογλου

Απόλλωνας
Κωνσταντόπουλος
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ΗΣία Κοσιώνη είναι μια γυναίκα με δυναμική παρουσία στον χώρο
της δημοσιογραφίας και της τηλεόρασης. O Κώστας Μπακογιάν-
νης, μέχρι πρόσφατα δήμαρχος της Αθήνας, μετά τις τελευταίες

εκλογές είναι πλέον Επικεφαλής της Αντιπολίτευσης του Δήμου Αθηναίων.
Μπορεί, λοιπόν, η παρουσιάστρια του δελτίου ειδήσεων του ΣΚΑΪ και ο

πολιτικός να έχουν ένα βαρύ επαγγελματικό πρόγραμμα, φροντίζουν όμως
να είναι πάντα παρόντες στη ζωή του γιου τους. Ειδικά τα Σαββατοκύριακα
είναι αφιερωμένα σε εκείνον και φυσικά δεν λείπουν οι αγκαλιές και τα
παιχνίδια μαζί του. Πρόσφατα, η Σία Κοσιώνη, ο Κώστας Μπακογιάννης
και ο 6χρονος Δήμος βρέθηκαν στο κέντρο της Αθήνας και χάρηκαν ο ένας
την παρέα του άλλου.

ΣIΑ ΚΟΣΙΩΝΗ - ΚΩΣΤΑΣ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗΣ

Οικογενειακή βόλτα με τον γιο τους
ΚΕIΜΕΝΟ: ΑΝΘH ΙΩΑΝΝIΔΟΥ, 

ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS / 

ΓΙΑΝΝΗΣ ΝΤΑΡΙΛΑΣ
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ΚΕIΜΕΝΟ: ΑΝΘH ΙΩΑΝΝIΔΟΥ

ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS / ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΠΕΛΕΚΗΣ

Δεν υπάρχει αμφιβολία ότι η Ολίβια Στρατή είναι η
απόλυτη πρωταγωνίστρια στη ζωή της Μαίρης Συ-
νατσάκη. Δεν είναι λίγες οι φορές που την έχουμε

δει στα social της μαμάς της αλλά και σε κοινές τους εξό-
δους. Πότε παίζει με κάλτσες, πότε ανακατεύει τα παπού-
τσια της μαμάς, πάντα όμως κλέβει την παράσταση. Από
τότε που γεννήθηκε η μικρή Ολίβια, η Μαίρη Συνατσάκη
είναι συνέχεια μαζί της και έχει αφοσιωθεί στο μεγάλω-
μά της. Μάλιστα πολλές φορές την παίρνει μαζί της ακό-
μα και στη δουλειά.

Πρόσφατα μαμά και κόρη βρέθηκαν σε γνωστό εμπο-
ρικό κέντρο, όπου απόλαυσαν τη βόλτα τους και η μία τη
συντροφιά της άλλης.

ΜΑIΡΗ ΣΥΝΑΤΣAΚΗ

Αχώριστη 
με τη μικρή Ολίβια



ΚΕIΜΕΝΟ: ΑΝΘH ΙΩΑΝΝIΔΟΥ

ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS 

/ ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΠΕΛΕΚΗΣ

ΗΈλενα Ράπτη έχει βρει τον έρωτα στα μά-
τια του Γιάννη Μπρατάκου και όπως όλα
δείχνουν οι δυο τους βιώνουν την από-

λυτη ευτυχία. Η υφυπουργός Τουρισμού και ο δι-
ευθυντής του γραφείου του πρωθυπουργού τα
τελευταία σχεδόν δύο χρόνια είναι ζευγάρι. «Εί-
μαι πολύ ευτυχισμένη. Πάρα πολύ ευτυχισμέ-
νη», είχε δηλώσει σε τηλεοπτική της εμφάνιση
στον Alpha η Έλενα Ράπτη. 

Αν και διατηρούν μια «αθόρυβη» σχέση, την
οποία έχουν επιλέξει από την αρχή να κρατήσουν
όσο μπορούν μακριά από τα media, ο φωτογρα-
φικός φακός έχει απαθανατίσει αρκετές φορές το
ζευγάρι σε κοινές τους εμφανίσεις. Αυτήν τη φο-
ρά, η Έλενα Ράπτη και ο Γιάννης Μπρατάκος βρέ-
θηκαν στα βραβεία που διοργάνωσε το Εμπορικό
και Βιομηχανικό Επιμελητήριο Αθηνών. 

EΛΕΝΑ ΡAΠΤΗ 
- ΓΙAΝΝΗΣ ΜΠΡΑΤAΚΟΣ

ΠΠιο ερωτευμένοι 
από ποτέ

UPPER FOCUS
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Συνέχεια στην επόμενη σε-

Βασιλική Λαζαράκου ( Πρόεδρος της Επιτροπής Κεφαλαιαγοράς ) 
Σοφία Κουνενάκη Εφραίμογλου ( Πρόεδρος του ΕΒΕΑ) 

Απόλλωνας Κωνσταντόπουλος (CIO ENSIGHT) 
Kωστής Χατζηδάκης ( Υπουργός Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών )

Τιμητικές διακρίσεις 
στις πιο σημαντικές 

επιχειρήσεις της χώρας

ΒΡΑΒΕΊΑ ΕΒΕΑ

Το Εμπορικό και Βιομηχανικό Επιμελητήριο Αθηνών
τίμησε, για μια ακόμη χρονιά, την ιδέα και τις αξίες της
επιχειρηματικότητας. Βραβεία ΕΒΕΑ απονεμήθηκαν
σε 11 επιχειρήσεις και επιχειρηματίες που με την επι-
χειρηματική τους δράση στήριξαν την εθνική οικονο-
μία, την απασχόληση και την κοινωνία, σε όλη τη
διάρκεια του 2023.

ΚΕΙΜΕΝΟ: ΕΡΙΕΤΤΑ ΠΑΠΑΔΑΚΗ

ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS 

/ ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΠΕΛΕΚΗΣ

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Βραβείο «Νεοφυούς Επιχειρηματικότητας» Απόλλωνας Κωνσταντόπουλος 
(συνιδρυτής ENSIGHT Analytics) 

Σταμάτης Γατιρδάκης (συνιδρυτής ENSIGHT Analytics) 
Μιχάλης Μανής (ιδρυτής ENSIGHT Analytics) 

Νίκη Κεραμέως ( Υπουργός Εσωτερικών ) 
Σοφία Κουνενάκη Εφραίμογλου ( Πρόεδρος του ΕΒΕΑ )

Βραβείο «Έρευνας – καινοτομίας και τεχνολογικής ανάπτυξης» 
Γιώργος Ψιψίκας (Co-founder, CEO Nanobionic) 
Ερμής Ψιψίκας (Co-founder, COO, Nanobionic) 
Μάξιμος Σενετάκης ( Υφυπουργός Ανάπτυξης ) 

Σοφία Κουνενάκη Εφραίμογλου (Πρόεδρος του ΕΒΕΑ)

Βραβείο «Εξαγωγικής Δραστηριότητας – Διεθνούς Παρουσίας»
Κωνσταντίνος Φραγκογιάννης ( Υφυπουργός Εξωτερικών )

Μαρία Πασχαλίδου (Αντιπρόεδρος Grantex A.E.) 
Σοφία Κουνενάκη Εφραίμογλου ( Πρόεδρος του ΕΒΕΑ ) 

Βραβείο «Περιβάλλοντος και πράσινης ανάπτυξης» 
Βύρωνας Βασιλειάδης ( Chairman VGroup of Companies) 

Βασιλική Λαζαράκου 
( Πρόεδρος της Επιτροπής Κεφαλαιαγοράς ) 

Σοφία Κουνενάκη Εφραίμογλου ( Πρόεδρος του ΕΒΕΑ )

Βραβείο «Ηλεκτρονικής επιχειρηματικότητας» 
Δημήτρης Μάντζος ( Βουλευτής Επικρατείας, 

Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος και Εκπρόσωπος 
του Προέδρου του ΠΑΣΟΚ ) 

Γιώργος Παπαδημητρίου (CEO KEYVOTO) 
Σοφία Κουνενάκη Εφραίμογλου 

( Πρόεδρος του ΕΒΕΑ )

Κατερίνα Γιαννέτου, Τάκης Γιαννέτος, Νίκος Παπαθανάσης, 
Βασιλική Κορδερά, Πόλλα Δαμιανού

Νίκος Παχύλας
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Η τελετή απονομής πραγματοποι-
ήθηκε παρουσία εκπροσώπων του
επιχειρηματικού και πολιτικού κόσμου
στην αίθουσα «Σταύρος Νιάρχος» του
Κέντρου Πολιτισμού Ίδρυμα Σταύρος
Νιάρχος. Η πρόεδρος του ΕΒΕΑ, κα
Σοφία Κουνενάκη-Εφραίμογλου,
στην έναρξη της εκδήλωσης τόνισε,

μεταξύ άλλων, ότι «το 2024 είναι η
χρονιά που το Επιμελητήριο συμπλη-
ρώνει 105 χρόνια λειτουργίας – 105
χρόνια στην υπηρεσία της επιχειρημα-
τικότητας και της ανάπτυξης».

Το επιμελητήριο συνεχίζει να στηρί-
ζει τις επιχειρήσεις σε κάθε στάδιο
της λειτουργίας τους, με νέες, καινο-

τόμες, ποιοτικές υπηρεσίες και παρα-
μένει σύμμαχος στον ψηφιακό και
πράσινο μετασχηματισμό, στην υιο-
θέτηση νέων τεχνολογιών, στην καλ-
λιέργεια σύγχρονων δεξιοτήτων,
στην προώθηση της καινοτομίας, της
νεοφυούς και της γυναικείας επιχειρη-
ματικότητας.

Φώτης Καρύδας, Ουρανία  Εφραίμογλου, 
Λάζαρος Εφραίμογλου, Δημήτρης Εφραίμογλου

Βραβείο «Εταιρικής Κοινωνικής Ευθύνης» 
Γιάννης Μπράτακος ( Υφυπουργός Παρά τω Πρωθυπουργώ 

και Διευθυντής του γραφείου του Πρωθυπουργού ) 
Σταύρος Μουρελάτος (Γενικός Διευθυντής the Coca Cola Company 

Ελλάδα, Κύπρος, Μάλτα) 
Σοφία Κουνενάκη Εφραίμογλου ( Πρόεδρος του ΕΒΕΑ ) 

Βραβείο «Γυναικείας επιχειρηματικότητας» 
Κωστής Χατζηδάκης ( Υπουργός Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών )

Μαίρη Χατζάκου (Πρόεδρος της ΜΕΒΓΑΛ ΑΕ) 
Σοφία Κουνενάκη Εφραίμογλου ( Πρόεδρος του ΕΒΕΑ ) 

Βραβείο «Ενίσχυσης της απασχόλησης» 
Αριστοτέλης Παντελιάδης (Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος METRO AEBE)

Άδωνις Γεωργιάδης ( Υπουργός Υγείας )
Σοφία Κουνενάκη Εφραίμογλου ( Πρόεδρος του ΕΒΕΑ)

Βραβείο «Νέου επιχειρηματία» 
Νίκος Παπαθανάσης ( Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Οικονομίας 

και Οικονομικών )
Άγγελος Σταυράκης (founder και CEO της SAFESIZE) 

Σοφία Κουνενάκη Εφραίμογλου ( Πρόεδρος του ΕΒΕΑ ) 

Φωτογραφία Βραβείο Αναπτυσσόμενης ΜμΕ 
Σοφία Κουνενάκη Εφραίμογλου (Πρόεδρος του ΕΒΕΑ) 

Γεώργιος Πολέμης (Πρόεδρος DP PUMPS-DRAKOS POLEMIS) 
Κώστας Σκρέκας (Υπουργός Ανάπτυξης)

Βραβείο «Συμπερίληψης» 
Σοφία Ζαχαράκη ( Υπουργός Κοινωνικής Συνοχής 

και Οικογένειας ) 
Γιάννα Ανδρονοπούλου ( Διευθ. Σύμβουλος microsoft ) 
Σοφία Κουνενάκη Εφραίμογλου ( Πρόεδρος του ΕΒΕΑ ) 

Παύλος Ευθυμίου
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ΚΕΙΜΕΝΟ: ΑΝΘΗ ΙΩΑΝΝΙΔΟΥ
ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS / ΓΙΩΡΓΟΣ ΠΑΠΑΔΑΚΗΣ

Σ το ξενοδοχείο Saint George Lycabettus προσκάλεσε πλήθος κόσμου η περιφε-
ρειακή σύμβουλος κεντρικού τομέα Αττικής, Ρίτα Μωραϊτάκη-Πικρού, για να
κόψουν μαζί την πρωτοχρονιάτικη πίτα της, να τους ευχαριστήσει και να περά-

σουν παρέα ένα ξεχωριστό πρωινό. Γνωστοί, φίλοι αλλά και συνεργάτες ανταποκρί-
θηκαν στο κάλεσμα της κας Μωραϊτάκη και βρέθηκαν στο πλευρό της εκείνη την ιδιαί-
τερα ημέρα, σε μια αίθουσα ασφυκτικά γεμάτη.

Όπως η ίδια ευχήθηκε, «ας είναι το 2024 αφετηρία μιας δημιουργικής εποχής, κυ-
ρίως ανθρώπινης, με ειρήνη σε όλον τον κόσμο. Ένα δημιουργικό και ανθρώπινο νέο
έτος». Μέλημά της είναι καμία ψυχή να μην είναι μόνη. Ενώ εύχεται να υπάρχει περισ-
σότερη ενότητα, ατομική ευθύνη και ενσυναίσθηση.

Κοπή πίτας 
στο Saint George Lycabettus

ΡΙΤΑ ΜΩΡΑΪΤΑΚΗ-ΠΙΚΡΟΥ 

Ιζαμπέλλα Βασιλοπούλου 
Μαριλένα Μπατατούδη 

Άρης Χάλκος
Ρίτα Πικρού Μωραιτάκη 

Έλενα Κουλαουζίδου 
Ρένα Ταμπακάκη

Κωνσταντίνος Παπακωνσταντίνου
Χρυσούλα Λιάκου

Πανοσιολογιώτατος Αρχιμανδρίτης
π. Αθηναγόρας Σαπουντζής 

Έυα Χιώτη Τρίπλη 
Αναστασία Μπούτζια 
Μαρία Κοτρώτσιου

Φαίνη Χατζηαθανασιάδου

Αλεξάνδρα Προμπονά
Σόφη Χαιδεμένου

Κατερίνα Μανδραβέλη
Παναγιώτης Κόλλιας
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ΚΕΙΜΕΝΟ: ΕΡΙΕΤΤΑ ΠΑΠΑΔΑΚΗ
ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS / ΓΙΩΡΓΟΣ ΠΑΠΑΔΑΚΗΣ

ΗArtion Gallery άνοιξε τις πόρτες της και παρουσίασε την εικαστική έκθεση του Γιώργου Δρίτσα με έργα από
τη συλλογή του «Real Transformation». Οι λάτρεις της τέχνης καθώς και δημοσιογράφοι και πρόσωπα από
τον καλλιτεχνικό χώρο είχαν την τύχη να παρακολουθήσουν μία έκθεση με έντονο χαρακτήρα, που υμνού-

σε την απομυθοποίηση και μετέφερε γνωστά έργα σε μία νέα πραγματικότητα.
Ο Γιώργος Δρίτσας γεννήθηκε και μεγάλωσε στην Αθήνα. Είναι απόφοιτος της Ανωτάτης Σχολής Καλών Τεχνών

της Αθήνας, με πτυχίο στις Εικαστικές Τέχνες και μεταπτυχιακό στον Ιταλικό Πολιτισμό. Έχει συμμετάσχει σε πολλές
ομαδικές εκθέσεις, ενώ έργα του περιλαμβάνονται σε πολλές ιδιωτικές συλλογές. Τα θέματά του εξελίσσονται γύ-
ρω από τα αρχιτεκτονικά τοπία, την καθημερινή ζωή και τους μεγάλους δεξιοτέχνες της κλασικής τέχνης χρησιμο-
ποιώντας μεικτά μέσα.

Πλήθος κόσμου στην εικαστική έκθεση
του Γιώργου Δρίτσα

9

Νίκη Τριανταφύλλου
( Διευθύντρια ARTION Κηφισιάς )

Καρολίνα Ντε Σόουζα
Γιώργος Δρίτσας 

ARTION GALLERY

Τζούλη Αγοράκη

Έλενα Ντάβλα 
Όλγα Καραβερβέρη

Ιωάννα Ευθυμίου 
Μάνος Ιωανίδης

Λία Μπαρόλα
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Τ εράστια ήταν η επιτυχία για τον Γιώργο
Λάνθιμο και το «Poor Things». Ο κατα-
ξιωμένος σκηνοθέτης έγινε ο πρώτος Έλ-

ληνας που κερδίζει Χρυσή Σφαίρα καλύτερης
ταινίας, βάζοντας πλώρη για «χρυσό αγαλματί-
διο», καθώς τα Golden Globes θεωρούνται
προάγγελος των Οσκαρ.
Η τελετή απονομής έγινε στο «Beverly Hilton»
στο Λος Άντζελες και το «Poor Things» του Λάν-
θιμου άφησε πίσω του την «Barbie» της Γκρέτα
Γκέργουιγκ, κερδίζοντας το βραβείο Καλύτερης
Ταινίας στην κατηγορία Κωμωδία ή Μιούζικαλ.
Από την άλλη, η πρωταγωνίστρια της ταινίας
του, Έμα Στόουν, κατατρόπωσε την πολυδιαφη-
μισμένη ταινία «Barbie» και τη Μάργκο Ρόμπι,

αφού κέρδισε τη Χρυσή Σφαίρα Α’ Γυναικείου
Ρόλου σε Κωμωδία ή Μιούζικαλ,.
Κατά την παραλαβή του βραβείου, η Στόουν
αποθέωσε τον Λάνθιμο, λέγοντάς του: «Γιώργο,
θα είμαι πάντα ευγνώμων για τη γνωριμία μας».
Ο Έλληνας σκηνοθέτης, από την πλευρά του,
έδειξε πόσο πολύ θαυμάζει τον Μπρους
Σπρίνγκστιν και, απευθυνόμενος στον τραγου-
διστή που βρισκόταν στο κοινό, δήλωσε ότι
ήταν ο ήρωάς του όσο μεγάλωνε.
Μεγάλος νικητής της διοργάνωσης, η ταινία
«Οπενχάιμερ» κέρδισε τα περισσότερα βρα-
βεία, πέντε στον αριθμό, μεταξύ των οποίων
αυτά της Καλύτερης Δραματικής Ταινίας και
των Καλύτερων Α’ και Β’ Ανδρικών Ρόλων για

τους Κίλιαν Μέρφι και Ρόμπερτ Ντάουνι Τζού-
νιορ. Ο Κρίστοφερ Νόλαν κέρδισε την πρώτη
του Χρυσή Σφαίρα, για τη σκηνοθεσία της ται-
νίας. Όσο για την «Barbie», έλαβε μόνο δύο
βραβεία, αυτό του Καλύτερου Τραγουδιού,
για το «What Was I Made For» της Μπίλι Αϊλις,
και τη Χρυσή Σφαίρα στη νέα κατηγορία Κινη-
ματογραφικό και Εισπρακτικό Επίτευγμα της
Χρονιάς.

Χρυσές Σφαίρες 
στον Γιώργο Λάνθιμο 
και την Έμα ΣτόουνΚΕ

ΙΜ
ΕΝ

Ο
: Α

Ν
Θ

Η
 ΙΩ

Α
Ν

Ν
ΙΔ

Ο
Υ,

 Φ
Ω

ΤΟ
ΓΡ

Α
Φ

ΙΕ
Σ:

 IN
ST

A
G

RA
M



Γράφει
η  Αλεξάνδρα Καρτά

Oι καθημερινές προβλέψεις
www.facebook.com/alexandra.karta

astro.karta19@gmail.com - Τηλ.: 697 3232 775

Κριός
(21/3-20/4)
Ο Ερμής περνά στο μεσουράνημα του ηλια-
κού σας ωροσκοπίου, έως τις 5 Φεβρουαρί-
ου, όπου και αποτελεί την ιδανικότερη πε-
ρίοδο για να φροντίσετε τις επαγγελματικές
σας φιλοδοξίες. Η επικοινωνία σας θα έχει
έναν βοηθητικό ρόλο για τους στόχους σας.

Ταύρος
(21/4-20/5)
Η μετακίνηση του Ερμή στο συμβατό με το
δικό σας ζώδιο του Αιγόκερου θα είναι μια
πολύ καλή στιγμή για να κάνετε βοηθητικές
κινήσεις στη ζωή σας. Καλές προοπτικές
σε πνευματικές εργασίες και σπουδές.

Δίδυμοι
(21/5-21/6)
Ο κυβερνήτης του ζωδίου σας Ερμής περ-
νά αυτό το διήμερο στο ζώδιο του Αιγόκε-
ρου, όπου θα είναι βοηθητική περίοδος
για τα οικονομικά σας και κάθε κίνηση
που θα έχει οικονομικά κίνητρα. Για τις
σχέσεις σας θα είναι μια καλή περίοδος
που θα βρείτε λύσεις, αν υπήρχαν στο πα-
ρελθόν παρεξηγήσεις με αγαπημένα σας
πρόσωπα.    

Καρκίνος
(22/6-22/7)
Ο Ερμής από σήμερα περνά στο διαμετρικά
απέναντι ζώδιο από το δικό σας, όπου θα
ασχοληθείτε με τις προσωπικές σας σχέ-
σεις και συνεργασίες. Είναι καλή περίοδος
για να αναπτύξετε την κοινωνικότητά σας
και να έρθετε σε επαφή με άτομα που θα
σας φανούν χρήσιμα.  

Λέων
(23/7-22/8)
Ο Ερμής περνά σε έναν τομέα που αφορά
την εργασία αλλά και την υγεία σας. Δείξτε
τα προσόντα σας και μην αφήσετε τους άλ-
λους να σας πάρουν εκείνο που δικαιωμα-
τικά σας ανήκει. Έως τις 5 Φεβρουαρίου
σάς περιμένουν πολλές υποχρεώσεις και
δραστηριότητες.  

Παρθένος
(23/8-22/9)
Ο φυσικός σας κυβερνήτης περνά στον Αι-
γόκερo, μια θέση πολύ ευνοϊκή για εσάς.
Έως τις 5 Φεβρουαρίου θα έχετε μια καλή
επικοινωνιακή περίοδο, όπου οι ευκαιρίες
να ασχοληθείτε με τη δημιουργικότητα και
τα ταλέντα σας θα είναι μεγάλη. Είναι πιθα-
νό να έρθετε σε επαφή με πρόσωπα που θα
φέρουν χαρά στη ζωή σας.  

Ζυγός
(23/9-23/10)
Ο Ερμής περνά στον τομέα που αφορά το
οικογενειακό σας περιβάλλον και τα αγα-
πημένα σας πρόσωπα. Μπορεί επίσης να
σας απασχολήσουν θέματα κατοικίας και
συμβολαίων για κάποιο ακίνητο.

Σκορπιός
(24/10-21/11)
Για εσάς τους Σκορπιούς η μετακίνηση
του Ερμή στον Αιγόκερo σηματοδοτεί
μια ιδιαίτερα δραστήρια περίοδο με
συναναστροφές, ταξίδια, σπουδές και
καλές σχέσεις με πρόσωπα από το πε-
ριβάλλον σας.  

Τοξότης
(22/11-21/12)
Με το πέρασμα του Ερμή στον Αιγόκερo θα
σας απασχολήσουν τα οικονομικά σας και η
διαχείριση των εσόδων σας για να μπορέ-
σετε να κάνετε καλύτερη την καθημερινό-
τητά σας. Αν κάποιο πρόσωπο σας έχει
αφήσει αρκετά επικοινωνιακά κενά, τώρα
είναι η κατάλληλη στιγμή να βάλετε τα
πράγματα στη σωστή τους σειρά.

Αιγόκερως
(22/12-19/1)
Από σήμερα και μέχρι τις 5 Φλεβάρη ο
Ερμής θα βρίσκεται σε ορθή πορεία στο
δικό σας ζώδιο. Είναι μια πολύ καλή πε-
ρίοδος ανάπτυξης και καλών επικοινω-
νιακών επιτυχιών. Αν πρέπει να ταξιδέ-
ψετε αυτή την περίοδο, θα έχετε μια καλή
εξέλιξη που πιθανότατα δεν περιμένατε.

Υδροχόος
(20/1-18/2)
Ξεκινά μια περίοδος για εσάς που
χρειάζεστε περισσότερο χρόνο για τον
εαυτό σας από το να αναλώνεστε με
πρόσωπα που σας ροκανίζουν τον χρό-
νο χωρίς λόγο. Ίσως θελήσετε να κάνε-
τε κάποιες παρασκηνιακές κινήσεις
που αφορούν την εργασία σας ή την
προσωπική σας ζωή.

Ιχθύες
(19/2-20/3)
Ο Ερμής περνά στον τομέα που αφορά
την κοινωνικότητά σας, τις φιλίες σας,
τις ψυχολογικές σας δραστηριότητες.
Ίσως να κάνετε νέα σχέδια που η επιθυ-
μία σας είναι να ολοκληρωθούν έως τις
αρχές του Φλεβάρη.

ΣΑΒΒΑΤΟ 13 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2024

ΡOLITICAL ΖΩΔΙΑ59

Α υτό το Σαββατοκύριακο εγκαινιάζεται η είσοδος του
Ερμή στο ζώδιο του Αιγόκερου, όπου και θα
παραμείνει μέχρι τις 5 Φεβρουαρίου. Η Σελήνη

σήμερα θα βρεθεί στο ζώδιο των Ιχθύων, μια θέση που
δείχνει κάποιες εσωτερικές μας ανησυχίες.
* Για εσάς που έχετε γενέθλια στις 13/1, στην προσωπική
σας χρονιά θα έχετε να αντιμετωπίσετε οικονομικές
αναστατώσεις και κάποιες συναισθηματικές αναταράξεις
λόγω πρακτικών και οικονομικών θεμάτων. Ο Απρίλιος και
ο Μάιος του 2024 είναι οι μήνες των σημαντικών
εξελίξεων.
* Για εσάς που έχετε γενέθλια 14/1, το προσωπικό σας έτος
θα έχει στραμμένο το ενδιαφέρον σας στα επαγγελματικά
σας αλλά και σε κάποιες μετακινήσεις που θα συνδυάζουν
εργασία και ξεκούραση.




